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За 7 септември е насрочена тре-
тата среща на лидерите на Русия,
Турция и Иран по ситуацията в Си-
рия. Путин, Ердоган и Рухани тряб-
ва да се срещнат в иранския град
Тебриз, съобщава за агенция Mehr
губернаторът на провинция Тебриз
Маджид Ходабахт, цитиран от ТАСС.
А дали дотогава нещата няма да се
променят към най-лошото - Идлиб
да сблъска двете коалиции - запад-
ната и сирийската, зависи и от две-
те страни. Напрежението обаче рас-
те. В понеделник официалният пред-
ставител на Министерството на отб-
раната на РФ Игор Конашенков за-
яви, че САЩ увеличават броя на кри-
латите ракети в близкоизточния ре-
гион за удар по правителствените си-
ли на Сирия след планираната про-
вокация с употреба на химическо
оръжие в провинция Идлиб. Той уточ-
ни, че "данните са ново потвържде-
ние за намеренията на САЩ да се
възползват от инсценировката на ор-

ганизацията "Хайат Тахрир аш Шам"
при активното участие на британс-
ките специални служби в провинция
Идлиб с уж употреба на химическо
оръжие от сирийските правителст-
вени сили".

Британската представителка в ООН
Карен Пирс нарече данните на МО
на РФ "невероятна фейкова история".
Руският постоянен представител в
ООН Василий Небензя обаче не й
остана длъжен: "Министерството на
отбраната на Русия няма навика да
прави фейкови или смешни заявле-
ния. Може би това е свойствено на
министерства на отбраната на други
страни". Небензя уточни информаци-
ята: "По достоверни данни в района
на град Сарекиб (провинция Идлиб)
са пристигнали два габаритни товарни
камиона, съпровождани от осем сът-
рудници от "Белите каски". По думи-
те на Небензя те са складирали в
града голям обем отровни вещест-
ва. "По-късно част от тях са били

преместени в склад в южната част
на Идлиб", добави руският постоя-
нен представител в ООН.

Провинция Идлиб е последната
крепост на терористите. Там обаче
се намират и опозиционни сирийски
сили, които според твърденията на
Русия са готови да преговарят с пра-
вителството в Багдаd Затова пози-
цията на Русия, изразена от външ-
ния министър Сергей Лавров при сре-
щата му на 29 август с колегата му
от Саудитска Арабия Адбел ал Джу-
бейр е следната:" Идлиб е фактичес-
ки последното голямо огнище на те-
рористите, които се опитват да спе-
кулират със статута на зона за де-
ескалация, да държат за заложници
като живи щитове цивилното населе-
ние и да подчинят въоръжените фор-
мирования, готови за преговори с
правителството на Сирия. Така че от
всички гледни точки това е  "гнойна
язва", която трябва да бъде ликви-
дирана".                             На стр. 2
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Нахимовцы и суворовцы встре-
тились в Болгарии         Стр. 7

Ислама Каримова решили сте-
реть из памяти узбеков   Стр. 9

Пенсионеры смело берут кре-
диты                        Стр. 10

Немка променяла Баварию на
Балкарию                 Стр. 12

Легендарный сыщик галантного
века                        Стр. 13

Патриарх освятил храм блажен-
ной Матроны в Москве  Стр. 15

Путч закалил Киркорова Стр. 18

От 24 август до 2 септември на Червения площад в Москва се провежда ХІ международен музикален фестивал
"Спасская башня". В знаковото за руската столица събитие тази година участват военни оркестри от Русия, Вели-
кобритания, Италия, Мексико, Монако, Мянма, Холандия, Оман, Швейцария, Шри-Ланка, както и няколко интер-
национални музикални и танцови колективи. В Москва пристигна и неизменният талисман на фестивала - френс-
ката певица Мирей Матьо, която ще има пет изяви на фестивалната сцена, като този път могат да я гледат и
телевизионните зрители. Темата на тазгодишната музикална фиеста е Московският офицерски бал, което предпо-
лага изпълнения на старинни маршове и валсове.
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На 28 август в Руския кул-
турно-информационен цен-
тър се състоя пресконфе-
ренция на участниците в
Международния автомотоп-
робег "Една история - една
победа", посветен на 140-го-
дишнината от Освобождени-
ето на България от турско
робство. Пътят на участни-
ците в автопробега е започ-
нал на 16 август от Памет-
ника на героите от Плевен в
Москва. Участници в автоп-
робега са представители на
обществени организации в
Русия и България. От 22 до
28 август те посетиха над 20
града на България, където
проведоха съвместни памет-
ни мероприятия, полагаха
цветя и венци пред памет-
ниците на героите от Руско-
турската война от 1877-1878
година.

В пресконференцията
участваха: Андрей Сазонов -
президент на Федерацията
по автотуризъм на Москов-
ска област, Александър Че-

Около 300 000 военнослу-
жещи и повече от хиляда ле-
тателни апарата е планирано
да участват в маневрите "Вос-
ток-2018", които ще започнат
през септември. Това съоб-
щи пред журналисти във втор-
ник руският министър на от-
браната Сергей Шойгу.

Той отбеляза, че такива ма-
щабни военни учения не са
провеждани в Русия от 1981
г. "Тези учения ще повторят
в някои отношения "Запад-
81", но в нещо по-мащабно.
Почти 300 хил. военнослуже-
щи, повече от хиляда лета-
телни апарата на почти всич-
ки полигони на Източния и
Централния военен окръг, ес-

"Âîñòîê-2018" ùå áúäàò íàé-ìàùàáíèòå
ó÷åíèÿ îò ñòóäåíàòà âîéíà íàñàì

тествено, Северният флот,
Тихоокеанският флот напъл-
но са задействани Въздуш-
но-десантните войски", отбе-
ляза Шойгу.

Маневрите започват със се-
рия подготвителни меропри-
ятия - това са около 15 уче-
ния по осигуряване на войс-
ките. Освен това ще има и
обявени от Върховния глав-
нокомандващ внезапни про-
верки. Според военния ми-
нистър това е добра практи-
ка в живота и в работата на
военните.

"Представете си, че еднов-
ременно работят 36 хил. еди-
ници военна техника - БТР-и,
танкове, БМП-та. Цялата та-

зи техника се проверява в
максимално приближени до
бойните условия", подчерта
Шойгу.

Ученията "Восток-2018" ще
се състоят от 11 до 15 сеп-
тември. Те получиха между-
народен статут. В тях участ-
ват войски от Централния и
Източния военен окръг, всич-
ки части и съединения на
Въздушно-десантните войски,
сили на Северния флот, са-
молети от военнотранспорт-
ната и далечната авиация, а
в един от епизодите - воен-
нослужещи от Монголия и Ки-
тай.

В най-големите през мина-
лата година руски учения "За-
пад-2017", преминали съв-
месттно с военнослужещи от
Беларус, участваха около 12
700 души.    /"Русия днес"/

Àêöèÿ "Åäíà èñòîðèÿ - åäíà ïîáåäà" îáåäèíÿâà Ðóñèÿ è Áúëãàðèÿ

модуров - представител на
Руското географско дружес-
тво, помощник министър на
културата на Московска об-
ласт, Снежана Деменова -
прессекретар на Федераци-
ята по автотуризъм на Мос-
ковската област, Сергей Ма-
халов - президент на Тундра
мотоклуб, Съветникът по
културни въпроси на Посол-
ството на Руската федера-
ция в България Алексей Но-
восьолов, Денчо Златанов -
президент на клуб "Нощни
вълци - София". Ръководи-
телят на отдел в представи-

телството на Россотрудни-
чество Наталия Ерьомина
приветства всички събрали
се в конферентната зала на
РКИЦ. Сърдечно поздрави
участниците в патриотична-
та акция  и Алексей Ново-
сьолов. Според него е мно-
го хубаво, че в акцията са
участвали много българи,
което е показателно, че иде-
ите са общи и руско-бъл-
гарските връзки имат бъде-
ще.

В встъпителните си думи
Снежана Деменова отбеля-
за, че участниците в пробе-

га са изминали над 4 хил.
километра на територия на
Русия и България. "Този про-
ект се оказа много успешен,
той постави начало на едно
бъдещо сътрудничество", ка-
за Деменова.

"Ние пътуваме в различни
страни, гледаме, общуваме
с обикновени хора, водим
т.нар. "народна дипломация"
- каза Андрей Сазонов. -
Целта е да обединяваме
всички славянски братски
народи срещу, т.нар. агре-
сивна "западна експанзия",
срещу изопачаване на истин-
ските исторически факти,
които доста прогресират в
последното време".

Най-малките участници в
автопробега са 11-годишна-
та Ирина и 13-годишният
Глеб, на които е поверена от-
говорната задача да носят
българското и руското зна-
ме. За тях Денчо Златанов
сподели, че са изпълнявали
с изключителна отговорност
своята мисия. "Целта е да

почетем загиналите и да при-
помним, че сме духовно и
кръвно свързани с Русия.
Някои се опитват да ни раз-
делят, но има хора като нас,
които няма да го позволят и
ще припомним позабравено-
то и на младите хора", спо-
дели Дончо Златанов.

Участниците в акцията
представиха късометражен
документален филм за автоп-
робега "Една история - една
победа".

По време на пресконфе-
ренцията беше огласен и
подписан Меморандум за
дружба и сътрудничество
между руските и български
граждански активисти. Под-
пис сложиха от българска
страна Денчо Златанов, а от
руска Андрей Сазонов.

Участниците в автомотоп-
робега и приятели на Русия
положиха венци пред памет-
ниците на Незнайния воин,
Цар Освободител и на Съ-
ветската армия.

/"Русия днес"/

Ирина и Глеб станаха герои на автопохода

От стр. 1
Русия е за спешно разделение

на сирийската опозиция от "Джеб-
хат ан Нусра" в Идлиб при еднов-
ременно провеждане на операция
против терористите, като се нап-
рави всичко необходимо, за да се
минимизират рисковете за цивил-
ното население, заяви министър
Лавров. Той напомни, че между
Москва и Анкара (Турция е отго-
ворна за поддържане на стабил-
ността в зоната за деескалация "Ид-
либ") има пълно политическо раз-
биране. Много скоро ситуацията в
Идлиб с акцент разделяне на опо-
зицията от терористите ще бъде
разгледана от президентите на
двете страни Путин и Ердоган.

От своя страна САЩ, Франция
и Съветът за сигурност на ООН
предупредиха Сирия, че настъп-
ление с използването на химичес-
ка атака срещу Идлиб може да
доведе до хуманитарна катастро-
фа. Франция заплаши с "възмез-
дие" Асад, ако си позволи употре-
ба на химическо оръжие. Сцена-

рият с участието на химическото
оръжие и на "Белите каски", кои-
то уж спасяват нещастните хори-
ца от зверовете на Асад не е нов.
Той вече беше тестван в Алепо, с
последващо нападение на коали-
цията САЩ, Франция и Германия,
които обвиниха Асад в употреба
на химическо оръжие.

Химическото оръжие навреме-
то бе и поводът за нахлуването в
Ирак. Но когато се оказа, че та-
кова не е имало, страната бе ве-
че тотално разрушена, а най-важ-
ното - режимът свален. По съща-
та схема се действа и в Сирия.
Ще напомним, че по предложение
на Путин и под зорко междуна-
родно наблюдение от Сирия бяха
изтеглени всички химически оръ-
жия. Проблемът обаче остана и
за Запада той си има конкретно
име - Башар Асад.

Това потвърди фактически и
Сергей Лавров в интервю след
срещата си с външния министър
на Саудитска Арабия. Той заяви,
че този път обичайната полити-

ка на САЩ не е сработила в Си-
рия - независимо от многоброй-
ните опити и огромните финан-
сови средства, Вашингтон така
и не е успял да свали законния
президент на Сирия Башар Асад.
По думите на Лавров, който и да
е начело на Щатите, тази страна
винаги е преследвала цели по от-
страняване на неугодни за нея
правителства. Той нарече егоис-
тични геополитическите интере-
си на САЩ, които винаги са би-
ли по-важни от хуманитарните за-
дачи като например противопос-
тавяне на международния теро-
ризъм. Но в Либия и Ирак аме-
риканците успяха да насадят ма-
рионетъчен режим, в Сирия оба-
че плановете ми претърпяха фи-
аско, констатира руският външен
министър. Според него Съедине-
ните щати продължават да пред-
приемат нови разрушителни
стъпки, за да обърнат ситуация-
та така, че в Сирия пак да нас-
тане нестабилност и криза.

/"Русия днес"/
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На 80 години почи-

на народният артист
на СССР Йосиф Коб-
зон. Това съобщи по-
мощникът на съпру-
гата на певеца Нинел
Кобзон.

"Нинел Михайловна
засега не може да
говори, всички пла-
чем", каза той.

По-рано известни-
ят певец Лев Леш-
ченко съобщи на руските медии, че Йо-
сиф Давидович се намира в болница в ста-
билно тежко състояние. Дълги години Коб-
зон се бори с онкологично заболяване.

Репертоарът на певеца включва около
3000 песни. Най-популярни от тях са "Смуг-
лянка", "А у нас во дворе", "Старый клен",
"С чего начинается Родина", "Мгновения",
"Темная ночь".

Освен изяви на естрадата той е водил и
активен политически живот, а също благот-
ворителна дейност. Йосиф Давидович е пре-
подавал в музикалната академия "Гнесини"
и Института по театрални изкуства, а също
се е занимавал с бизнес.   /"Русия днес"/

×åñòèòî!
Още една страница от

летописа на живота си зат-
вори нашата шефка и при-
ятел Светлана Шаренкова.
С най-добри чувства й по-
желаваме всяка следваща
страница да е все по-ху-
бава и по-интересна, да е
жива и здрава за радост
на близките си и на хора-
та, които я обичат!

Екипът на "Русия
днес-Россия сегодня"
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Розалина Евдокимова, СБЖ

С "Добре дошли!" посрещна пред-
седателят на УС на СБЖ Снежана
Тодорова участниците във втория
Международен православен славян-
ски ход от Мурманск до Черна го-
ра, посветен на 140-годишнината от
Освобождението на България от
турско робство.  Гостите - извест-
ни писатели, журналисти, общест-
веници от Мурманск, влязоха в клуб
"Журналист" под копие на Самарс-
кото знаме, носено от известния ак-
тьор от Мурманск Андрей Бобров,
облечен в празнична моряшка уни-
форма.

Така започна българската част на
Славянския ход, по време на който
гостите ще посетят Шипка, Велико
Търново, Пловдив, Варна, Шумен и
други български знакови градове и
места, свързани с духовността и
културата.

Според участника в Славянския
ход 2018 журналиста Иля Виногра-
дов труден е този ход, но затова
пък изпълнен с много любов и на-
дежда. Той представи на събралите
се документалния филм "Дружба, от-
лята от бронз", разказващ  истори-
ята на паметника на Кирил и Мето-
дий в града край Полярния кръг, къ-
дето за първи път се чества делото
на светите братя благодарение на
мурманския писател Виталий Мас-
лов и дясната му ръка поетът Вик-
тор Тимофеев, които вече не са меж-
ду живите, както и с подкрепата на
академик Дмитрий Лихачов, който

Безпрецедентно обръще-
ние към гражданите на стра-
ната направи президентът
Владимир Путин на 29 ав-
густ. Абсолютно откровено,
подробно и изключително
ясно и стегнато той поясни
толкова обсъждания и бо-
лезнен въпрос за пенсион-
ната реформа в Русия, като
отговори практически на
всички въпроси на гражда-
ните.

Държавният глава обясни
защо властите са решили да
повишат пенсионната въз-
раст именно сега. Той напом-
ни, че дискусии по въпроса
са водени още по съветско
време и през 90-те и нача-
лото на 2000-те години. Още
тогава било очевидно, че за-
ради сериозни демографски
проблеми в течение на ня-
колко десетилетия нещо
трябва да се промени.

"Но тогава, през 2000-те
години, аз бях против. Каз-
вах това и на закрити съве-
щания, и публично. Към он-
зи момент такава позиция
от икономическа гледна точ-
ка беше обоснована, а от
социална - абсолютно оправ-
дана и справедлива. Убеден
съм, че повишаването на
пенсионната възраст в на-
чалото и средата на 2000-
те години категорично не
биваше да се прави - каза
Путин. - Сега и икономичес-
ката ситуация, и социални-
те мерки (включително въ-
веждането на "майчин капи-
тал") за подобряване на де-
мографската ситуация поз-
воляват да се проведе ре-
формата".

Повече не бива да се от-
лага - "това би било безот-
говорно и може да доведе
до тежки последици в ико-
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номиката и социалната сфе-
ра, по най-негативен начин
да се отрази върху съдба-
та на милиони хора". "Кол-
кото по-късно се направят,
толкова по-твърди ще са
решенията - без всякакъв
преходен период, без запаз-
ване на редица привилегии
и смекчаващи механизми,
които можем да използва-
ме днес", отбеляза Путин.

На какво акцентираха
експертите в обръще-
нието на Путин?
Глеб Кузнецов, ръково-

дител на експертния съвет
на ЭИСИ: "Всички разби-
рат, че реформата е нуж-
на, но наистина се нуждае-
ше от пояснения - това пър-
во. Второ - най-незащите-
ните слоеве на население-
то се нуждаеха от опреде-
лени мерки за защита и
подкрепа. И първата, и вто-
рата задача бяха изпълне-
ни. Реформата бе обясне-
на, бе изложена логиката
й, по която правителство-
то предлага да се действа.
Президентът озвучи реди-
ца мерки по смекчаване на
промените. И аз мисля, че
обществото положително
ще възприеме чутото. Се-
га вече стана ясно как
именно, защо и на кого дър-
жавата ще помага в хода
на реформата. Всички въп-
роси получиха отговори.
Мисля, че ситуацията не са-
мо, че ще се успокои, но
ще навлезе в конструктив-
но русло".

Александър Карелин, де-
путат от Държавната дума:
"Много е важно, че прези-
дентът подкрепи различни-
те категории граждани. Мно-

го подробно той говори за
жените и за необходимост-
та от запазване на приви-
легиите. Именно това пред-
лагаше Новосибирското за-
конодателно събрание - за-
щита на категориите, нап-
ример за работещите в аг-
рарния сектор, в минната
промишленост. Всички мно-
гобройни предложения,
включително и по подкрепа
на малобройните народи, ид-
ващи от различни субекти
на федерацията бяха обоб-
щени и ясно изразени от
Владимир Владимирович".

Светлана Захарова, пред-
седател на Комитета по со-
циална политика на Държав-
ния съвет на Република Та-
тарстан: "На първо място
бих се спряла на намалява-
нето на пенсионната въз-
раст за жените (от предла-
ганите 63 на 60 години). То-
ва много безпокоеше жени-
те. Второ - подкрепата за
многодетните семейства.
Многодетните майки наисти-
на имат право да се пенси-
онират по-рано. Смятам, че
в бъдеще това ще има до-
пълнителен демографски
ефект, защото онези, които
сега се съмняват дали да
родят трето дете, може би
ще вземат решение в полза
на повече деца.

Много е добре, че се пови-
шава с 25% пенсията на се-
ляните. Обучението и прек-
валификацията на хора в
предпенсионна възраст е съ-
що нещо много необходимо.

Много е важно, че може
би за първи път президен-
тът се обърна към народа
толкова открито. Хората
очакваха именно това и аз
се надявам, че вълненията
сред населението сега мал-

ко ще се уталожат".
Алексей Мартинов, дирек-

тор на Международния инс-
титут за най-новите държа-
ви: "Никой вменяем и мис-
лещ човек не може аргу-
ментирано да твърди, че по-
добна оптимизация на пен-
сионната система не е нуж-
на. Нещо повече - всички
прекрасно разбират, че тя
деградира. Както каза пре-
зидентът, може 5-6 години
нищо да не се пипа, а прос-
то да се запушват дупки в
бюджета. Но на тези, които
идват след нас, би им се на-
ложило да започват дейност-
та си с много трудни проб-
леми и непопулярни мерки,
включително до отказ от
пенсионно обезпечаване.

Президентът например ка-
за, че се запазва възмож-
ността за предсрочно пен-
сиониране по стаж, при то-
ва той се намалява. За по-
колението, което сега е на
45-50 години стажът се брои
от обучението във вуз или
службата в армията. Съот-
ветно, започвайки на 18 го-
дини трудовата си дейност,
човек достига необходимия
стаж към 60-ата си година.
Тогава какво се променя за
честните хора, които са мно-
зинство в нашето общество?"

Елена Бибилова, член на
Комитета на Съвета на Фе-
дерацията по социалната по-
литика, член на обществения
съвет на федералния парти-
ен проект "Старшее поколе-
ние": "Наричам това не об-
ръщение, а разговор с на-
селението на страната. Чо-
векът буквално говореше с
хората от душа, обяснявай-
ки защо са необходими тези
промени и какво ще стане,
ако не се направят. Такъв
честен и искрен разговор бе-
ше много нужен, защото те-
мата за повишаването на
пенсионната възраст се въз-
приема много болезнено
практически от всички.

Много добре е това, че
индексацията на пенсиите
по-високо от инфлацията ще
бъде законово закрепено, а
няма да зависи от правител-
ството и да е според ситуа-
цията.

Срещам се с много хора
и те наистина разбират не-
обходимостта от промени,
колкото и болезнено да е то-
ва. Защото сега условията
на труд и живот са други,
нараства продължителност-
та на живота, светът се про-
меня".

(По материали на
в. "Известия")
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също напусна този свят.
С много вълнение разказа за сво-

ята книга "Непримиримият живопи-
сец" и известният руски писател
мурманчанин Дмитрий Коржов, пос-
ветена на будителя Виталий Мас-
лов.

Журналистите Калина Канева и
Васил Попов припомниха събития-
та от пътуването на паметника на
светите братя, изминал пет хиляди
километра до Мурманск и за сре-
щите си с мурманчани.

В словото си депутатът от Мур-
манската областна дума Михаил Ан-
тропов се спря на актуалния проб-
лем за съхранението на културното
наследство на славяните. " Днес
славянският свят се нуждае пове-
че от всякога от защита, затова
българските журналисти, мурман-
ските писатели са се нагърбили с
тази голяма отговорност и трябва
да се противопоставят на онова, ко-
ето днес се случва в нашия свят -
много народи се отказват насилст-

вено от кирилицата и преминават
на латиница - каза Антропов. - Болно
е, че се наложи нашият ход да зао-
биколи Украйна. Именно днешният
втори Славянски ход не е само въз-
раждане, но и знак за продължа-
ване да вървим напред и да защи-
таваме нашите славянски културни
ценности."

Гост на вечерта беше и бившият
министър на културата Георги Йор-
данов, който каза, че навремето
академик Лихачов предсказал, че
празникът на Кирил и Методий от
България и Мурманск ще тръгне по
цяла Русия. Георги Йорданов напом-
ни, че само за няколко години в
Русия са издигнати над 20 памет-
ника на светите братя, а сега вече
и Сърбия ще отдава признателност
на кирилицата.

С аплодисменти бяха посрещна-
ти и специално отправените позд-
равления към участниците в Сла-
вянския ход от известната бълга-
ристка и проф. в Самарския уни-
верситет Людмила Карпенко и
правнучката на граф Н. П. Игнати-
ев Олга Чевска.

В края на сърдечната среща меж-
ду софиянци и участниците в Сла-
вянския ход всички запяха заедно
с Андрей Бобров, който, акомпани-
райки си на китара, изпълни из-
вестни руски песни. А Снежана То-
дорова връчи на участниците в по-
хода почетни плакети "140 години
от Руско-турската освободителна
война 1877-1878 и възстановяване
на българската държавност".

Гостите и домакините на срещата в клуб "Журналист"



31 август - 6 септември 2018
4. ФОТОСЕДМИЦА

Компанията "Курорты Северного Кав-
каза" след 2023 г. планира развитието
на особена икономическа зона от ту-
ристическо-санаторен тип на брега на
Каспийско море в Дагестан. Сега акци-
онерното дружество управлява курор-
тите "Архыз" в Карачаево-Черкесия,
"Ельбрус" в Кабардино-Балкария, "Ве-
дучи" в Чечня.
Дължината на бреговата линия на Кас-
пийско море в Дагестан е над 500 ки-
лометра, като по-голямата част може
да се използва за плажове. Освен то-
ва туристите ще могат да съчетават по-
чивката на море с почивка в дагестан-
ските планини, ще се развива култу-
рен, екологичен и етнографски туризъм.

Повече от 2 хиляди души участва-
ха в състезанието "Гонка Героев"
на територията на Руския универ-
ситет на службите със специално
предназначение в Гудермес (Чеч-
ня). Участниците спортисти люби-
тели преодоляха десеткилометро-
во трасе с 39 препятствия, разра-
ботено по образец на препятст-
вията за тренировка на специал-
ните подразделения. Наградният
фонд на състезанието е 3,5 мили-
она рубли и кола Lada Vesta. Учас-
тниците се делят на четири групи
- първа и втора са мъжете и же-
ните, трета са двойки, а четвърта
- отбор от петима души. Всички те
са над 18 години с различни про-
фесии и от различни региони на
РФ. "Гонка Героев" се провежда в
Русия от 2013 г. от едноименната
организация с подкрепата на Ми-
нистерството на отбраната на РФ.
От 2017 г. към проекта се присъе-
диниха Германия и Азербайджан.

Групата компании "УЛК"
(Красноярски край) - най-
голямата в Русия компания
в областта на горската про-
мишленост, организира  чет-
въртото по ред състезание
"Лесоруб ХХІ века" с учас-
тието на представители от
бранша от 12 региона на
РФ, както и от Норвегия,
Швеция и Финландия. В от-
борното класиране победи-
тел бе колективът на "УЛК-
4", представляващ органи-
заторите. В индивидуална-
та надпревара състезатели-
те показваха уменията си в
боравенето със специална техника по скорост и точност, победителите
се определяха в пет номинации. Всички победители получиха джип
Hyundai Creta, носителите на сребърни награди - АТВ-а CFMOTO X5, а
бронзовите медалисти бяха наградени със снегоходи "Тайга-Варяг 500".
На кръгла маса представителите на бизнеса и властите обсъдиха перс-
пективите за развитие на търговията на продукцията на лесопромишле-
ния комплекс на борсата, въпросът за съхранението на горския фонд,
както и обучението на кадри.

ХVІІ международен джа-
зов фестивал Koktebel
Jazz Party-2018, който
приключи на 25 август,
събра музиканти и пев-
ци от различни страни.
За трети път на сцена-
та на фестивала се изя-
ви групата NewYork All
Stars, обединяваща во-
дещи джазови музикан-
ти от Ню Йорк. По ду-
мите на изпълнителите
действащите по отно-
шение на Крим санкции от страна на САЩ не са им попречили да
пристигнат в Коктебел, защото музиката е извън политиката. На сцена-
та се изяви и друг американски колектив -  Vanessa Rubin & Don Braden.
На петте площадки на фестивала (две от които бяха Коктебелският
делфинариум и аквапаркът) свириха и пяха 20 групи от Русия, САЩ,
Великобритания, Китай, Индия, Армения и други страни.

Над 500 коли и мото-
циклети се представи-
ха в 31 номинации на V
международен авто-
фестивал "Автошок" в
Невиномиск (Ставро-
полският край). Най-
многобройни - над 40 -
бяха участниците в но-
минацията LDM - ту-
нинговани японски
оригинални коли. Най-
малобройни бяха учас-
тниците в групата хот-
роуд - мощни и скорос-
тни коли, направени
практически от нулата,

които за първи
път се включиха
в "Автошок". На
фестивала прис-
тигнаха участни-
ци от Армения,
Абхазия, Герма-
ния, Полша, от
прибалтийските
страни, Казахс-
тан и много от
далечните руски
региони. Над 20
хиляди бяха по-
сетителите на
фестивала.
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В САЩ на 81-годишна въз-
раст почина Джон Маккейн -
американски политик, който
беше посветил целия си жи-
вот на борбата срещу Русия.
Причината за смъртта му бе-
ше рак на мозъка, а сенато-
рът се отказа от лечение.

Често Маккейн беше на-
ричан най-големият русофоб
след Бжезински, който съ-
що отиде в отвъдното. Най-
голямата мечта на Маккейн
беше да види с очите си раз-
падането на Русия,пълното й
унищожаване. За щастие, не
всички мечти се сбъдват. Той
смяташе Русия за източник
на световното зло, с което
трябва да се свърши колко-
то се може по-бързо. Как-
вото и отношение да имаме
към Маккейн обаче, той бе-
ше много последователен,
никога не променящ гледна-
та си точка русофоб. Беше
достоен враг на руския на-
род, който планомерно прид-
вижваше своята линия.

Такива врагове, които не
забиват нож в гърба ти, не
говорят за теб, когато те ня-
ма - последователни и отк-
рити врагове, трябва да се
уважават. С тях знаеш как
да се бориш. Той изповядва-
ше чужди на руснаците цен-
ности, но ги изповядваше
последователно.

Îòèäå ñè ãëàâíèÿò ðóñîôîá íà Àìåðèêà
С какво ще запомним сенатора Джон Маккейн

Джон Маккейн винаги соче-
ше Русия за източник на
всички злини на света

Пилотът Маккейн (вдясно отпред) в летателната школа пре-
ди да заминe на война във Виетнам

При Съветския съюз той
ненавиждаше СССР и Съвет-
ската армия, последовател-
но ненавиждаше Русия, не-
навиждаше руснаците, пра-
веше всичко Русия да бъде
разрушена.

Джон Сидни Маккейн бе-
ше потомствен военен. Не-
говият дядо, а след това ба-
ща му са удостоени със зва-
нието адмирал от ВМС на
САЩ. Затова от детство е би-
ла предначертана военната
му кариера. След завърш-
ване на обучение в летател-
на школа, той продължава
службата си в морската ави-
ация. Налага му се лично да
воюва срещу Съветския съ-
юз и неговите съюзници -
във Виетнам.

През 1967 г. бъдещият по-
литик заминава на война във
Виетнам. Там неговият само-
лет е свален и попада в плен.
Казват, че самолетът на
Маккейн е свален от съвет-
ски летец и именно тогава в
сърцето на младия Маккейн
се заражда дълбоката нена-
вист към руснаците и жела-
нието да им отмъсти.

В плен при виетнамските
военни прекарва пет години,
които, както твърдят амери-
канските медии, са го под-
лагали на големи мъчения.
Заради получените счупвания
при неуспешното приземява-
не през целия си живот Мак-
кейн губи възможността да
вдига ръцете си по-високо от
главата.

След завръщането си в ро-
дината се заема с политика.
През 1982 г. става предста-
вител на Аризона в Конгре-
са, а 2 години по-късно е
преизбран. В Сената поли-
тикът представлява щата

Аризона 18 поредни години.
През 2008 г. се кандида-

тира за президент на САЩ
от Републиканската партия
и губи от кандидата на де-
мократите Барак Обама.
Въпреки неуспеха на избо-
рите, Маккейн не слиза от
политическата сцена и до
последно игрaе активна ро-
ля в политическия живот на
САЩ. След избирането на
президента Тръмп Маккейн
посвещава много от речите
си на критика на шефа на
Белия дом заради "разкол-
ническа риторика". Отноше-
нията с Тръмп не вървят.
Особено след срещата в Хел-
зинки, когато законодателят
се нахвърли с яростна кри-
тика към стопанина на Бе-
лия дом заради прекомер-
ната му мекушавост в пре-
говорите с Путин. Тръмп, от
своя страна, се усъмни във
военния героизъм на Мак-
кейн: "Той не е герой от вой-

ната! Той стана герой само
защото е попаднал в плен.
На мен ми харесват тези, ко-
ито не са попадали в плен!"

Знаменитият ястреб от Ка-
питолийския хълм не покани
президента Тръмп дори на
своето погребение. Сценари-
ят и списъкът на гостите
Маккейн беше съставил
предварително. Той знаеше,
че му остава малко да жи-
вее, но до последно се на-
дяваше на пробиви в меди-
цината, които биха могли да
отсрочат неизбежното.

Сенаторът, получил от ко-
легите си прякора Maverick
(Свободомислещ) заради про-
тивоположните си мнения,
никога не щадеше Белия дом
както при демократите, така
и при републиканците.

За бомбите над Белград,
за унищожаването на Сирия
и за други начини на гаран-
тиране правата на човека в
различни части на планета-

та, където оставаше хаос и
грамади трупове, всички зна-
ем добре и няма смисъл да
го обсъждаме.

Главното е, че през цялата
си кариера Маккейн беше
враг на Русия и нейното пра-
вителство. Винаги поддържа-
ше въвеждането на санкции
и твърдия подход към реша-
ването на въпроси на меж-
дународната арена. Неведнъж
си позволяваше откровено
оскърбителни изказвания по
адрес на руски политици, в
частност към президента Пу-
тин: "Ето какво мисля, Вла-
димир Путин е убиец, бандит
и продукт на КГБ, който се
старае да използва всяка си-
туация в своя полза."

През 2014 г., в разгара на
кризата в Украйна, той по-
сещава страната и се сре-
ща с лидерите на Майдана в
Киев, а през пролетта на съ-
щата година лобира в САЩ
за отпускането на 100 млн.
долара финансова помощ и
прокарва идеята за предос-
тавяне на летателно оръжие
на Украйна. Коментирайки
смъртта на Маккейн, Поро-
шенко го нарече голям при-
ятел на Украйна.

Маккейн получи голямо
удовлетворение, когато раз-
бра, че САЩ се канят да въ-
ведат твърди санкции сре-
щу Русия в отговор на "от-
равянето" на семейство
Скрипал в Англия.

През миналата година му
беше поставена диагнозата
рак на мозъка. След продъл-
жително лечение буквално
денонощие преди смъртта си
политикът се отказа да се
бори с болестта. Ето така
живя и така умря известни-
ят русофоб Джон Маккейн.

Сенаторът Маккейн оби-
чаше пламъка на войната. Да
вярваме, че ще намери пла-
мъци там, където отлетя не-
говата душа.

САЩ водят недобро-
съвестна конкуренция,
заплашвайки със санк-
ции страни, които проя-
вяват интерес към за-
купуване на руските зе-
нитни ракетни системи
С-400, каза в края на
миналата седмица чле-
нът на комитета по отб-
рана и сигурност на Съ-
вета на федерацията
Франц Клинцевич.

"Губейки от Русия кон-
куренцията на пазара на
въоръжения, САЩ имат
намерение да прибегнат
до своето универсално
оръжие - санкциите, ка-
за той пред журналис-
ти. - Най-мекото опре-
деление за анонсирани-
те от официални предс-
тавители на Държавния
департамент действия
на американците в тази
посока е недобросъвес-
тна конкуренция."

Парламентаристът на-
рече голословни твърде-
нията, че закупуването
на руските С-400 от пар-
тньори и съюзници на
САЩ носело някакви
заплахи за сигурността
на западните страни.
"Всъщност по такъв неб-
лаговиден начин САЩ

Ïðåäñòîÿùèòå ó÷åíèÿ íà
ÍÀÒÎ â Åâðîïà ñà ñ ÿâíà
àíòèðóñêà íàñî÷åíîñò

Предстоящите учения на НАТО в Север-
на Европа, близо до руските граници, имат
ясна антируска насоченост, заяви на бри-
финг директорът на Департамента за ин-
формация и печат на Министерството на
външните работи Мария Захарова.

"Край нашите граници се провеждат все
по-интензивни и мащабни учения - отбе-
ляза тя. - В частност, през октомври-но-
ември на територията на Норвегия, в Бал-
тийско море и в Северна Атлантика са
планирани най-големите за последните 16
години учения на Обединените въоръже-
ни сили на НАТО. Планира се усъвършен-
стване на навиците за водене на отбра-
нителни и - което е принципно важно -
настъпателни операции в северните ши-
рини по време на конфликт с висока ин-
тензивност със съпоставим противник. Та-
зи демонстрация на силов потенциал ста-
ва в непосредствена близост до руските
граници и има ясна антируска насоченост."

Мария
ЗахароваÑàíêöèèòå íà ÑÀÙ çà çàêóïêèòå íà Ñ-400 îò Ðóñèÿ

ñà ïðèìåð çà íåäîáðîñúâåñòíà êîíêóðåíöèÿ

Франц Клинцевич

защитават собствените
си интереси", убеден е
Клинцевич.

Преди това на редовен
брифинг за журналисти
началникът на пресслуж-
бата на Държавния де-
партамент Хезър Науърт
за пореден път заяви, че
Вашингтон се обявява
против придобиването на
руски зенитни ракетни
комплекси от негови съ-
юзници и партньори. При
това тя добави, че САЩ
дали ясно да се разбе-

ре какво може да пре-
дизвика въвеждането на
санкции по отношение на
съюзници.

С-400 е зенитна ракет-
на система с далечен об-
сег, предназначена за
унищожаване на всякак-
ви средства за въздушно
нападение, в това число
и балистични ракети. В
настоящия момент таки-
ва системи са закупени
от Китай и Турция, очак-
ва се подписването на та-
къв договор с Индия.

Ракетен зенитен комплекс С-400 на позиция
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6. ГЕОПОЛИТИКА

В хода на геополитическо-
то си съперничество със
САЩ, Китай се превръща във
все по-могъща държава във
взаимодействието си с оста-
налия свят. Но маниерът, по
който иска да го постигне, ще
има много сериозни глобал-
ни последици. В този смисъл
Сирия може да се окаже ре-
шаващо предизвикателство
за готовността на Пекин да
се намесва по-активно в съ-
битията на световната сцена
с цел да прокарва своите ин-
тереси, се казва в анализ на
агенция Stratfor.

Посланикът и военният ата-
ше на Китай в Дамаск пот-
върдиха възможността за ки-
тайски военни операции в Си-
рия в подкрепа на правител-
ството. "Китайските военни са
готови да участват по един
или друг начин в борбата, ко-
ято сирийската армия води
срещу терористите в провин-
ция Идлиб и във всяка друга
част на страната", заяви пос-
ланик Ци Дзянцин. А военни-
ят аташе Уон Ройчан подчер-
та, че китайските военни мо-
гат да се включат в опера-
циите за освобождаването на
контролирания от бунтовни-
ци Идлиб, "ако Пекин вземе
политическо решение за то-
ва".

Важно е да се отбележи,
че нито едно от тези изявле-
ния не трябва да се тълкува
като официално признание за
намеренията на Китай да из-
прати свои военни части, ко-
ито да участват в сражения-
та на сирийска територия.
Въпреки това, коментарите
на китайските дипломати са
твърде еднозначно потвърж-
дение на тази възможност.

Активното участие на ки-
тайската армия в Сирия би
било много значителна стъп-
ка напред както в общата
ангажираност на Пекин в
Близкия изток, така и в гло-
бален мащаб. С изключение
на операциите, които се из-
вършват с мандат на мирот-
ворчески мисии на ООН, Ки-
тай досега се е старал да
избягва участие във военни
операции извън своите гра-
ници или в прилежащия ре-
гион. В този смисъл военна-
та операция в Сирия би мог-
ла да отвори вратите за дей-
ствия на китайската армия
по целия свят, прогнозира
агенцията.

Както е известно, Китай от-
давна изпитва безпокойство
от действията на уйгурските
бойци от т.нар. Ислямска
партия на Туркестан (ТІР) на
територията на Сирия и по-
точно в Идлиб. Предвид вну-
шителния боен опит на си-
рийското поделение на ТІР и
доста големите му възмож-
ности, Пекин би искал да се
възползва от възможността
да унищожи уйгурските теро-
ристи преди някои от тях да
са успели да се върнат в Цен-
трална Азия или Китай. Имен-
но това е основната причина
за готовността на китайците
за по-активно участие в бит-
ката за освобождаване на
провинция Идлиб от терорис-
тите.

Дори Китай да се включи
във военната кампания в Ид-
либ, което все още далеч не
е факт, ангажирането му в
операцията вероятно ще бъ-
де на достатъчно ниско рав-

È Ïåêèí äàâà çíàê çà íàìåñà â Ñèðèÿ
Преди това е необходимо съгласуване с триъгълника Москва-Анкара-Техеран

нище. В центъра на китайс-
ките военни действия в Ид-
либ ще бъде ликвидирането
на най-изтъкнатите водачи и
бойци от ТІР. Затова китайс-
кото участие най-вероятно
ще включва военни съветни-
ци, група разузнавачи и
евентуално някои специални
части, които да реализират
конкретни операции срещу
терористите. Те вероятно ще
се изразяват в разгръщане-
то на малки специализирани
подразделения на китайска-
та военна полиция, като нап-
ример поделението командо-
си "Снежен барс", което има
сериозен опит в борбата
срещу тероризма. Въпреки
това, дори и незначителното
участие на Китай в бойните
действия би означавало се-
риозна промяна в неговата
досегашна стратегия и ще
бъде ясен знак за новия под-
ход на Пекин в ангажиране-
то му в Близкия изток и на
други места, предупреждава
Stratfor.

Ако Китай наистина реши
да влезе в блатото на Ид-
либ, той ще трябва да се съ-
образи с големия брой във-
лечени в конфликта държа-
ви, включително Русия, Тур-
ция и Иран. Чисто техничес-
ки Идлиб е част от зоните на
деескалация, съгласувани
между тези три държави в
рамките на мирните прего-
вори в Астана. Същевремен-

но между Москва, Анкара и
Техеран продължават да съ-
ществуват и определени раз-
ногласия. Така например, Ан-
кара, която в миналото под-
крепяше ТІР, се стреми към
запазване режима на деес-
калация, за да предотврати

настъплението на сирийска-
та армия в района на раз-
мирната провинция.

Това може да доведе до по-
реден голям бежански поток
към Турция. Москва също гле-
да да спазва споразумение-
то с Турция за зоната на де-
ескалация, но вече губи тър-
пение, наблюдавайки, че в
Идлиб продължават да дейс-
тват опасни терористични

групировки, като TIP и Тах-
рир аш Шам (HTS), които ата-
куват руски обекти, както и
обекти на правителството в
Дамаск.

Накрая, Техеран и Дамаск
биха предпочели да бъде
прекратено действието на
споразумението за зоната на
деескалация, за да могат да
предприемат мащабно нас-
тъпление срещу ислямисти-
те в Идлиб, но не се прест-
рашават да го направят без
активната подкрепа на Русия.
Опасяват се и от значител-
ното турско военно присъст-
вие в провинцията.

Всички тези обстоятелст-
ва означават, че на Китай ще
му се наложи да подходи из-
ключително деликатно към
каквото и да било свое во-
енно участие в Сирия - осо-
бено, когато става дума за
Идлиб. За да избегне по-зна-
чителни усложнения в Сирия,
Пекин ще трябва много вни-
мателно да следи какво пра-
вят Русия, сирийското пра-
вителство и Турция. Ще тряб-
ва и да има едно наум, че
неговото военно присъствие
в Сирия би било много по-
слабо, отколкото на другите
участници в конфликта, зак-
лючава агенцията.

Всъщност, интересът на
Китай към събитията в Си-
рия не са от вчера. Още пре-
ди две години без типичната
за азиатския изток витиева-
тост и недоизказаност Пекин
обозначи нарасналите си ам-
биции в региона. Тогава кон-
траадмирал Гуан Юфей със
сложната титла шеф на Кан-
целарията по международно
военно сътрудничество на
Централния военен съвет на
КНР посети Дамаск. По оп-
ределение на своята длъж-
ност той се занимава с отно-
шенията с въоръжените си-
ли на други държави. Китай-
ският гост с пагони се срещ-
на с министъра на отбрана-
та на Сирия Фахед Джасем
ал Фреджем и с руския ге-
нерал-лейтенант Сергей
Чварков, напомня изданието
"Военное обозрение".

Подробности за резултати-
те от срещите между трима-
та висши военни не бяха съ-
общени, но в официалното
прессъобщение са казваше:
Цели на посещението на ки-
тайския контраадмирал бяха
разширяване на сътрудничес-
твото, оказване помощ на Си-
рия в борбата срещу теро-
ризма, доставка на хумани-
тарни стоки за населението.
Може само да се предпола-
га, че това далеч не е целият

Страницата подготви
Светлана Михова

Външният министър на Китай Ван И приема в Пекин сирийс-
кия си колега Уалид Муалем

спектър на разговорите. Най-
малкото, защото и до този
момент Китай доставяше на
сирийската армия муниции,
стрелково оръжие, системи
за залпов огън, оръдия, про-
тивотанкови мобилни систе-
ми, униформи, камиони. Ос-
вен това, в Сирия пристигат
и китайски военни съветни-
ци. Те сигурно няма да обу-
чават опитните сирийски офи-
цери да работят с оръжие,
което те познават и ползват
отдавна. По всяка вероятност
става дума за някакво по-
особено сътрудничество или
за доставка на по-съвърше-
но оръжие.

Ако Китай по един или
друг начин се включи в ан-
титерористичната операция
в Сирия - без значение с
каква степен на активност,
това би бил най-кошмарни-
ят сценарий за Запада. Та-
кова е мнението на редица
западни наблюдатели. Има
се предвид, че "кошмарът"
ще бъде за коалицията, ръ-
ководена от САЩ, защото не
се очаква Китай да се при-
съедини към нея, а към Ру-
сия и Иран. "Най-лошото е,
че това може да се случи
всеки момент", пише австра-
лийското издание Contra

Magazin. Още повече че с
продължаващите нападения
и провокации на терористи-
те в сирийската провинция
Идлиб търпението на Русия
може да се изчерпи.

Според изданието изявле-
нията на китайските дипло-
мати и военни за оказване
помощ на армията на Асад
не са голословни. "Особено,
като се има предвид, че
именно в Идлиб е съсредо-
точена многочислена групи-
ровка пристигнали от Китай
джихадисти, свързани с "Ал
Кайда" и подкрепяни от САЩ
и някои страни от Персийс-
кия залив. Пекин би искал
хилядите уйгурски терористи,
стекли се през последните
години в Сирия, да бъдат уни-
щожени" се казва в публика-
цията. В нея се отбелязва,
че ако Китай се присъедини
към Русия и Иран, които под-
крепят законното правител-
ство в Дамаск в борбата сре-
щу тероризма, скоро цялата
територия на арабската ре-
публика ще бъде под конт-
рола на сирийската армия.
Тъкмо с това не могат да се
примирят нито САЩ, нито ня-
кои страни от Персийския за-
лив.

Уйгурски джихадисти в
провинция Идлиб се
готвят за нападение
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Участники учебно-образо-
вательной программы "Здрав-
ствуй, Россия!" уже вернулись
домой, сообщает сайт Россот-
рудничества. В этом году к
ней присоединилось около се-
мисот пятидесяти человек в
возрасте от 14 до 19 лет.
Среди них дети из семей со-
отечественников, проживаю-
щих за рубежом. Поездка в
Россию стала наградой для
победителей разных творчес-
ких конкурсов, олимпиад, ин-
теллектуальных соревнований
по российской истории и ку-
льтуре. Большинство из них
впервые побывали на роди-
не - в Москве, Санкт-Петер-

7 и 10 сентября
2018 года в торжес-
твенном открытии и
закрытии  фестиваля
"Славянская сказка"
впервые в Болгарии
в РКИЦ (ул. Шипка
34) примет участие
ансамбль "Иксан" на-
родной корейской
музыки, художест-
венный руководитель
Сок Шин О, певица
Хи Дженг Ли, ударные Сонг Хун Ким. Музыканты из Юж-
ной Кореи приедут специально чтобы поздравить  фести-
валь и исполнить свою музыку.            Вход бесплатный.

При поддержке МИД Рос-
сии, Россотрудничества, По-
сольства Болгарии в России
и России в Болгарии с 23 по
28 августа общественная ор-
ганизация "Московские суво-
ровцы" совместно с ассоци-
ацией "Освобождение" про-
вели патриотическо-познава-
тельную программу "По бол-
гарским дорогам памяти. Де-
ти за мирное небо. Суво-
ровцы России и Болгарии -
дружба через века", посвя-
щенную празднованию 141-
й годовщины битвы за Шип-
ку в Русско-турецкой осво-
бодительной войне 1877 -
1878 гг и 75-летия суворов-
ских и нахимовских военных
училищ.

В рамках программы 27
августа в РКИЦ прошла
встреча-дискуссия на тему
"Патриотическое воспитание
подрастающих и молодых лю-
дей в глобальном мире". Во
встрече приняли участие
члены российской делегации
- московские суворовцы,

Второй российско-болгарский Форум го-
родов-побратимов пройдет с 15 по 19 сен-
тября в морской столице Болгарии. Мероп-
риятие организуется муниципалитетом го-
рода Варны, болгарской Национальной ас-
социацией муниципалитетов при активном
участии Генерального консульства России
в Варне и представительства Россотрудни-
чества в Республике Болгария.

На сегодняшний день более 40 делегаций
муниципальных образований России и та-
кое же количество представительств бол-
гарских городов подтвердили свое участие
во Втором российско-болгарском Форуме
городов-побратимов. Ожидается, что мэры
ряда российских городов в рамках работы
Форума подпишут Соглашения об установ-
лении партнерских (побратимских) отноше-
ний с болгарскими коллегами. Породнен-
ными городами станут болгарская Варна и
российская Воркута, подмосковный Клин и
Нова Загора, Белослав  и Лермонтов, Ханты-
Мансийск и Поморие.

В программе работы Форума предусмот-
рено участие делегатов в официальном от-
крытии нового учебного года в нескольких

"Çäðàâñòâóé, Ðîññèÿ!"
Участники программы познакомились
с Москвой, Петербургом и Казанью

Ребята из Болгарии побывали в
музее-заповеднике "Гатчина", в
Исаакиевском соборе, в музее

"Арктика и Антарктика", киноцентре
"Ленфильм", Эрмитаже, Петропавлов-

ской крепости, в Петергофе и мн. др.

бурге и Казани. По словам
организаторов, некоторые
события и встречи произве-
ли на молодых людей особое
впечатление.  В городе на
Неве им запомнились не то-
лько исторические достопри-
мечательности и музеи, но и
интерактивная экскурсия на
киностудию "Ленфильм". Гос-
ти погрузились в процесс соз-
дания фильма, попробовали
себя в качестве режиссёров
и сценаристов, а также смог-
ли примерить костюмы, в ко-
торых снимались артисты
многих известных кинолент.  В
российской столице юных со-
отечественников пригласили

в самый большой этнографи-
ческий парк-музей "Этно-
мир". Там их ждали экскур-
сии и мастер-классы.

Также они встретились с

Иваном Едешко. Советский
баскетболист, чемпион Олим-
пиады 1972 года, стал прото-
типом одного из героев ленты
"Движение вверх".  Главной

достопримечательностью Ка-
зани этим летом оказался
стадион "Казань Арена". Ре-
бята смогли прочувствовать
атмосферу, которая царила
на стадионе во время миро-
вого футбольного первенства.
Они побывали в раздевалках
команд, посидели на скамей-
ке запасных.

Программу уже пятый год
реализует Россотрудничест-
во. Её главная задача - дать
возможность русскоязычной
молодёжи побывать в России.
Большая часть детей впер-
вые отправляется на родину.
В рамках программы дети
лучше узнают, как живёт
современная Россия, приоб-
щаются к её духовным исто-
кам. Кроме того, она позво-
ляет детям повысить уровень
владения русским языком и
улучшить навыки общения по-
русски.

Â Áîëãàðèè ïðîøëà âñòðå÷à äåëåãàöèé íàõèìîâöåâ è ñóâîðîâöåâ

представители военно-патри-
отических организаций Бол-
гарии, представители Общес-
твенного совета по вопросам
обороны, Союза военно-ин-
валидных коопераций Болга-
рии, руководство и предста-
вители Болгарского кадетс-
кого братства. От имени
представительства Россот-
рудничества в Болгарии соб-

равшихся приветствовал сот-
рудник РКИЦ Константин Пе-
ев. К. Пеев рассказал о сис-
темной работе представите-
льства совместно с болгар-
скими организациями по сох-
ранению и утверждению ис-
торической памяти как фун-
дамента единства, дружбы и
сотрудничества между наро-
дами Болгарии и России. Ру-

ководитель московских суво-
ровцев Дмитрий Нестеров
представил членов делегации
и рассказал об основных
направлениях военно-патри-
отического воспитания моло-
дого поколения в России.  В
ходе дискуссии выступили
члены российской делегации
- представитель Содружест-
ва кадетов Прибалтики Ва-

лерий Демченко, председа-
тель Совета старейшин су-
воровцев Сергей Кулешов,
представитель Всеукраинс-
кой ассоциации кадетов Ев-
гений Смушков. От имени
Общества болгарского ка-
детского братства к участ-
никам встречи обратился
секретарь правления общес-
тва, нахимовец д-р Эмил Ке-
ремидчиев. От имени наци-
ональной инициативы "Одна
детская слеза - одна молит-
ва" к гостям обратился пред-
седатель Союза военно-ин-
валидных коопераций Болга-
рии Борис Николов, который
вручил руководителю рос-
сийской делегации памятный
знак "Шипка". Он должен на-
поминать молодым суворов-
цам, как их предки воевали
за свободу Болгарии плечом
к плечу с болгарскими опол-
ченцами на заветной верши-
не Шипке. Молодые нахи-
мовцы и суворовцы были наг-
раждены памятными дипло-
мами.   Источник:  rs.gov.ru

В июне 2018 года в Брянске международный фестиваль "Му-
зыкальная планета" был открыт выступлениями оркестров
национальных инструментов России и Южной Кореи

Âàðíà ñîáèðàåò ïîáðàòèìîâ

болгарских школах г.Варна с изучением рус-
ского языка  (в том числе и Частной сред-
ней школы им.Юрия Гагарина в СОК Кам-
чия), а также проведение акции "Российс-
ко-болгарский урок дружбы".

В рамках Форума делегации из российс-
ких и болгарских городов-побратимов посе-
тят Варненский Свободный университет им.
"Черноризца Храбра", где пройдет круглый
стол "Партнерские связи городов России и
Болгарии. Опыт. Состояние. Перспективы".
Участники проведут презентации городов, те-
матические выставки и дискуссии.
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8. СООТЕЧЕСТВЕННИК

В последнее время в
российских СМИ ста-
ли появляться публи-

кации негативного характе-
ра со стороны владельцев
заграничной недвижимости.
Совсем недавно в Интернете
публичной личностью, имею-
щей недвижимость в Болга-
рии, было распространено
громкое обвинение всех бол-
гар в русофобии. Соотечест-
венники, для которых эта
страна стала второй родиной,
были огорчены и возмущены
подобной постановкой вопро-
са. То, что из всех традици-
онных стран, выбираемых
россиянами для приобрете-
ния заграничной недвижимос-
ти, на слуху Болгария, объ-
ясняется массовостью по-
добных сделок. Наша редак-
ция работает с этой темой
давно, и не раз возвраща-
лась к ней в правовой руб-
рике "Право имеем", поддер-
живаемой Фондом поддер-
жки и защиты прав сооте-
чественников, проживаю-
щих за рубежом. По данным
посольства Российской Фе-
дерации в Болгарии - это сос-
тавляет около 300 тыс. объ-
ектов. Относительно низкая
стоимость этой недвижимос-
ти делает ее доступной для
среднего класса россиян. В
надежде стать обладателем
жилья в солнечной стране,
наши соотечественники очень
доверчиво и порой беспечно
занимаются осуществлением
своей мечты. Не говоря уже
о случаях покупки недвижи-
мости по Интернету. В таких
странах как Испания, Италия,
Греция, Кипр и т.д. тоже не-
мало проблем, но несколько
иной природы. Желание на-
ших соотечественников сэко-
номить на услугах юристов по-
рой оборачивается большими
неприятностями.

Проблемы российских со-
отечественников с приобре-
тением и эксплуатацией нед-
вижимости стали одним из
поводов для проведения в де-
кабре 2017 года конферен-
ции на тему "Реализация прав
российских соотечественни-
ков в Болгарии". В конферен-
ции приняли участие зам. ом-
будсмена Болгарии, бывший
министр правосудия Диана
Ковачева, посол Российской
Федерации Ю.Н. Макаров,
советник Фонда поддержки
и защиты прав соотечествен-
ников, проживающих за ру-
бежом С.М. Фошкин, предс-
тавители консульств России
в Болгарии, члены общества
русскоговорящих адвокатов,
преподаватели юридических
ВУЗов,  представители бол-
гарских учреждений, руково-
дители общественных органи-
заций соотечественников,
представители застройщиков
и т.д. В ходе дискуссий на
конференции вырисовались
два направления проблем в
этой сфере: нарушения в
процессе приобретения жи-
лья и во время ее эксплуа-
тации. Наш соотечественник
Юрий Абашев, профессиона-
льно занимающийся этими
вопросами /он владелец сай-
та "О Болгарии по-русски"
(www.aboutbulgaria.biz) и кон-
салтинговой фирмы "Контакт-
БгРу" ЕООД/, прокомменти-
ровал причины конфликтных
ситуаций, которые описыва-
ют на форумах наши сооте-
чественники при покупке жи-
лья. "Если посетить курорт-
ные комплексы "Солнечный
берег" или "Золотые пески",

Â ðóñîôîáèè ëè äåëî?
можно поразиться бесконеч-
ному количеству всевоз-
можных офисов, предлагаю-
щих недвижимость. Многие из
этих компаний - "одноднев-
ки", рассчитывающие на се-
зонного, случайного покупа-
теля. Мера ответственности
такого агентства заканчива-
ется в момент заключения
договора. Главной проблемой
и причиной дальнейших слож-
ностей у русскоговорящих по-
купателей является то, что
мало кто из них внимательно
изучает текст подписываемо-
го ими договора. В большин-
стве случаев договор пишет-
ся продавцом и отстаивает в
первую очередь интересы са-
мого продавца, а не покупа-
теля! Обязанность покупате-
ля внимательно изучить до-
говор, исключить или сгла-
дить невыгодные ему пункты,
вписать санкции в случае не-
исполнения обязанностей
продавцом, и будучи полнос-
тью уверенным, что договор
равноценен для обеих сторон,
подписать его и исполнять.
Если нет никаких подвохов,
то нормальный продавец пой-
дет на все ваши замечания и
позволит вам откорректиро-
вать договор в ваших инте-

ресах.
Второй проблемой, исходя

из практики, можно назвать
то, что в Болгарии провер-
кой чистоты сделки многие
нотариусы (особенно на ку-
рортах) не занимаются. Но-
тариус проверяет лишь леги-
тимность явившихся сторон,
наличие минимального комп-
лекта обязательных докумен-
тов и удостоверяет подписи
сторон и их правомочность,
а не чистоту сделки. Как ми-
нимум к документам по сдел-
ке должно быть приложено
удостоверение об отсутствии
на объекте обременений ("за
липса на тежести" - болг.). В
случае возникновения проб-
лем в будущем, данный до-
кумент будет доказательст-
вом, что при покупке поку-
патель сделал все необходи-
мое для проверки чистоты
сделки, и он является доб-
росовестным покупателем,
что в какой-то степени по-
может выиграть судебное де-
ло в свою пользу.

Также большой ошибкой
является то, что при нали-
чии ипотеки, покупатель
выплачивает всю сумму про-
давцу, а не кредитодателю.
Продавец решает свои бю-
джетные проблемы, а ипоте-
ка остается на приобретен-
ном объекте и в последст-
вии банк предъявляет свои
права на собственность по-
купателю. Для того чтобы не
оформить в собственность
ипотечную квартиру следует
обязательно получить в ре-

гистрационной службе (Аген-
ция по вписванията - бг.)
справку `об отсутствии об-
ременений объекта (ипотеки,
права на пользование объ-
ектом третьими лицами, зап-
рета на продажу, открытых
судебных дел и т.п.) и его при-
надлежности конкретному ли-
цу - продавцу". В этой связи
зам. омбудсмена Болгарии
Диана Ковачева, выступая на
конференции, сказала, что,
несмотря на то, что в 2017
году в кабинет омбудсмена
жалоб от российских граж-
дан не поступало, по опыту
прошлых лет болгарская сто-
рона хорошо знакома с труд-
ностями иностранных владе-
льцев недвижимости в Бол-
гарии и предпринимает
меры, чтобы их устранить.
После ряда нарушений прав
российских граждан, поже-
лавших стать владельцами
недвижимости в Болгарии, на
сайте Регистрационной
службы была создана стра-
ница, где любой гражданин
на своем родном языке мо-
жет ознакомиться со своими
правами, а также подписать-
ся и бесплатно получать ин-
формацию, если с вашим жи-
льем проводятся какие-либо

операции.
Участник конференции

Сергей Оканов - наш сооте-
чественник, военный пенси-
онер, полковник военно-воз-
душных сил с юридическим
образованием рассказал, что
пять лет назад он с семьей
переехал из Москвы в Бол-
гарию. В 2016 г. его усилия-
ми был создан Русский клуб
"Бяла", который объединяет
около 70 наших соотечествен-
ников, в большинстве своем
переехавших в город Бяла
после приобретения недвижи-
мости. Целями клуба явля-
ется разъяснение правовых
аспектов жизни в Болгарии,
а также оказание помощи со-
отечественникам, попавшим
в критическую ситуацию.
Сергей комментирует: "В Бол-
гарии действует Закон об уп-
равлении этажной собствен-
ностью - ЗУЕС, по которому
собственники квартир
должны обслуживать свою
недвижимость. На момент
принятия закона в Болгарии
не было столько иностранных
владельцев недвижимости,
возможно так можно объяс-
нить его несовершенство.
Этим пользуются недобросо-
вестные застройщики и обс-
луживающие компании, а
именно: по Болгарскому за-
конодательству продажа зем-
ли запрещена физическим ли-
цам, не гражданам Евросо-
юза. Когда застройщик при-
обретает землю у собствен-
ников или в Общине населен-
ного пункта, вся стоимость

земельного участка, строите-
льство бассейна, зеленые на-
саждения, обустройство при-
домовой территории впослед-
ствии при продаже включа-
ются в стоимость квартир. Но
фактически, только здание
Комплекса принадлежит соб-
ственникам, а придомовая
территория со всеми обуст-
ройствами принадлежит зас-
тройщику, который может
продать ее кому угодно. Ког-
да застройщик сам обслужи-
вает здание Комплекса и
придомовую территорию, то
с него еще можно спросить
и потребовать выполнения
соответствующих работ, но
когда приходит без согласо-
вания с собственниками Ком-
плекса иная компания, купив-
шая придомовую территорию
- начинаются проблемы. Мно-
гие собственники Комплексов
в соответствии с решением
Общего собрания решают об-
служивать придомовую тер-
риторию в Комплексах соб-
ственными силами. В этом
случае обслуживающие ком-
пании, перекупившие эту зем-
лю и пришедшие на смену
застройщику, запрещают по-
льзоваться инфраструктурой,
бассейнами и стоянками на

придомовой территории вла-
дельцам апартаментов, ко-
торые не заключили догово-
ра с этой компанией. Путем
откровенного запугивания,
шантажа и морального дав-
ления, обслуживающие ком-
пании принуждают подписы-
вать договора, по которым
компания не несет никакой
ответственности за качество
обслуживания и выполнение
гарантийных обязательств
застройщика. Суммы, внесен-
ные в кассу обслуживающей
компании, не подкреплены
кассовыми чеками и банков-
скими документами, а при-
нимаются только под распис-
ку, не имеющую юридичес-
кой силы. В договорах на об-
служивание отсутствует смета
и отчетность за потраченные
деньги. Многие собственники,
запуганные или подкуплен-
ные обслуживающей компа-
нией, бойкотируют решения
Общего собрания собствен-
ников и не хотят оплачивать
взносы на капитальный ре-
монт и обслуживание общих
частей здания. Они ссылают-
ся на ст.51. п.1 п.2, не пони-
мая, что этой возможностью
можно воспользоваться толь-
ко в случае, что данный апар-
тамент является единст-
венным жильем. А это под-
лежит толкованию. Такие
разночтения Закона приводят
к судебным разбирательст-
вам и негативному отноше-
нию внутри собственников.
По комментариям юристов в
ходе конференции, количест-

во судебных разбирательств,
связанных с покупкой жилья
снижается, но растет волна
судебных дел между Управи-
телями и владельцами нед-
вижимости, в нашем случае
между российскими гражда-
нами.

 Подытоживая  вышепере-
численное, можно обрисовать
пробелы в Законе ЗУЕС, та-
кие как: размытость и отсут-
ствие четкого законодатель-
ного понятия "жилого комп-
лекса" и принадлежности при-
домовой территории. Есть
потребность в разъяснениях
по ст.51 ЗУЕС по уплате еже-
годных расходов на управле-
ние и содержание общих час-
тей этажной собственности
и придомовой территории
собственниками, приобрета-
ющими жилье для сезонного
проживания. Также возникла
острая необходимость созда-
ния надзорно-регулирующего
органа за деятельностью уп-
равляющих и обслуживаю-
щих компаний, который мог
бы сертифицировать и регу-
лировать не только их деяте-
льность, но и размер, либо
границы экономически обос-
нованных тарифов на обслу-
живание комплексов. У ор-
ганов местного самоуправле-
ния должны быть законода-
тельные и/или администра-
тивные рычаги воздействия
на мошеннические действия
застройщика на его терри-
тории.

Становится ясно, что проб-
лем у российских владельцев
недвижимости в Болгарии не-
мало. Часть из них происте-
кает от юридической безгра-
мотности  и беспечности са-
мих владельцев, часть от не-
совершенства и пробелов в
законах и нормативных ак-
тах страны. Наша редакция
старается привлекать внима-
ние болгарских государст-
венных структур к этим проб-
лемам. С этой целью по ито-
гам конференции была при-
нята Резолюция, посвящен-
ная этим проблемам. Орга-
низаторы конференции ее ра-
зослали во все заинтересо-
ванные структуры Болгарии
и России. Также член совета
правления Общества  русс-
коязычных адвокатов Дине-
ла Велкова сообщила об ини-
циативе создания "горячей
линии" по оказанию первич-
ной бесплатной юридической
помощи  российским граж-
данам.

По общему мнению наших
соотечественников, участво-
вавших в конференции, нес-
мотря на отдельные случаи
нарушения их прав, атмосфе-
ра в Болгарии в целом оста-
ется дружелюбной. Поэтому
вряд ли можно приветство-
вать тот факт, когда некото-
рые публичные личности, ис-
ходя из своих проблем с при-
обретенной в Болгарии нед-
вижимостью, позволяют се-
бе говорить от имени всех
россиян, поголовно обвиняя
болгар в русофобии. Наша
редакция продолжает рабо-
тать в этом направлении и
открыта к обсуждению и дис-
куссиям на эту тему в руб-
рике "Имеем право".

Лидия Шереметьева,
координатор Форума
"Болгария - Россия"

Конференция в Софии
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Белоруссия готова оказать
Сирии помощь в восстанов-
лении после войны. Об этом
заявил президент страны
Александр Лукашенко в те-
леграмме Башару Асаду, поз-
дравляя коллегу с 25-лети-
ем установления дипломати-
ческих отношений между
странами.

"Минск и Дамаск разде-
ляют взгляд на необходи-
мость построения многопо-

Ëóêàøåíêî ïðåäëîæèë ïîìîùü â âîññòàíîâëåíèè Ñèðèè
Башар Асад и

Александр
Лукашенко

лярного мира", - указал Лу-
кашенко. "Как с удовлетво-
рением сегодня можно наб-
людать, война заканчивает-
ся победой Сирийской араб-
ской армии, а общество,
объединенное под вашим ли-
дерством, возвращается к
обычной жизни", - добавил
он и заверил, что Минск го-
тов оказать всестороннюю
помощь в восстановлении
страны.

Гражданская война в Си-
рии началась весной 2011 го-
да. Основные участники кон-
фликта - это правительствен-
ные силы, выступающие на
стороне действующего пре-
зидента Башара Асада; так
называемая умеренная оппо-
зиция, а также исламистс-
кие группировки, в том чис-
ле "Исламское государство",
члены которых захватили
часть территории страны.

Власти Узбекистана нап-
равили редакторам всех те-
леканалов Национальной те-
лерадиокомпании (НТРК)
страны предписание, требу-
ющее, чтобы имя и изобра-
жение первого президента
Узбекистана Ислама Кари-
мова не появлялись в эфи-
ре, сообщает "Радио Озод-
лик" (местная редакция "Ра-
дио Свобода").

Подобной информацией с
изданием поделился ведущий
одного из каналов в составе
НТРК. По его словам, при-
каз поступил от Хайриддина
Султанова - советника
нынешнего президента
страны Шавката Мирзиеева,
возглавляющего республику
с 2016 года. "Руководство
сказало нам: "Если имя Ка-
римова прозвучит в эфире,
то вы лишитесь головы. Это
приказ госсоветника Султа-
нова", - сообщил он.

Главный редактор другого
телеканала сообщил, что от
него и его коллег потребо-

Èñëàìà Êàðèìîâà ðåøèëè ñòåðåòü èç ïàìÿòè óçáåêîâ

Два года после его смерти в Узбекистане стараются сте-
реть памят о Исламе Каримове

вали "абсолютно не упоми-
нать в эфире имя Ислама
Каримова". Он отметил, что
запрет был введен около ме-
сяца назад.

"Вообще с начала этого го-
да нам рекомендовали поме-
ньше упоминать имя Ислама
Каримова и больше говорить
про Шавката Мирзиеева. Вот
уже более месяца, как ре-
дакторы с лупами в руках
ищут и удаляют в текстах имя
Ислама Каримова. Сейчас
упоминание в эфире имени
Ислама Каримова стало
намного опаснее, чем упоми-
нать в эфире имя главаря
религиозных экстремистов
Тахира Юлдашева (основа-
тель экстремистского и зап-
рещенного в России "Ислам-
ского движения Узбекиста-
на" - прим. ред.)", - расска-
зали "Радио Озодлик".

Запрет коснулся также
фотографий и памятников
ныне покойного первого пре-
зидента страны. Кроме то-
го, в эфир не могут попасть

даже надписи с именем Ка-
римова.

Выговор за висящий в за-
ле собраний портрет Кари-
мова получило также руко-
водство Института рукопи-
сей Академии наук Узбекис-
тана. "Руководство Академии
наук приказало уничтожить
все портреты Каримова и
лозунги с его цитатами. С
настенных панно стерли все
тексты, в которых упомина-
ется его имя. Около десяти
портретов Каримова вынес-
ли во двор Института руко-
писей", - рассказал ученый,
работающий в институте.

Кроме того, 20 августа в
Самарканде и Кашкадарьин-
ской области прошли рейды
против торговцев сувенира-
ми с изображением бывше-
го президента Узбекистана,
которые развернули свою
деятельность возле памятни-
ков Каримову. Они получи-
ли штрафы, а товар у них
конфисковали.

При этом запрет пока не

дошел до дипломатических
представительств Узбекис-
тана за рубежом. "Нам по-
ка не давали никаких ука-
заний убрать портреты Ис-
лама Каримова. Его порт-
реты до сих пор висят на
почетном месте. При входе
в здание посольства, как и
прежде, стоит мраморная
табличка с именем первого
президента", - рассказал
сотрудник узбекистанского
посольства в Германии.

Ислам Каримов стал пре-
зидентом Узбекистана в 1991
году и возглавлял республи-
ку до своей смерти в сентяб-
ре 2016 года. После его кон-
чины в стране был объявлен
трехдневный траур, а менее
чем через год в Ташкенте был
открыт памятник бывшему
главе государства. 30 января
2018 года, в 80-ю годовщину
со дня рождения Каримова,
в его родном Самарканде был
открыт его мавзолей.

Â Ýñòîíèè âíîâü óñòàíîâÿò
ïàìÿòíèê ýñýñîâöàì

Входящая в парламент Эстонии (семь мест из 101) Кон-
сервативная народная партия намерена восстановить в
городе Лихула памятный камень в честь эстонских сол-
дат, воевавших на стороне нацистской Германии. Об этом
в конце прошлой недели сообщает Delfi.

Как отмечается, члены партии намерены провести в
начале сентября торжественное мероприятие под назва-
нием "День памяти монумента в Лихула", участники кото-
рого "будут петь близкие им по духу и патриотические
песни". В ходе мероприятия будет также установлен вре-
менный памятник, дизайн которого копирует снесенный в
2004 году камень.

Президент Молдавии
Игорь Додон на своей стра-
нице в Facebook назвал ак-
ции оппозиции позором для
демократии. Додон заявил,
что никто не имеет мораль-
ного права использовать лю-
дей для продвижения своих
политических интересов. "То,
что партии делали на пло-
щади Великого национально-
го собрания, - позорно для
демократии. Печально то,
что подобное происходит на-
кануне Дня независимости.
Позор им и позор всем тем,
кто был у власти с 2009 го-
да и по сей день и напря-
мую или косвенно виновен
в таких нелицеприятных си-
туациях, возникающих в мол-
давской политике", - заявил

Внештатный советник пре-
зидента Украины Петра По-
рошенко Олег Медведев за-
явил о желании украинизи-
ровать юг Дальнего Востока
на территории России. Об
этом он рассказал журналу
"Украiнський тиждень".

"Наверное, где-то же есть
предел, за которым этот про-
цесс украинизации исчерпы-
вается. Хотелось бы, чтобы
это было на Зеленом Клине
(Дальний Восток -прим. ред.).
Хотя бы на Кубани. Но это
происходит в Донбассе", - от-
метил он в интервью. По его
словам, значительная часть
территории Украины останет-
ся русскоязычной, посколь-
ку там нет потенциала для ук-
раинизации. Языковая руси-

Демонтированный памятник легионерам 20-й эстонской ди-
визии СС

Â Êèåâå ïðèçâàëè ðàñïðîñòðàíèòü óêðàèíñêèé
ÿçûê äî Äàëüíåãî Âîñòîêà

Олег Медведев

фикация стала необратимой,
считает Медведев.

Политолог добавил, что го-
товность Крыма и Донбасса
к "мягкой украинизации" в
начале 1990-х была ниже.
"Между тем за 20 лет сфор-
мировалась украинская поли-
тическая нация, где большая
часть населения говорит на
украинском и также большая
- на русском. Но все они се-
бя воспринимают как единое
сообщество людей, объеди-
ненных исторической судь-
бой", - сказал он. Советник
Порошенко заметил, что бла-
годаря национальному един-
ству в 2014 году многие жи-
тели восточных регионов за-
няли проукраинскую позицию.

23 августа стало известно,

что пользователи социальных
сетей высмеяли Порошенко
за плакаты с лозунгами "Ар-
мия! Язык! Вера!" ко Дню не-
зависимости.

Ïðåçèäåíò Ìîëäàâèè íàçâàë ïðîòåñòû îïïîçèöèè ïîçîðîì
äëÿ äåìîêðàòèè

Памятник легионерам 20-й эстонской дивизии СС был
установлен в Лихула 20 августа 2004 года. На камне был
изображен солдат в немецкой форме, с немецким Же-
лезным крестом и с немецким автоматом в руках. Над-
пись под барельефом гласила: "Эстонцам, сражавшимся
в 1940-1945 годах против большевизма и за восстановле-
ние независимости Эстонии". Никто из официальных лиц
на церемонии открытия памятника не присутствовал.

Установка памятника вызвала протесты среди русскояз-
ычного населения страны. Соответствующее заявление сде-
лал и МИД России. Правительство Эстонии пришло к выво-
ду, что нельзя устанавливать в стране памятники, "смысл и
значение которых истолковывается как попытка возродить
память о тоталитарных режимах, оккупировавших страну".
2 сентября 2004-го памятник был демонтирован.

молдавский президент.
Как сообщает ТАСС, в вос-

кресенье в столице Молда-
вии Кишиневе прошли акции
протеста правой оппозиции.
Партия "Платформа Достоин-
ство и правда", Партия дей-
ствия и солидарности и Ли-
берал-демократической
партия вывели на улицы око-

ло пяти тысяч человек. Они
требовали отставки прави-
тельства за срыв выполне-
ния соглашения об ассоциа-
ции с Евросоюзом. Оппози-
ционеры обещали иницииро-
вать акции гражданского не-
повиновения, забастовки и
блокирование работы госу-
дарственных учреждений.

Президент
Молдавии
Игорь Додон
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В Москве признали несостоявшим-
ся аукцион, с которого должны были
продать ресторан "Прага" на Арбате -
желающих приобрести здание не наш-
лось, пишут "Ведомости". "Прага" - один

из старейших московских ресторанов,
открытый еще в 1872 г. В 90-х годах
здание выкупила у мэрии Москвы груп-
па АСТ. В 2009 г. у группы начались
сложности с кредиторами, ресторан
выставили на торги по процедуре банк-
ротства его владельца. Помимо рестора-
на в лот входили права на земельный
участок на Арбате, а также мебель и
техника. Желающих купить это имущест-
во также не нашлось.

Поступления в бюджет Москвы бла-
годаря упрощенной системе налогооб-
ложения составили 48,4 млрд руб. за
полгода, что больше в 1,3 раза в срав-
нение с аналогичным периодом 2017
г. Увеличение налоговых доходов во мно-
гом связано с активным развитием ин-
дивидуального предпринимательства (ИП)
в городе. Общее количество ИП в Моск-
ве, в том числе использующих упрощен-
ную систему налогообложения, с июня
прошлого года увеличилось на 11,2%,
превысив 300 тыс. Упрощенная система
налогообложения выгодна предпринима-
телям. Например, для применяющих эту
систему организаций и ИП в обрабаты-
вающих отраслях, занимающихся научн-
ыми исследованиями или оказывающих
социальные услуги, выбравших в качес-
тве объекта налогообложения доходы,
уменьшенные на величину расходов, ус-
тановлена пониженная ставка налога в
размере 10%.

 Минимальная розничная цена (МРЦ)
на водку любой крепости теперь будет
приравниваться к минимальной стои-
мости 40-градусной водки, которая
составляет 205 рублей за пол-литра.

Таким образом, розничная цена водки
крепостью от 37 до 38 градусов подни-
мется на 9 рублей за 0,5 литра, а кре-
постью от 38 до 39 градусов - на 4
рубля за 0,5 литра. МРЦ более крепкой
водки не изменится. Введение унифици-
рованной цены на водку связано с не-
обходимостью устранения "возможных
разночтений", говорится в документе ми-
нистерства финансов. Минимальные цены
на алкоголь устанавливаются Минфином
с 2009 г. в качестве меры борьбы с
теневым производством. По мнению
экспертов, до недавнего времени прода-
жи водки крепостью 38 градусов в Рос-
сии стабильно росли, а теперь после уни-
фикации цен спрос на этот напиток упа-
дет практически до нуля.

Долги граждан перед
банками, переданные
приставам, в 2018 г. дос-
тигли 2 трлн руб., сооб-
щили в Федеральной служ-
бе судебных приставов
(ФССП). Переданная прис-
тавам сумма долгов граж-
дан перед банками срав-
нима с объемом годового
бюджета Москвы или объ-
емом бюджета десятилет-
ней федеральной косми-
ческой программы. По
данным ФССП, долги
граждан перед кредитны-
ми организациями состав-
ляют уже четверть от всей
суммы долгов, взыскива-
емых приставами со всех
физических и юридичес-
ких лиц.

Кредитные долги росси-
ян растут быстрее, чем их
зарплаты и сбережения,

Российские банки в пер-
вом полугодии 2018 г. уве-
личили объем кредитова-
ния пенсионеров в 1,5 ра-
за до 212,75 млрд руб.,
подсчитало Объединенное
кредитное бюро (ОКБ).
Количество новых креди-
тов пенсионерам выросло
на 11%, а сумма выдач
увеличилась на 45% по
сравнению с аналогичным
периодом прошлого года.
В первом полугодии 2017
г. банки выдали пенсионе-
рам 1,73 млн кредитов на
146,37 млрд руб., отмеча-
ется в исследовании ОКБ.

В сегменте кредитных
карт отмечаются рекорд-
ные темпы роста новых
выдач. Так, количество
новых выдач заемщикам
старше 60 лет выросло за
год на 67%, а объемы
выросли сразу на 191%.
В 2018 г. банки выдали
пенсионерам 597,34 тыс.
кредитных карт с общим
лимитом свыше 36,38
млрд руб., годом ранее -
357,70 тыс. карт с лими-
том 12,49 млрд руб. Сред-
ний одобренный лимит по
карте вырос с 35 тыс. до
61 тыс. руб. Доля пенси-
онеров среди всех заем-
щиков, получивших кре-
дитные карты, за прошед-
ший год выросла с 10,6%
до 11,6%. В первом полу-
годии 2018 г. было одоб-
рено 70,3% заявок на
кредитные карты от граж-
дан старше 60 лет, год на-

В семи из восьми феде-
ральных округов индекс
среднего чека снизился.
Показатель уменьшился во
всех типах торговых точек
кроме магазинов традици-
онной торговли. Июльский
индекс среднего чека сос-
тавил 496 руб., снизив-
шись по отношению к ию-
ню на 3,3%, или на 17 руб.
в денежном выражении.

Показатель снижается
четвертый месяц подряд.
С учетом официальной ин-
фляции за июль, равной
0,3%, падение индекса
составило 3%. По срав-
нению с прошлым годом
показатель снизился на
1,4%, или на 7 руб.
Нынешний индекс - мини-
мальный с марта 2016 г.

Единственный феде-
ральный округ, в котором
индекс не снизился, а
вырос, - Северо-Кавказс-
кий. Рост составил 92
руб., или 15%. В Южном

Ïåíñèîíåðû ñìåëî áåðóò êðåäèòû
Количество новых выдач
заемщикам старше 60 лет
выросло за год на 67%

зад - 43,6%.
Ипотека также показала

крайне высокие темпы рос-
та. Количество ипотечных
кредитов, выданных заем-
щикам старше 60 лет,
выросло за год на 58%, а
объемы - на 68%. В пер-
вом полугодии 2018 г. бан-
ки выдали пенсионерам
14,48 тыс. ипотечных кре-
дитов на общую сумму
20,64 млрд руб., годом ра-
нее - 9,14 тыс. кредитов
на сумму 12,26 млрд руб.
Средний чек по ипотеке
вырос с 1,34 млн до 1,43

млн руб. Доля пенсионеров
среди всех заемщиков, по-
лучивших ипотеку, за про-
шедший год выросла с 2,4%
до 2,5%. В первом полуго-
дии 2018 г. было одобрено
81,2% заявок на ипотечн-
ые кредиты от граждан
старше 60 лет, год назад -
63,6%.

В сегменте автокредитов
количество новых выдач
пенсионерам выросло за
год на 13%, а объемы
выросли на 33%. В 2018 г.
банки выдали пенсионе-
рам 12,83 тыс. автокреди-

тов на общую сумму 8,90
млрд руб., годом ранее -
11,37 тыс. автокредитов на
сумму 6,70 млрд руб.
Средний чек по автокре-
диту вырос с 589 тыс. до
694 тыс. руб. Доля пенси-
онеров среди всех заем-
щиков, получивших авток-
редит, за прошедший год
снизилась с 5,8% до 5,4%.
В первом полугодии 2018
г. было одобрено 60,5% за-
явок на автокредиты от
граждан старше 60 лет, год
назад - 43,7%. Для срав-
нения, среди граждан
младше 60 лет уровень
одобрения заявок по кре-
дитам наличными в 2018 г.
составил 46,0%.

В сегменте кредитов на-
личными количество новых
выдач пенсионерам снизи-
лось за год на 1%, а объ-
емы выросли на 28%. В
2018 г. банки выдали пен-
сионерам 1,19 млн креди-
тов наличными на общую
сумму 146,15 млрд руб., го-
дом ранее - 1,21 млн кре-
дитов на сумму 114,01 млрд
руб. Средний чек по кре-
диту наличными вырос с 94
тыс. до 122 тыс. руб. Доля
пенсионеров среди всех
заемщиков, получивших
кредит наличными, за про-
шедший год снизилась с
12,8% до 11,4%. В первом
полугодии 2018 г. было
одобрено 63,8% заявок на
кредиты наличными от
граждан старше 60 лет, год
назад - 64,2%.

Èíäåêñ ñðåäíåãî ÷åêà ñíèçèëñÿ

федеральном округе сни-
жение составило 7,6% до
423 руб., в Дальневосточ-
ном - 7,5% до 442 руб., в
Северо-Западном - 7,4%
до 564 руб. В других реги-
онах падение индекса было
менее значительным. В

Сибирском федеральном
округе средний чек соста-
вил 409 руб. (снижение на
4,0%), в Приволжском - 415
руб. (снижение на 3,7%).
В Уральском федеральном
округе индекс остановил-
ся на значении 436 руб.

(снижение 1,8%), в Цент-
ральном изменения оказа-
лись минимальными - 599
руб. (снижение на 0,3%).

Если в Москве ИСЧ из-
менился незначительно
(снижение составило 1,2%
до 677 руб.), то в Санкт-
Петербурге изменения бо-
лее серьезные: показатель
уменьшился на 7% до 636
руб. Среди разных типов
торговых точек средний чек
вырос только в магазинах
традиционной торговли.
Правда, рост составил ми-
нимальные 4 руб. до 236
руб. (+1,7%). В остальных
торговых точках показате-
ли упали. Особенно наг-
лядным стало снижение в
гипермаркетах: здесь сред-
ний чек составил в июле
741 руб. (падение на 9%).
Средний чек супермарке-
тов составил 347 руб. (сни-
жение на 4,8%), дискаун-
теров - 340 руб. (сниже-
ние на 3,4%).

Äîëãè ðàñòóò áûñòðåå çàðïëàò

предупреждало Минэко-
номразвития. В первом по-
лугодии года банковский

портфель кредитов населе-
нию вырос на 1,1 трлн руб.
до 13,3 трлн согласно

данным ЦБ. В июне кредит-
ные долги населения вырос-
ли на 15,9% в годовом
выражении после роста на
15,1% в мае, а с устране-
нием сезонности - более
чем на 20% и, таким обра-
зом, по-прежнему сущест-
венно превышают темпы
роста номинальных зара-
ботных плат, предупрежда-
ют в Минэкономразвития.
При этом рост реальных
зарплат и рост вкладов рос-
сиян в банках замедлился.

Объем необеспеченного
потребительского кредито-
вания растет, что обуслов-
лено не только возросшей
склонностью населения к
потреблению, но и такими
сезонными факторами, как
продолжительные майские
праздники и подготовка к
летнему сезону отпусков.
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Наталия Ерменкова

Друзья, помните песню: "Че-
рез годы, через расстоя-
ния..." Знаю - помните! Поэ-
тому и историю - Миссию - о
которой собираюсь расска-
зать вам сегодня, считаю "су-
дьбоносной" -  емкое болгар-
ское слово, понятное без пе-
ревода. По-русски есть мно-
го синонимов: неминуемый,
предопределенный, неотвра-
тимый, верный, незбежный,
"чему быть, того не миновать",
"определяющий судьбу"…
Смысл ясен: было суждено,
встрече этой состояться. И
пусть первая, положившая
основу нынешней, была дав-
но - 20 лет назад - но это в
масштабах человеческой, а
не земной и вселенской жиз-
ни! Мы же, люди смотрящие
далеко вперед, в будущее, го-
товя его в настоящем, - под-
ходим к жизни с другими
мерками.

На сайте Российского ку-
льтурно-информационного
центра в Софии 16 августа
рассказывалось об уникаль-
ной миссии, которую взяли
на себя общественные дея-
тели, журналисты и писате-
ли из г. Мурманска и мур-
манской области: Славянский
ход-2018.

И вот наступил долгож-
данный день, когда участни-
ки Хода прибыли в Болгарию!
Их посещение в нашей стра-
не началось 24 августа с ве-
чера, организованного гос-
теприимным Союзом болгар-
ских журналистов, который
возглавляет большой друг
России Снежана Тодорова. На
вечере была представлена
книга писателя из Мурманс-
ка Дмитрия Коржова, посвя-
щенная Виталию Маслову -

Íàì Ñåâåð äàëüíèé - ñàìûì áëèçêèì ñòàë!...

как сказал автор,"человеку
больших идей, умеющему воп-
лощать их в жизнь", осново-
положнику Славянскщого хо-
да. Об этом мероприятии
можно подробно прочитать на
сайте СБЖ.

Пламя этой встречи пере-
кинулось - в лучшем смысле
слова! - на гостеприимный
Российский культурно-инфор-
мационный центр в Софии, ку-
да дорогие гости-"ходоки"
прибыли 25 августа. В Биб-
лиотеке Русского центра по
приглашению руководства
РКИЦ и Союза русскоязычных
писателей Болгарии собра-
лись писатели - члены СРПБ,
болгарские журналисты и
представители творческих ор-
ганизаций - Союза болгарс-
ких писателей, Союза Неза-
висимых болгарских писате-
лей, Литературных клубов
"Пегас" и "Старинный фаэтон".
Среди гостей встречи, прожи-
вающих в Болгарии, были да-
же участники первого Славян-
ского хода-1997- известный
писатель Калина Канева,
председатель общества жур-
налистов "Друзья Мурманска",
и Васил Попов, который в

свое время сопровождал дос-
тавку копии нашего софийс-
кого, болгарского Памятника
Кириллу и Мефодию в Мур-
манск, что, кстати, послужи-
ло впоследствии  началом
празднования Дней Славянс-
кой письменности в России.
Группу "ходоков" тепло привет-
ствовали стихами, песнями,
своими живыми воспоминани-
ями один за другим все соб-
равшиеся в Библиотеке мно-
гочисленные участники.

Встречу открыла референт
Представительства "Россот-
рудничества" в Болгарии,
Председатель СРПБ, член
СБП и СБЖ, действительный
член двух академий - Славян-
ской (Болгария) и Петровс-
кой(Санкт-Петербург) Ната-
лия Ерменкова, отметившая
важное значение Хода, объ-
единяющего духовный потен-
циал славянских народов в
условиях непрекращающихся
санкций и конъюнктурного
противопоставления "евро-
пейских" и традиционных цен-
ностей славянских народов.
Затем прозвучало стихотво-
рение Владимира Красногор-
ского (СРПБ), посвященное

Славянскому ходу.  Елена
Алекова (СБП и "Старинный
фаэтон") выступила не толь-
ко с поэзией, но и в неожи-
данном амплуа - спела прек-
расную народную родопскую
песню. Поэт Нико Стоянов,
который является членом
СРПБ и нескольких других
творческих союзов разных
стран, прочитал свои стихи
на болгарском, а талантлив-
ые представители болгарско-
го "Пегаса" Владимир Илиев
и Евгений Бенов покорили
слушателей своим исполне-
нием на русском и болгарс-
ком языке стихов и всеми
любимых песен под гитару,
подхваченных участниками
встречи. И во всем этом за-
душевном празднике Духов-
ного общения славян с оче-
видным удовольствием при-
нимали участие славные "хо-
доки": депутат Мурманской
областной думы Михаил Ант-
ропов, участники Первого хо-
да Светлана Чемоданова, О-
льга Балашова, Дмитрий Кор-
жов - редактор "Мурманско-

го вестника", Илья Виногра-
дов - поэт, собкор ИТАР-
ТАСС, Сергей Юдков - теле-
журналист ТВ-21, Андрей
Сычев - оператор, фотограф,
директор Мурманского телек-
луба, Лев Фодосеев - фотог-
раф "МВ" и ИТАР-ТАСС, Юлия
Колмогорова - поэт из Севе-
роморска, Александр Си-
ницын - врач, сын участника
Первого хода писателя В.Си-
ницына, артист Театра Север-
ного флота Андрей Бобров -
чье профессиональное и эмо-
циональное исполнение под
гитару покорило всех, Вале-
рий Чарторийский из Заозер-
ска, завершивший встречу
своим прекрасным стихотво-
рением, написанным уже в
дни Славянского хода-2018.
Для всех это духовное и ду-
шевное общение останется
незабываемым. А Славянский
ход отправился дальше по
Болгарии: к Шипке, Велико-
Тырново, где их ждут наши
соотечественники, в Варну…
Полным ходом - вперед!
 Фото Екатерина Шарипова

Владимир Красногорский
МУРМАНЧАНАМ

Между солнечной Болгарией
и Российским Заполярием,
земли необъятные -
сорок широт,
но вопреки всем расстояниям
у нас сегодня - мурманчане,
отважный северный народ.
И мы, живущие в Софии -
россияне,
встречаем вас, как дорогих гостей,
живущих среди северных сияний
и белых
удивительных ночей.
Сво? душевное, российское тепло
со щедростью разделим между нами.
И расстояние,
что с вами нас свело,
Мы будем измерять
двумя шагами.                             25.08.2018

Валерий Чарторийский

Четвёртые сутки в пути.
Расщедрилась солнцем погода.
Нам в Сербию нужно дойти
Дорогой Славянского хода.

Под Брестом уйдём за кордон,
За нами - бессмертная крепость.
Твердыня великих времён.
И память, и клятва на верность.

Твердыня и Русь за спиной
И чувство надёжного тыла,
А, значит, мы ринемся в бой,
Ведь вера в сердцах не остыла!

Нам шепчут:"Не все за одно.
По сути вы разные люди.
На что ваше братство годно?
Не смейте. Никто не осудит."

Пусть знает любой ренегат -
Не меркнет славянское пламя.
За Приштину, Киев, Белград
Поднимем Самарское знамя.       19-20.08.2018

Илья Виноградов
СЕВЕРНЫЙ ПОЛЮС

Лед грозно грохочет о борт,
Гудит, растревожен и зол:
Макушку Земли на пробор
Расчесывает ледокол.

Глаза захлебнутся вот-вот -
Такие просторы вокруг!
Нет выше на свете широт,
Чем в точку сомкнувшийся круг.
Признаюсь, спешил за порог,
И бредил морями не раз.
Надеюсь, простят мне порок
Безудержной жадности глаз.
Какие секреты таят
Глубины, покрытые льдом!
Надеюсь, простят мне, что я
Так скоро здесь вспомнил про дом.
Душе не по силам покой -
Не высидеть и полчаса!
Струится вода за кормой,
Как будто любимой коса.
Баллада о старике

На здоровье не сетовал - молча недужил:
Он зарекся давно о плохом разговаривать.
С овощей нестандартных готовил на ужин
В старой мятой кастрюльке какое-то варево.

А ему разносолов не очень и надо -
Чем богат, тому рад, да и что в этом странного,
Если только родился - и сразу блокада,
Если спасся на супе из клея столярного.
Жил в хрущевских хоромах - аж тридцать

"квадратов"! -
Так хвалил он жилье, что ругают полгорода.
Заселялся с женой, ее мамой и братом;
Жаль, остался один - стало пусто и… дорого.
Но в квартире грустить даже в чем-то неловко -
Как до этого жили, едва ли забудется:
Столько лет по землянкам, баракам, бытовкам,
Где внутри теснота, а удобства на улице.
От судьбы и от власти не требовал много:
Ни в собесы, ни в церковь ходить не приученный,
Он о Боге не знал, но предчувствовал Бога -
Бог был верой в людей и надеждой на лучшее.

Было трудно - смеялся: не такое, поверьте,
Повидал на веку, что, мол, старому станется…
Для того, кто с рожденья на волос от смерти,
Жизнь - великое, светлое, доброе таинство.

Век пластика

Рожденные в гремящий век железный,
Мы думали: что может быть страшней,
Чем на руке следы железных лезвий,
Чем на траве следы стальных коней?

Но пластиковый век пришел незримо:
Без стука - в дверь, непрошеный - за стол;
Ненастоящий - и неодолимый,
Невыносимо тяжкий - и пустой.
Воды дистиллированной начислил
В бессмертный одноразовый стакан -
И зацвели болотистые мысли,
Как реки, что не целят в океан.
Казалось, будет мягче и удобней,
Уйдут в утиль ножи и топоры…
Но сколько скрыто настоящей злобы
В искусственных улыбках до поры!
Казалось, что в комфорте верить легче
И в сытости о вечном рассуждать…
Но пустоту в душе комфорт не лечит,
Но вере сытость хуже, чем нужда.
И слышу, пластик шепчет мне все чаще:
"Прими как есть, забудь про все, усни…"
И я, уже почти ненастоящий,
Все реже спорю с ним.
Северное

Зима. Обозы дней морозных,
Им нет числа и счета нет;
Полуметровые березы
Сокрыты в снежной глубине.

И негде зацепиться взгляду
В просторе выстывших пустынь -
Лишь разбежались редким рядом
Высоковольтные кресты.
И в царстве мертвых, в снег одетом,
Под стражей стуж сторожевых
Лишь те кресты и помнят: где-то,
Вдали, есть города живых.

Виталий Семёнович Маслов (1935-2001) русский со-
ветский писатель. Член Союза писателей СССР (с 1977
года). Председатель Мурманского отделения Всероссий-
ского фонда культуры и секретарь Мурманской област-
ной организации Союза писателей России. Почётный
гражданин Мурманска (с 1996 года).
В Мурманске в 2018 году впервые издана биография
писателя, полярника, общественного деятеля Виталия Мас-
лова. Как рассказал автор романа-биографии "Несми-
ренный живописец", писатель и журналист Дмитрий Кор-
жов, в книге собраны самые яркие события жизни Мас-
лова: работа на первом в мире атомном ледоколе "Ле-
нин", возрождение им празднования в России Дня сла-
вянской письменности и культуры, доставка в Мурманск
первого в стране памятника Кириллу и Мефодию и даже
встреча с Фиделем Кастро. "Жизнь Маслова была насы-
щена уникальными событиями, а сам он внес неоценимый
вклад в развитие славянской культуры, что стало глав-
ной темой книги", - рассказал автор биографии.
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Немка Лиза Паль отлично
говорит на русском, хорошо
знает балкарский. И давно
считает своим домом Приэ-
льбрусье.

Знакомство с нашей стра-
ной началось в 1989 году, ког-
да из ФРГ Лиза попала в Вол-
гоград на курсы русского яз-
ыка, организованные Мюн-
хенским университетом для
будущих славистов. 4 меся-
ца - 4000 марок.

- Это было ужасно дорого!
Но преподаватель сказала:
хотите нормально говорить -
надо ехать в Россию. И мы
поехали. Хотя для немца Вол-
гоград зимой - страшный го-
род. Казалось, там хорошо к
нам относиться уже никогда
не будут. Школа была суро-
вая, с тараканами в компо-
те, - после этого уже ничего

Белгородский скульптор
Александр Пшеничный соз-
дал на хуторе Пожарный в
Корочанском районе свой
удивительный мир. Побывать
в нем может любой желаю-
щий. Участок чуть меньше
гектара весь в зелени - здесь
на лоне природы расставлены
скульптуры, рельефы, арт-
объекты из самых немыс-
лимых материалов. "АиФ-
Черноземье" побывал в хуто-
ре в гостях у знаменитого
белгородского скульптора
Александра Пшеничного.

Александр Пшеничный -
коренной белгородец, родил-

Тополиный пух может не то-
лько вызывать аллергию,
лезть в глаза и навязчиво
прилипать к одежде, но и дос-
тавлять эстетическое удово-
льствие. Липчанка Алла Уша-
кова использует тополиный
пух, чтобы рисовать им кар-
тины.

По образованию Алла Уша-
кова - инженер-строитель, а
в душе - художник. Тяга к

Елену и Александра Шишкиных после свадьбы пугали,
что они не смогут продолжить род. В итоге к 45 годам
Елена родила 20 детей, а к 60-ти - полсотни раз стала
бабушкой. Жительница Воронежской области Елена Шиш-
кина после рождения 20 ребёнка стала самой многодет-
ной матерью страны, а её семья попала в Книгу рекордов
России. Елена Георгиевна и Александр Васильевич роди-
ли девять сыновей и 11 дочерей. Хотя после свадьбы
врачи пугали, что они вовсе могут остаться бездетными:
у Елены резус-фактор крови - отрицательный, а у её му-
жа - положительный.

Но супруги не отчаивались, они - люди глубоко верую-
щие и ещё много лет назад дали обет, что примут столько
детей, сколько Бог им подарит. "Алексея я родила в 20
лет, а младшенькую дочку Надю - в 45, - улыбается Елена
Шишкина. - Всегда жила в ожидании чуда. А теперь нас
радуют внуками." Теперь у Шишкиных новый рекорд -  в
семье появился 51-й внук!

Íåìêà ïðîìåíÿëà Áàâàðèþ íà Êàáàðäèíî-Áàëêàðèþ

не страшно.
Невыносимая трудность

бытия с лихвой перекрыва-
лась радостью ежедневного
общения с носителями язы-
ка и путешествиями. Поехать,
правда, Лиза смогла только
на Байкал. На другую поезд-
ку денег уже не было - орга-

низаторы просили 500 марок.
Никто и не сказал сразу, что
можно отправиться к совет-
ским ребятам в гости по
дешёвому студенческому
тарифу.

- С парнем из Терека я
впервые попала в Кабарди-
но-Балкарию. А съездив нес-

колько раз, решила после
курсов остаться ещё на ме-
сяц. Была зима. Я хотела ка-
таться на лыжах. На лыжах
Лиза - с шести лет. В Бава-
рии она жила с родителями
в курортной деревушке в го-
рах, где не уметь кататься
было бы странно.

Сейчас Лиза здесь свой че-
ловек, никому в голову не
придёт назвать её иностран-
кой. Ей даже предлагали пи-
сать докторскую о балкарс-
ком языке. В республике-то
многие говорят с акцентом.
А появись она в Пятигорске -
первый же вопрос: "Вы отку-
да?" Даром что у неё с 1996
года вид на жительство в Рос-
сии. Именно тогда, в середи-
не 1990-х, Лиза решила ос-
таться на Северном Кавка-
зе. Вышла замуж за балкар-
ца. Повезла к родителям в
Баварию, а ему там совсем
не понравилось. К слову,
именно отец-агроном когда-
то убедил Лизу учить русс-
кий. Брак Лизы, продливший-
ся 15 лет, закончился разво-
дом, но Эльбрус её уже не
отпустил.

Àðò-õóòîð â áåëãîðîäñêîé ïðîâèíöèè
ся в селе Весёлая Лопань в
семье, как говорит он сам,
обыкновенных крестьян. Се-
годня его работы известны
за пределами страны, они
хранятся в частных коллек-
циях Франции, Англии, Гер-
мании, Италии, Испании, Ки-
тая, Японии. Работает Алек-
сандр Алексеевич, в основ-
ном, в мастерской в Белго-
роде. Работая в Белгороде,
душой художник отдыхает на
своём хуторе.

"Сама идея создать сад ску-
льптур появилась, когда я ку-
пил этот участок. Тогда тут
был просто лес, всё зарос-

ло, потому что территория
больше десяти лет стояла
без присмотра, - рассказы-
вает мастер. - Повсюду рос-
ли кустарники, их пришлось
корчевать , траву косить.
Когда я решил сделать сад
скульптур, занялся ландшаф-
том - чтобы ничего не меша-
ло просмотру скульптур. Это
сад для творческой игры. Я
просто играю со своими ску-
льптурами, делаю их по нес-
кольку раз, переставляю, тут
всё это постоянно движется.
Нет никакой концепции, прос-
то есть настроение". Среди
деревьев - бюст митрополи-

та Макария. Эту работу ску-
льптору заказали в честь 200-
летия  владыки, которое от-
мечали в 2016 году. Ее ори-
гинал сейчас находится на те-
ологическом факультете НИУ
БелГУ, а копию мастер оста-
вил себе на память.

Центральная скульптура са-
да называется символично и
очень характерно для Пше-
ничного - "К радости". И во-
обще всё в его творчестве
пронизано радостью и любо-
вью, полно женских образов,
самых  разнообразных - от
милой "Душечки" с зеркалом,
сидящей в цветах, до стро-
гой "Дочери Чингизхана". А в
композиции "Постреляем?"
использованы настоящие
гильзы от патронов. На за-
боре развешаны картины и
горельефы в примитивистс-
ком деревенском стиле. Воз-
ле летней мастерской у мас-
тера - смотровая площадка.
С высоты второго этажа ви-
ден весь сад скульптур.

Ëèï÷àíêà ðèñóåò êàðòèíû òîïîëèíûì ïóõîì

творчеству у неё с детства.
Только на пенсии Алла Уша-
кова смогла посвятить себя
любимому занятию. Стала хо-
дить на курсы по рукоделию,
покупать журналы. В одном
из них и прочитала, что мож-
но делать картины из топо-
линого пуха.

"Мне стало интересно, как
это - рисовать пухом, и я ре-
шила попробовать что-то та-

кое сотворить, - продолжает
мастерица. -  Первую рабо-
ту делала по наитию, ведь ни-
каких книг на эту тему не
было. Всё получилось!" Так с
помощью пуха на свет поя-
вились белоснежные лебеди,
котик с букетом цветов,
влюблённая парочка, веду-
щая по лугу лошадей, парус-
ник, причаливающий к бере-
гу… Образы выглядят живы-
ми и яркими как раз за счёт
необычного материала. беру
из книги или с открытки кар-
тинку, которая мне нравится,
отпечатываю её на ксерок-
се, чтобы изображение было
чёрно-белым, и переношу на
ткань, - описывает процесс
мастерица, - она должна быть
обязательно шерстяной".

Сам пух берёт руками, а
по поверхности распределя-
ет иголкой. Там, где нужен
объём, кладёт погуще, где
тень - пореже. Чтобы придать

цвет, прибегает к помощи пи-
щевых красителей. А вот клей
не использует совсем: пушин-
ки и так липнут к шерсти.
Когда один участок готов, она
прижимает его сверху стек-
лом и начинает выкладывать
следующий. И так - пока вся

картина не будет готова. Глав-
ное - всё делать аккуратно и
не чихать, а то разлетится
весь рисунок. Время работы
зависит от сложности. Что-
то получается за день, а над
чем-то приходилось сидеть
неделями.

20 äåòåé è 51 âíóê
Вся семья на свадьбе

одного из сыновей
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Николай Петрович Архаров
ныне основательно забыт.
Его имя мало о чем говорит
современному человеку. Но
все-таки оно ему известно,
потому что к ругательному
термину "архаровец", кото-
рое мы нередко произносим,
Николай Петрович имеет
прямое отношение.

А еще он пользовался сла-
вой блестящего сыщика. У
историка Петра Ивановича
Бартенева сохранилось да-
же письмо начальника па-
рижской полиции при Людо-
вике XV Антуана де Сартина
к Архарову, в котором выра-
жалось удивление талантли-
вости Николая Петровича в
раскрытии преступлений и
быстроте следствия…

Свою службу Архаров на-
чал в 15-летнем возрасте,
поступив рядовым в лейб-
гвардии Преображенский
полк. В 1761 году 19-летний
Архаров получил первый
офицерский чин и вскоре,
по восшествии на престол
Екатерины II, вступил в по-
лицию.

Простое обращение с на-
родом и особенно умение
просто и в то же время по-
нятливо говорить с ним, об-
легчало Архарову его труд-
ную должность. Когда в Мос-
кве в 1771 году вспыхнул
чумной бунт, он способство-
вал вместе с графом Григо-
рием Орловым быстрому
успокоению столицы. Спус-
тя три года его "энергичная
распорядительность" потре-
бовалась при расследовании
дела о пугачевском бунте,
и вновь он не ударил в грязь
лицом, а потому в 1775 году
получил чин бригадира. Сам
же Николай Петрович оста-
навливаться на достигнутом
не собирался. В ту пору он
сделался довольно популяр-
ной фигурой не только в
Москве, но и далеко за ее
пределами, стяжав на пос-
ту московского обер-поли-
цеймейстера славу необы-
чайно ловкого сыщика.

С тех пор Архаров стал
известен по всей России. Он
знал до мельчайших подроб-
ностей все, что делалось в
первопрестольной, с изуми-
тельной быстротой отыски-
вал всевозможные пропажи,
умел читать в лицах и пове-
дении подозреваемых - при-
частен тот к преступлению
или нет. А следственное, так
сказать, управление Архаро-
ва размещалось на Лубян-
ке! Там содержали людей,
состоявших под следствием.

В царствование Екате-
рины II Архаров исправлял
много должностей: управлял
водными коммуникациями,
был новгородским и тверс-
ким наместником. Но все-
таки его призвание лежало
в области сыска.

В Петербурге из придвор-
ной церкви пропал образ
Толгской Богоматери в бо-
гатом серебряном окладе с
драгоценными камнями сто-
имостью в 8 тысяч рублей.
В воровстве подозревали
истопников Зимнего дворца.
Архаров энергично взялся
за дело и уже на следую-
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Он знал до мельчайших
подробностей все, что
делалось в первопрестольной

Генерал-губернатор Москвы
Николай Архаров

Московская усадьба Архарова на Пречистенке

Лейб-гвардии Преображенский полк ее Величества Екате-
рины II - кадр из фильма "Великая"

оригинальностью и неожи-
данностью. Был такой слу-
чай: в мясной лавке пропал
кошелек с деньгами. Мяс-
ник заподозрил в краже за-
ходившего в лавку писаря.
Полиция его арестовала,
причем у него при обыске
нашли кошель с монетами.
Писарь стал утверждать,
будто кошелек его. Архаров,
сведя мясника с писарем на
очной ставке, выслушал
обоих, приказал принести
котел с кипятком, и велел
высыпать в него монеты из
кошелька. Он внимательно
посмотрел на воду, а потом
вынес свой приговор: "Де-
ньги принадлежат мяснику,
а писарь врет, собака". По-
чему Николай Петрович так
решил? Он просто заметил
на воде блестки жира, что
натолкнуло его на мысль:
мясник пересчитывал день-
ги жирными пальцами, мо-
неты - его. В XVIII в. такое
логическое построение ка-
залось чудом - писарь ре-
шил, что Архаров колдун, и,
перепугавшись до смерти,
во всем сознался.

занял должность начальст-
вующего над огромной тер-
риторией - генерал-губерна-
тора Новгородского и Твер-
ского наместничеств, и од-
новременно с этим дирек-
тора водной коммуникации
России.

Во время русско-шведской
войны 1788-1789 гг. Николай
Петрович предоставил пра-
вительству проект защиты
финской границы частями,
которые он предлагал сфор-
мировать, набрав для
службы мелкопоместных
дворян Новгородского и
Тверского наместничеств.
Получив на это одобрение,
он претворил свой план в
жизнь, за что, по окончании
войны, в 1790 году был наг-
ражден Владимирской лен-
той.

Карьера его не пошатну-
лась и со сменой правления.
В отличие от большинства
любимцев императрицы Ека-
терины II, Архаров сумел вов-
ремя сориентироваться в си-
туации и заслужил полное
доверие вступившего на
престол Павла Петровича. В
день кончины императрицы
Архаров был в Петербурге,
именно ему, как опытному
полицейскому и надежному
человеку, поручили совер-
шить весьма символический
и небезопасный акт: привес-
ти к присяге новому госуда-
рю графа Алексея Орлова-
Чесменского. Знаменитый
"Алехан", старший из бра-
тьев Орловых, столь близ-
ких к Екатерине, герой войн,
автор блестящих побед на
суше и на море, а главное,
участник ее восшествия на
престол, которое более по-
ходило на переворот, Алек-
сей Орлов не без основа-
ний подозревался в убийст-
ве императора Петра III, трон
которого и унаследовала его
супруга.

По вступлении на престол
Павла I Архаров был назна-
чен петербургским генерал-
губернатором. А в день ко-
ронации императора получил
орден Андрея Первозванно-
го и две тысячи душ кре-
постных. Но вскоре, как это
часто водилось при Павле I,
Николай Петрович был ли-
шен должности и выслан в
свое тамбовское имение. По
воспоминаниям, Архарова в
ссылку провожал чуть ли не
весь Петербург. Молодой тог-
да Николай Михайлович Ка-
рамзин принес Николаю
Петровичу в дорогу неско-
лько стопок книг. По всему
видно, что Архаров действи-
тельно пользовался искрен-
ним уважением.

В 1800 году Архаров полу-
чил позволение жить в Мос-
кве. Дом его отличался ра-
душием и гостеприимством.
Поэт Петр Андреевич Вя-
земский в своих воспомина-
ниях писал, что Николай Пет-
рович выделялся своим ста-
розаветным барством, кото-
рое исчезло без следа пос-
ле пожара Москвы 1812 го-
да. Скончался Николай Пет-
рович Архаров в 1814 году в
своем тамбовском имении
Рассказово, не оставив по
себе потомства. Его имя
было предано забвению. Ос-
тались лишь "архаровцы".

Лубянская площадь - вторая половина XIX века

Слава о сыщицком талан-
те московского обер-поли-
цеймейстера, достигнув Пе-
тербурга, распространилась
оттуда по всей Европе, и,
наконец, достигла самого
Парижа. Знаменитый мсье
де Сартин, возглавлявший
королевскую полицию при
двух последних Людовиках,

ловкий делец и непрев-
зойдённый сыщик, сам рас-
крывший множество запу-
танных дел, писал в Москву
письма, где выражал свое
восхищение методами сыска
господина Архарова, о ко-
торых узнавал из рапортов
французского посла при дво-
ре русской императрицы. С
той поры московского обер-
полицеймейстера в высшем
обществе стали величать не
иначе как "русским де Сар-
тином", что во времена по-
вальной франкофилии счи-
талось знаком высочайше-
го признания.

Для укрепления надзора
за порядком в Москве Ар-
харов организовал полк,

состоявший из восьми ба-
тальонов. Солдаты этого
полка отличались суровос-
тью, а подчас и мздоимст-
вом, как это бывает со мно-
гими власть предержащими.
Имя архаровца воспринима-
лось в народе как синонимы
слов "буян", "отчаянный",
"плут", наконец. Оно упот-
ребляется и теперь. Это не
удивительно: архаровского
полка уже давным-давно
нет, а плутов у нас и до сих
пор пруд пруди.

Императрица Екатерина
Великая ценила таланты Ни-
колая Петровича и несколь-
ко раз поручала ему дела
особой важности, и сыщик
никогда не подводил свою
государыню. Верная служ-
ба принесла ему, помимо

славы, многочисленные наг-
рады, повышения в чинах и
должностях. Практические
занятия сыском Николай
Петрович оставил в 1782 го-
ду, когда в чине генерал-ма-
йора стал генерал-губерна-
тором Москвы. Спустя год
Архарова произвели в гене-
рал-поручики, и в 1784-м он

щий день после кражи на-
шел икону, правда, без ок-
лада, близ казарм лейб-
гвардии Семеновского пол-
ка. Нескольким позже Ар-
харов нашел и воров, котор-
ые оказались вовсе не ис-
топниками, а гвардейскими
солдатами.

В другой раз, когда он
еще занимал должность
московского губернатора, в
Петербурге произошла бо-
льшая кража серебряной ут-
вари. Следствие почему-то
пришло к выводу, что похи-
щенные вещи переправлены
в Москву. Об этом был из-
вещен Архаров. Однако Ни-
колай Петрович, поразмыс-
лив, ответил, что украден-
ное серебро, ввиду его
слишком больших размеров,
находится, по всей видимос-
ти, где-то недалеко от мес-
та кражи. И действительно!
Похищенная утварь была
найдена в подвале близ до-
ма… петербургского обер-
полицмейстера!

Методы, применявшиеся
Архаровым при розысках
преступников и ведении
следствия, вполне можно
назвать "дедукцией", а его
действия поражали своей



31 августа - 6 сентября 2018
14. ВЗГЛЯД

- Второй Евразийский
женский форум не за гора-
ми. В чём его особенность
по сравнению с предыду-
щим форумом? Насколько
велик интерес к нему в
международном сообщес-
тве?

- Интерес огромный. И это
понятно. Роль женщин во
всех областях жизни общес-
тва растёт, причём динамич-
но. То, что это глобальная тен-
денция, простирающаяся в
будущее, никем всерьёз не
оспаривается… Но это не
происходит само собой, ав-
томатически. Дискриминация
по признаку пола при приёме
на работу, получении обра-
зования и профессии, в оп-
лате труда, продвижении по
службе, в политике, сексизм,
насилие в семьях - явления,
которые не до конца изжиты
даже в странах, где прогресс
в области реализации ген-
дерного равенства действи-
тельно большой…

Первый Евразийский жен-
ский форум, прошедший в
Санкт-Петербурге три года
назад, показал, что инициа-
тива Совета Федерации прев-
ратить этот объективный зап-
рос в совместные практичес-
кие действия женщин мира
упал на благодатную почву.
Отклик превзошёл наши ожи-
дания. Участницы встречи
были единодушны в том,
чтобы сделать форум регу-
лярным.

Они высказались также за
создание информационной,
дискуссионной площадки, на
которой могло бы идти пос-
тоянное открытое для всех
обсуждение волнующих жен-
щин проблем.

Такой площадкой стал сайт
"Евразийское женское сооб-
щество". За эти три года он
состоялся как востребован-
ная и авторитетная структу-
ра, способствующая консо-
лидации всех, кто стремится
активно присутствовать в
международном женском
движении…

Если мы хотим реального
улучшения положения жен-
щин, то проблемы необходи-
мо рассматривать в контек-
сте мировой политики, миро-
вой экономики, научно-техни-
ческого прогресса, его соци-
альных последствий.

Исходя из этого, темы фо-
рума распределены по
четырём блокам: "Женщины
за устойчивое развитие гло-
бального мира", "Женщины за
сбалансированное экономи-
ческое развитие", "Женщины
за социальный прогресс",
"Женщины за энергию буду-
щего". Это то, что сегодня осо-
бенно важно не только для
женщин, но и для благопо-
лучного будущего человечес-
тва в целом. Ведь если су-
дить по состоянию дел в ми-
ре сегодня, то такое его бу-
дущее, прямо скажем, не оче-
видно…

Особенность форума - его
сопряжение с деятельностью
ведущих международных ор-
ганизаций. Этой цели служат
запланированные панельные
сессии, проводимые такими
структурами, как ЮНИДО,
ЮНЕСКО, МОТ, ВОЗ, Все-
мирный банк. Пройдёт так-

"Îòêëèê ïðåâçîø¸ë íàøè îæèäàíèÿ"
Интервью спикера Совета Федерации
Валентины Матвиенко - о Втором
Евразийском женском форуме

же заседание женской дело-
вой "двадцатки", семинар
АТЭС "Женщины и техноло-
гии Четвёртой промышленной
революции", заседание жен-
ского Делового клуба БРИКС.
Состоится встреча женщин-
предпринимателей. Все это
способствует трансляции луч-
ших мировых практик госу-
дарств, международных
структур, организаций в ре-
шении проблем, с которыми
сталкиваются женщины,
международное сообщество в
целом.

Форум обещает быть пред-
ставительным. Ожидается,
что общее количество участ-
ников составит порядка двух
тысяч человек.

- Какие вопросы повест-
ки дня вы считаете особен-
но актуальными, требую-
щими первоочередного
внимания и активных дей-
ствий со стороны нацио-
нальных государств, меж-
дународных организаций?

- Вы, по сути, предлагаете

мне говорить от имени всех
участниц форума. Такими пол-
номочиями меня никто не на-
делял. Вместе с тем по выне-
сенным вопросам готова
высказать своё мнение.

На мой взгляд, где то с на-
чала 1990-х годов движение
женщин в тех государствах
мира, которые принято наз-
ывать развитыми, вступило в
новый этап. Его особенность
в том, что в этих странах
приняты законы, созданы ин-
ституты, структуры, практи-
чески полностью обеспечива-
ющие правовое равенство
мужчин и женщин. Формаль-
но, юридически женщины пол-
ностью избавлены от диск-
риминации по признаку по-
ла. Разумеется, "донастрой-
ка", доводка соответствующих
нормативных правовых актов
остаётся актуальной. Такая
работа идёт и в нашей стра-
не. Она определена в Нацио-
нальной стратегии действий
в интересах женщин на 2017-
2022 годы, подготовленной по
инициативе и при непосред-
ственном участии Совета Фе-
дерации. Особенно много
предстоит сделать в плане
укрепления прав женщин в
области трудовых и семейных
отношений, в рамках Граж-

данского кодекса.
Убеждена, сегодня глав-

ное направление действий
по обеспечению гендерного
равноправия, полного устра-
нения дискриминации в от-
ношении женщин,   это кон-
троль со стороны государс-
тва, включая правоохрани-
тельные органы, структуры
гражданского общества, над
выполнением законов, регу-
лирующих положение жен-
щин.

- Цифровые технологии,
роботы, искусственный ин-
теллект, "умные" дома и
"умные города" всё больше
входят в экономику, управ-
ление, функционирование
системы власти, в нашу
повседневную жизнь. Нас-
колько женщины вписыва-
ются в этот процесс? Какие
здесь Вы видите возмож-
ности и какие риски?

- Новые реалии, связанн-
ые с бурным развитием тех-
нологий, ощутимо влияют на
занятость, характер труда,
предпринимательство. Важ-
но, чтобы эти процессы не
застали врасплох женщин, не
поставили их в деле получе-
ния образования, профессии,
на рынке труда, в сфере де-
ловой и служебной карьеры
в более трудное положение
по сравнению с мужчинами.

А такое может произойти,
учитывая как миссию жен-
щины быть матерью, женой,
вести семью, так и то, что
система профессиональной
переподготовки, повышения
квалификации, карьерного
роста всё ещё "заточена"
преимущественно на мужчин.
В глазах тех, кто принимает
соответствующие решения,
они как правило имеют пре-

имущество. Так сложилось ис-
торически, и сломать этот
стереотип нелегко. Но ломать
его необходимо, притом нас-
тойчиво, чтобы формирующи-
еся новая экономика, новое
предпринимательство не
обернулись для женщин уг-
розой оказаться на обочине
этого процесса. Что, конеч-
но, негативно сказалось бы
на всей мировой экономике.

Треть всех предпринимате-
лей в мире - это женщины.
Вывод напрашивается сам
собой: становление и разви-
тие "цифровой" экономики не
может быть успешным без
участия в этом процессе
женщин-предпринимателей.

- Не опасаетесь, что по-
вестка придаст форуму су-
губо рациональную, утили-
тарную направленность?

- Нельзя объять необъят-
ное, говорил Козьма Прутков.
Невозможно втиснуть в рам-
ки одного форума все проб-
лемы, вопросы положения
женщин, их роли в современ-
ном мире. Мы выбрали те,
которые, на наш взгляд, име-
ют ключевое значение в дол-
госрочной перспективе. Кро-
ме того, никто не станет зап-
рещать участникам форума
выступать и по другим "жен-
ским" темам. Уверена, что
вопросы семьи, брака, их
значения в современных ус-
ловиях, так или иначе, на фо-
руме прозвучат. Они дейст-
вительно стоят сегодня ост-
ро. Повторю то, что говори-
ла уже не раз.

Семья меняется, но не от-
мирает. Как не отмирает мис-
сия женщины быть женой, ма-
терью, хранительницей до-
машнего очага. Это её пред-
назначение лежит в основе
нашей цивилизации, в её
высших и лучших проявлени-
ях.

Да, сегодня эти ценности
подвергаются критике, даже
атакам под флагом достиже-
ния полного раскрепощения
женщин, обретения ими пра-
ва на абсолютно свободную
самореализацию. Патриарх
Кирилл в одном из недавних
интервью сказал, что мир
сходит с ума. Умаление, а то
и полное отрицание ценнос-
ти традиционного брака, ак-
тивное навязывание вместо
них других форм отношений
людей - одно из проявлений
того, о чём говорил глава
Русской Православной Цер-
кви…

- Какой вы видите
нынешнюю ситуацию в ми-
ре?

- Считаю неоспоримым
фактом, что в сложившейся
системе международных от-
ношений произошёл разлом.
Я имею в виду возникнове-
ние новых экономических и
финансовых центров силы, та-
ких, как Китай, Индия, Бра-
зилия. На подходе ряд дру-
гих государств Азии, Африки.
Происходит их сближение,
координация действий… Но-
вые центры силы - это новая
непреложная мировая реаль-
ность, размывающая, подр-
ывающая былое доминирова-
ние Запада.

Хотела бы отметить ещё од-
ну тенденцию, которую не
всегда замечают и должным
образом оценивают. Я имею
в виду очевидный провал так
называемого либерального
проекта мирового порядка…

Современный либерализм

лишился главного, что на
протяжении веков лежало в
его основе и притягивало лю-
дей. Я имею в виду утрату
им таких своих базовых прин-
ципов, как гуманизм, свобо-
да слова, мнений, информа-
ции, толерантность.

Их сменили попрание тра-
диционных ценностей, подме-
на правдивой информации так
называемыми фейковыми но-
востями, нетерпимость к ина-
комыслию, особенно в сфе-
ре политики.

Тем не менее, наша взве-
шенная внешняя политика,
равно как и становящаяся
всё более явной бесплод-
ность попыток разговаривать
с Россией на языке силы, да-
ют результаты. Европейский
союз остаётся одним из на-
ших главных экономических
партнёров…

Основания для осторожно-
го оптимизма на внешнепо-
литическом контуре имеют-
ся. Они, повторю, коренятся
в начавшемся процессе ста-
новления нового мирового по-
рядка, лидерами которого
выступают Россия и Китай,
государства - члены ШОС,
БРИКС, ЕАЭС.

- Какой вы видите роль
межпарламентской дипло-
матии в реализации наме-
тившихся позитивных из-
менений в мировой поли-
тике?

- Роль большая, даже очень
большая. Контакты, взаимо-
действие парламентариев
имеют место и дают эффект
там, где буксуют обычные
внешнеполитические меха-
низмы. Мы, российские пар-
ламентарии, в полной мере
отдаём себе отчёт в этом и
работаем в полную силу. Тем
более, что возможности для
этого имеются широкие, пос-
кольку попытки изоляции Рос-
сии на международной аре-
не провалились. Мы активн-
ые участники практически
всех межпарламентских фо-
румов. Нас не только слуша-
ют, но и слышат, наша пози-
ция находит отражение в при-
нимаемых документах. Мне
приятно ещё раз подчерк-
нуть, что международное
парламентское сообщество
демонстрирует в этом отно-
шении подлинное здравомы-
слие и настоящий реализм,
в основе которого понимание
роли России в междуна-
родных отношениях. Эта роль
велика, без нас не может
быть решён ни один
серьёзный вопрос мировой
политики. Именно в осозна-
нии провала политики изоля-
ции нашей страны, попыток
давления на неё я вижу при-
чину недавнего "зондирующе-
го" визита группы американ-
ских конгрессменов в Совет
Федерации и Государствен-
ную Думу.

Нам следует более актив-
но использовать и такой инс-
трумент, как народная дип-
ломатия. Она осуществляет-
ся в самых разных форматах
и формах. В этом плане эта-
лоном можно считать про-
шедший чемпионат мира по
футболу. Говоря спортивным
языком, в плане улучшения
имиджа России, разрушения
стереотипов западной пропа-
ганды мы его выиграли "всу-
хую".

(В сокрашении)
ИА "Евразийское женское

сообщество"

Председатель
Совета Федера-

ции Федераль-
ного Собрания
РФ Валентины

Матвиенко
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Страницу подготовила Ольга Гурская

Новый храм Москвы - в
честь блаженной Матроны
Московской - освятил в сто-
личном районе Дмитровский
в воскресенье 26 августа пат-
риарх Кирилл.

Центральный престол хра-
ма, расположенного в Зна-
менском благочинии Север-
ного викариатства, освящен
в честь блаженной Матроны
Московской, а нижний - в
честь праведного Иоанна
Кронштадского, сообщаил
сайт "Патриархия.ru".

- Мы очень ценим все то,
что вы сделали вместе со
своими собратьями вместе с
приходскими активистами,
помощниками, благотворите-
лями, создав этот храм, и не
просто построив величест-
венный, современный храм в
одном из новых районов на-
шего мегаполиса, но и орга-
низовав очень хорошую хрис-
тианскую православную об-
щину, - сказал Святейший,
обращаясь к настоятелю хра-
ма протоиерею Димитрию
Синицыну.

После освящения Первос-
вятитель в сослужении духо-
венства совершил в храме
Литургию, в которой также
приняли участие выпускники
Хабаровской духовной семи-
нарии из Северной Кореи:
диаконы Владимир Чжан, Ва-
силий Хван, Павел Пак и Ге-
оргий Юн. За Литургией Свя-
тейший рукоположил диако-
на Владимира Чжана в сан
пресвитера.

От лица прихода патриар-
ху Кириллу подарили икону
блаженной Матроны Москов-
ской, в свою очередь, Пред-
стоятель Церкви передал в
дар храму список Турковиц-
кой иконы Божией Матери.

Община храма блаженной

Ïàòðèàðõ Êèðèëë îñâÿòèë õðàì
áëàæåííîé Ìàòðîíû â Ìîñêâå

При храме действуют: социальная служба, воскресная шко-
ла, миссионерский центр блаженной Матроны Московской,
паломническая служба, творческая мастерская, моло-
дежный клуб "Логос", осуществляется взаимодействие со
школами и Центром профессиональной подготовки ГУ МВД
России по Москве. По выходным проходят евангельские чте-
ния. Кроме того, приход окормляет Городскую клиническую
больницу № 81, при которой действует часовня в честь пра-
ведного Иоанна Кронштадтского

Матроны Московской в Дмит-
ровском была создана в де-
кабре 2007 года. 27 ноября

2013 года началось строите-
льство основного каменного
храма.

Ïðåäñòîÿòåëü ÐÏÖ âûðàçèë
ñîáîëåçíîâàíèÿ Áîëãàðèè

Святейший Патриарх
Московский и всея Ру-
си Кирилл выразил со-
болезнования в связи с
гибелью паломников в
автокатастрофе в Бол-
гарии. В результате
трагедии, которая про-
изошла 25 августа в ра-
йоне Искырского уще-
лья, недалеко от горо-
да Своге, погибли 17 и
пострадали более 25 че-
ловек.

"Его Святейшеству, Святейшему Неофиту, Митрополиту
Софийскому, Патриарху Болгарскому

Ваше Святейшество, возлюбленный Собрат и Сослужи-
тель у Престола Божия!

С болью в сердце узнал о трагической автокатастрофе,
унесшей жизни большой группы паломников, посещавших
обитель Семи Престолов.

Приношу Вашей Святыне глубокие соболезнования от
имени епископата, клира, монашествующих и всей Пол-
ноты Русской Православной Церкви.

Господь Иисус Христос да упокоит души погибших в се-
лениях праведных и да ниспошлет Свое утешение их родным
и близким.

С братской любовью во Христе
+КИРИЛЛ, ПАТРИАРХ МОСКОВСКИЙ И ВСЕЯ РУСИ"

Íà Ïàòðèàðøåì Ïîäâîðüå îòñëóæèëè
ïàíèõèäó ïî ïîãèáøèì ó ã. Ñâîãå

26 августа, после окончания Божественной литургии в
Никольском храме-подворье была отслужена панихида по
паломникам, погибшим в автокатастрофе у г. Своге Со-
фийской области, сообщил сайт Подворья podvorie-sofia.

Панихиду возглавил архимандрит Вассиан в сослужении
иеромонаха Зотика. Перед началом богослужения настоя-
тель Подворья сообщил молящимся о произошедшей ка-
тастрофе, призвал к совместной молитве и выразил со-
болезнование родным и близким погибших.

Премьер-министр Болгарии Бойко Борисов объявил по-
недельник 27 августа днем национального траура по жер-
твам ДТП с автобусом в пригороде Софии.

Как сообщил портал Bgnews, число жертв трагедии воз-
росло до 16 человек, еще 27 получили травмы, в том
числе опасные для жизни.

Глава МВД Болгарии Валентин Радев уточнил, что экскур-
сионный автобус с паломниками съехал с трассы и пере-
вернулся в районе Искырского ущелья. Всего в салоне
находились 33 пассажира и водитель, 13 из них сконча-
лись на месте.

Отмечается, что в автобусе ехали пожилые жители го-
рода Божуриште, которые хотели посмотреть монастырь.
Иностранцев среди пассажиров не было. Авария прои-
зошла в условиях плохой погоды и низкой видимости, ав-
тобус съехал с трассы и упал с высоты около 20 метров.

Â Áàøêèðèè îòêðûëñÿ ïðàâîñëàâíûé ïðèþò
19 августа в

селе Толбазы
Аургазинского
района Рес-
публики Баш-
к о р т о с т а н
епископ Сала-
ватский и Ку-
мертауский
Николай освя-
тил новый
центр помощи
семье и детям
"Ярослава" в
поселке Тол-
базы. Приют будет оказывать благотворительную помощь
беременным и женщинам с детьми, попавшим в кризис-
ную ситуацию, сообщил сайт Диакония.ru.

Центр является совместным проектом Церкви и АНО
"Ярослава". Он расположен в большом доме с тремя прос-
торными комнатами, трапезной, душевой и кладовым по-
мещением. При доме - ухоженный приусадебный участок
с местом для прогулок и детской площадкой, а также
хозяйственные постройки.

"За новым центром закреплены два психолога, которые
ведут противоабортное консультирование, - рассказал ру-
ководитель отдела церковной благотворительности Сала-
ватской епархии иерей Александр Загиров. - В центре
уже живут две подопечные".

Приют в поселке Толбазы - единственный православный
приют для мам в Республике Башкортостан. Он стал 57-
м по счету приютом, открытым при участии Церкви. От
имени отдела по работе с лечебными учреждениями Уфим-
ской епархии в дар центру была преподнесена икона Бо-
жией Матери "Казанская". Жертвователи принесли в дар
приюту кухонную и бытовую технику.

27 августа на телеканале "Спас" состоялся
показ фильма "Успение". Автор и ведущий -
митрополит Волоколамский Иларион (Алфе-
ев).

Фильм "Успение" входит в телевизионный
документальный цикл "Праздники", рассказ-
ывающий о важнейших событиях годового
круга христианского календаря. Этот прос-
ветительский образовательный проект про-
изведен студией "Неофит" по заказу Благот-
ворительного фонда имени святителя Григо-
рия Богослова.

Успение Пресвятой Богородицы - послед-
ний великий праздник церковного года, ко-
торым завершается и двухнедельный Успен-
ский пост, и весь литургический круг Пра-
вославной Церкви, открывающийся празд-
ником Рождества Пресвятой Богородицы.

На православных фресках и иконах Успе-
ния Матерь Божия изображена на смерт-
ном одре в окружении апостолов и ангелов.
Если в большинстве известных образов мы
видим Богородицу с Младенцем Христом на
руках, то на этой иконе Господь как младен-
ца принимает душу своей родительницы.

Отвечает протоиерей
Андрей Ефанов:

"Своими греховными пом-
ыслами Вы не оскверните
святыню, напротив, частое
посещение храма, регуляр-
ные исповедь и Причастие
помогу Вам преодолеть это
искушение. Опытный духов-

Òåëåêàíàë "Ñïàñ" ïîêàçàë
ôèëüì ìèòðîïîëèòà
Èëàðèîíà "Óñïåíèå"

Смерть есть переход к новой жизни. И за
порогом смерти душу христианина встреча-
ет Христос. Вот та весть, которую несет в
себе образ Успения.

В фильме об Успении показан ночной
крестный ход с чином погребения Плаща-
ницы Божией Матери в Гефсимании, "морс-
кие" торжества на греческом острове Тинос
и средневековую мистерию, которая ставит-
ся в испанском городе Эльче уже почти семь
веков.

Также можно услышат рассказ об Успенс-
ких храмах и монастырях Древней Руси, а
также о том, чем отличается православное
Успение от католического праздника Взятия
Девы Марии на небо.

Фильм доступен для онлайн-просмотра.

Ïðîñòîé âîïðîñ ñâÿùåííèêó: Õóëüíûå ìûñëè äàæå â õðàìå,
êàê áû íå îñêâåðíèòü êàêóþ-íèáóäü èêîíó. Ïðîéòè îò÷èòêó?

ник сможет найти причины
Вашего искушения и дать со-
вет, как преодолеть эту
проблему.

Всякие современные но-
вомодные "отчитки" и про-
чие сомнительные меропри-
ятия вряд ли могут помочь
человеку. Они рассчитаны

на экзальтацию и психоло-
гический эффект, а не на
оказание реальной духовной
помощи. Постарайтесь из-
бежать новомодного веяния,
не приносящего пользу ду-
ше, а лишь возбуждающего
страсти. Храни Вас Гос-
подь!"



31 августа - 6 сентября 2018
16. ДОСУГ

Кроссворд

ОТВЕТЫ НА КРОССВОРД:

По горизонтали: 1. Охра. 5. Ложа. 7. Голгофа. 8. Река. 10. Кляп.
12. Цветы. 13. Чудо. 16. Спор. 18. Фото. 19. Икры. 20. Жаба. 22.
Гага. 25. Устав. 28. Кайф. 30. Рысь. 31. Абитиби. 32. Торт. 33. Мгла.

По вертикали: 1. Обруч. 2. Ага. 3. Улов. 4. Пост. 5. Лак. 6. Ампер. 9.
Код. 11. Ляп. 14. Умора. 15. Охота. 16. Свинг. 17. Округ. 20. Жакет.
21. Буй. 23. Азы. 24. Альфа. 26. Скит. 27. Арии. 29. Фат. 30. Рим.

Анекдоты

Хотите узнать РЕЦЕПТ СМЕХА?
Он - на страницах книги

Наталии Ерменковой "Наташки".
Это - сборник веселых историй и окра-

шенных легкой грустью и иронией рассказов,
написанных на болгарском и русском языках.
Как отмечает литературная критика, юмор в
книге - очень добронамеренный, "щядящий",
перо автора талантливо и  деликатно. Читая
на одном дыхании страницу за страницей, не-
вольно "заражаешься" атмосферой увлекательной прозы и даже
становишься своеобразным соавтором, вспоминая свои смешные
и порой нелепые житейские ситуации. Реакция всех, кто уже
имел удовольствие прочитать книгу "Наташки", однозначна: "Когда
будет продолжение?"

Что ж, это - самая высокая читательская оценка!
Книга "Наташки" предлагается в Российском культурно-инфор-

мационном центре в Софии - в книжном магазине, и на сайте
"книги онлайн" www.ozone.bg и https://www.ozone.bg/product/natashki/

По горизонтали: 1. Рыжая краска. 5. Отсек
зрительного зала. 7. Место распятия Христа. 8.
Водная "самотечка". 10. Средство для достижения
тишины. 12. Смотри фото. 13. Результат работы
феи. 16. Процесс рождения истины. 18. Снимок
на память. 19. Мышцы голени. 20. Обиходное наз-
вание стенокардии. 22. Пуховая утка. 25. Свод
правил. 28. Нирвана от укола. 30. Созвездие Се-
верного полушария. 31. Озеро в Канаде. 32. Кон-
дитерское изделие. 33. Ночной сумрак.

По вертикали: 1. Закольцованный прут. 2. При-
ток реки Онон. 3. Пойманная рыба. 4. Строгий
режим питания. 5. Приукрашиватель ногтей. 6. Еди-
ница силы тока. 9. Шифровка для замка. 11. Спут-
ник тяпа в небрежной работе. 14. Причина хохота.
15. Убийство диких зверей и птиц. 16. Музы-
кальный стиль. 17. Единица деления земли в Бол-
гарии. 20. Женский "пиджак". 21. Сигнальный пла-
вучий знак. 23. Основы. 24. Буква греческого ал-
фавита. 26. Место обитания отшельника. 27. Древ-
ние основатели Ирана. 29. Пустой щёголь. 30.
Туда ведут все дороги.

У меня молодость прохо-
дит, а вы со своим летом!

Разве это нормально, ког-
да таким молодым девуш-
кам, как мы уже за сорок?!

☺☺☺
В кофейне сидит за сто-

лом человек - без смарт-
фона, без ноутбука, просто
пьет кофе. Выглядит как
психопат.

☺☺☺
Человек, который разби-

рается в арбузах, может,
постучав в дверь, понять -
хорошие ли в квартире жи-
вут люди.

☺☺☺
После того, как матерные

слова стали заменять звез-
дочками - меня стал оскор-
блять коньяк. Да сам ты три
звездочки! И подруга твоя
пять звездочек!

☺☺☺
У вас будет минутка пого-

ворить о смысле жизни?
- Нет.
- Хорошо. Пойдем длинным

путем… Выпить хотите?
☺☺☺

Сегодня видел, как ста-
рушка помогала перейти до-

рогу парнишке, который тор-
чал в своем айфоне.

☺☺☺
Подмечено, что:
Женщина порой даже не

задумывается, чего ей не
хватает…

Пока подруга не похвас-
тается…

☺☺☺
Идут два бомжеватого ви-

да мужичка, на ходу пьют
пиво и заедают орешками
из пакетика. Вдруг один из
них говорит:

- Аркадий, ты же понима-
ешь, что жрать и пить на хо-
ду - моветон. Я этого не
приемлю.

☺☺☺
В том, что семьи распа-

даются, виноваты оба... И я
считаю, что вина распреде-
ляется поровну:

50 процентов - муж, 50
процентов - свекровь!

☺☺☺
- Можно с вами познако-

миться?
- Нет.
- Почему?
- Мне с вами будет скуч-

но, а вам со мной непонят-

но.
- Почему?
- Потому что мне уже

скучно, а вам уже непонят-
но.

☺☺☺
А потом мы пошли в ЗАГС

и поставили государство в
известность, что мы спим
вместе.

☺☺☺
Фотография жены в бу-

мажнике напоминала ему,
что на этом месте могли
быть деньги.

☺☺☺
- Семочка, мы с папой по-

дарим тебе на свадьбу трех-
спальную кровать.

- Зачем трехспальную?
- Неужели ты думаешь, шо

мама таки бросит  тебя од-
ного с чужой женщиной.

☺☺☺
- Мои дети относятся ко

мне, как к Богу.
- Это как?
- Меня почти не слушают,

просьбы не выполняют, по-
рой даже делают вид, что
меня не существует. Но ес-
ли им что-то понадобится -
тут же зовут.

Знакомая рассказала.
Давненько сие произош-

ло, лет 10 назад. Поругались
мы с мужем основательно,
до развода (что в граждан-
ском браке решается сбо-
ром чемоданов и разъез-
дом). Причину уже не пом-
ню, да и не важна она. Я
вещички упаковала, да и съ-
ехала к подруге в конце осе-
ни. Пара-тройка месяцев
прошла. Резко похолодало,
я достала теплую курточку
и вдруг обнаружила за под-
кладкой нечто. При ближай-
шем рассмотрении это ока-
залось ключиками от муж-
ниного жилища (мы почти
год их искали). Позвонить и
отдать? Неа. Я же женщи-
на, а женская месть долж-
на быть женской...

Буквально через несколь-
ко дней мне представилась
возможность жестоко и по-
женски отомстить. Я сбега-
ла на рынок, закупилась
всяко-вкусно-всячиной и
приехала по родному адре-
су. Так. Холодильник девст-
венно чист, не считая куска
колбасы и пива. Что и тре-
бовалось доказать... Хоро-
шо у меня целый день сво-
бодным оказался. Я свари-
ла борщик, приготовила жар-
кое, помыла посуду, уничто-
жила все следы своего при-

Жизненное

сутствия (кроме еды на пли-
те и наполненного холоди-
льника) и.... ушла. Просто
уехала к себе дожидаться
результата. Часов в 8 вече-
ра раздался звонок:"привет,
дорогая, скажи мне честно,
это ты? Я не сошёл с ума?".
Оказывается, он пришёл до-
мой, на автомате подошел
к холодильнику, достал кол-
басу и пиво, сел за комп...
И похолодел от ужаса: дома
один, ключей ни у кого нет,
родители очень далеко, а на
плите - горячее... Отомсти-
ла... Заодно и помирились.

Я-то знала, что у него ни-
кого нет и не намечается.

���
Зашла в магазин. Краем

глаза вижу маму с сыниш-
кой лет 6-ти. Как говорит-
ся, бедненько, но чистень-
ко. Славный такой мальчиш-
ка. Видно было, что ему че-
го-то хочется, но не просит.

Пока мама копалась в
корзине с уценённой ме-
лочёвкой, он осторожно
взял коробку с фломасте-
рами, погладил, понюхал и
положил на место. Потом
потрогал какие-то наклейки
и вздохнул… так тяжело, как
старичок. Женщина накло-
нилась и тихонечко сказа-
ла: нет денег, сынок. А он
только молча кивнул.

И ещё… на нём была та-
кая жалкая кепочка с ушка-
ми. совсем детская. Сердце
сжалось. Почему-то вспом-
нила, что Настя моя тоже
никогда ничего не просила.

Знакомый рассказал.
Впервые за 2 года вывез-

ли кошку на природу, в де-
ревню. Посадили в перенос-
ку, всю дорогу мяукала и тя-
жело дышала.

1 день. Боялась выходить
с веранды.

2 день. Вышла на крыль-
цо, ловила комаров.

3 день. Ловила лягушек
около крыльца.

4 день. Ловила лягушек
вокруг дома.

5 день. Ловила лягушек на
всём участке и увидела
близко птицу.

6 день. Почти съела одну
маленькую лягушку и почти
поймала птицу.

7 день. Залезла на крышу
и сидела в дровах 2 часа.

8 день. Приехали домой, в
город. 3 часа уже медленно
ходит, жалобно мяучит, ищет
выход на улицу, глаза груст-
ные, не ест, думает, где они,
- лягушки, птицы, природа,
трава. С лазером не играет,
на любимую коробочку не
смотрит. Думает, наверно:
"Так вот ты какой, Великий
Летний Отпуск!"

Как я стал неврастеником

ЧЕСНОЧНАЯ ПАСТА
У меня обычно большой

урожай чеснока, но через
2-3 месяца как полежит, на-
чинает сохнуть и прорастать.
В виде чесночной пасты чес-
нок может храниться очень
долго, не теряя своих це-
лебных и ароматных ка-
честв. Да добавлять в блю-
да его очень легко.

Продукты:  200 гр чесно-
ка, 50 гр оливкового или дру-
гого растительного масла.

Приготовление: Почисти-
те чеснок, сложите его в
блендер, добавьте туда
оливковое масло и тщате-
льно перемешайте содержи-
мое до образования одно-
родной кашицы.

Получившуюся пасту сло-
жите в стеклянную баночку
и храните в холодильнике.

Используйте ее по мере
необходимости, как обычный
чеснок.

Приятного аппетита!

Прихожу в кафе, заказы-
ваю чашку кофе.

Официант:
- Какой вам кофе?
- Неважно, просто чашку

кофе.
- Латте Макиато, Капуч-

чино, Эспрессо?
- Все равно.
- Арабика, Робуста и Ли-

берика?
- Выберите сами, на ваш

вкус.
- Вы хотите кофе, приго-

товленный в кофеварке, ко-
фейном автомате, раство-
римый или в турке?

- В турке.
- Вам черный кофе или с

молоком и с сахаром?
Рассказывать дальше?
- Свежее молоко, сгущен-

ка, сливки, молочная пен-
ка? Сахар натуральный
тростниковый или сахарный
песок, рафинад или сахаро-
заменитель?

- Знаете что, я передумал.
Принесите мне просто ста-
кан воды.

- Какую воду вы желае-
те? : с газом или без, кипя-
ченую, из фильтра или из
бутылки?...

ВКУСНЫЕ ПИРОЖКИ
ПО-БЫСТРОМУ

Продукты: мука - 320 гр.,
соль - щепотка, сахар - 2
ст. ложки, творог любой
жирности - 200 гр, сметана
- 200 мл, яйцо - 1 шт.

Для начинки: 2 яблока
(можно добавить сахар по
желанию)

Приготовление: Сме-
шайте все ингредиенты и
замесите тесто. По жела-
нию творог можно перети-
рать через сито. Яблоки
очистите от кожуры и нат-
рите на крупной терке. Ес-
ли яблоки очень сочные,
лишний сок можно отжать.
Раскатайте тесто толщиной
0,5 мм и выдавите в нем
кружочки. Слепите пирож-
ки. Выпекайте в разогре-
той до 200С духовке около
20 минут или до золотис-
того цвета.
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17. TV

Пятница, 31 августа (болгарское время)

Воскресенье, 2 сентября

Пятница, 31 августа (московское время)

Воскресенье, 2 сентября

05.40 Елена Цыплакова, Сергей Насибов, Евгения Симонова, Юрий
Соломин в фильме "Школьный вальс" (12+) 06.00 Новости 06.10 Фильм
"Школьный вальс". Продолжение (12+) 07.25 Фёдор Дунаевский, Ин-
на Чурикова, Анастасия Немоляева, Олег Басилашвили в фильме Ка-
рена Шахназарова "Курьер" 08.50 "Смешарики. Новые приключения"
09.00 "Играй, гармонь любимая!" 09.40 "Слово пастыря" 10.00 Новости
10.10 Премьера. "Сергей Гармаш. "Какой из меня Ромео!" (12+) 11.10
"Теория заговора" (16+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Иде-
альный ремонт" 14.20 "Вячеслав Добрынин. "Мир не прост, совсем не
прост..." (12+) 15.15 "Песня на двоих". Лев Лещенко и Вячеслав Доб-
рынин 17.00 "Лев Лещенко. "Ты помнишь, плыли две звезды..." (16+)
18.00 Вечерние новости (с субтитрами) 18.15 Наталья Гундарева, Вик-
тор Проскурин в фильме "Однажды двадцать лет спустя" 19.40 "Сегод-
ня вечером" (16+) 21.00 "Время" 21.20 "Сегодня вечером" (16+) 22.40
"КВН". Премьер-лига (16+) 00.10 Светлана Ходченкова, Екатерина
Вилкова, Ольга Кузьмина, Валентина Мазунина в комедии "Одноклас-
сницы: Новый поворот" (16+) 01.30 Владимир Машков, Юлия Пере-
сильд, Сергей Гармаш в фильме "Край" (16+) 03.35 Евгений Леонов в
фильме "Тридцать три" (12+) 04.50 "Модный приговор"

05.00 Новости 05.05 "Прощай, любимая". Продолжение (16+)
06.00 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.15 Телеканал
"Доброе утро" 09.55 "Модный приговор" 11.00 "Жить здоро-
во!" (16+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Время покажет"
(16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15 "Давай поженимся!"
(16+) 16.00 "Мужское / Женское" (16+) 17.00 "Время покажет"
(16+) 18.00 Вечерние новости (с субтитрами) 18.25 "Видели
видео?" 19.00 "Человек и закон" с Алексеем Пимановым (16+)
19.55 "Поле чудес" (16+) 21.00 "Время" 21.30 Премьера. Меж-
дународный музыкальный фестиваль "Жара". Творческий ве-
чер Любови Успенской (12+) 23.45 Дмитрий Нагиев, Игорь
Верник, Сергей Белоголовцев, Анна Хилькевич в комедии "Всё
о мужчинах" (16+) 01.10 Премьера. Иван Жвакин, Лукерья
Ильяшенко, Денис Шведов, Агния Дитковските в фильме "Танцы
насмерть" (16+) 02.55 Геннадий Хазанов, Вячеслав Невинный,
Елена Цыплакова, Владимир Зельдин в фильме "Полицейские
и воры" (12+) 04.35 "Модный приговор"

05.40 Сквозной эфир. Гость 06.00 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 5 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 4 с 16.10 Т/с "Котовский", 7 с 17.05
Т/с "Котовский", 8 с 18.00 Новости 18.15 Сквозной
эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквозной эфир.
Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной эфир. Live 21.00
Новости 21.15 Сквозной эфир. Live 22.00 Новые
итоги. Live 23.00 Т/с "Чкалов", 1 с 00.00 Т/с "Чка-
лов", 2 с 01.05 "Особое мнение" 02.40 Сквозной
эфир 03.00 "Тайм-код" с Владимиром Ленским 03.30
Сквозной эфир 04.50 Сквозной эфир. Гость

05.00 Сквозной эфир. Гость 05.20 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 6 с
10.00 Новые итоги 11.15 Х/ф "Репетитор" 13.00
Шоб я так ел 13.55 Х/ф "Веселое сновидение,
или Смех сквозь слезы", 1 с 15.10 Т/с "Парфю-
мерша", 5 с 16.05 Т/с "Чкалов", 1 с 17.05 Т/с
"Чкалов", 2 с 18.05 Сквозной эфир. Гость 18.30
Сквозной эфир. Гость 21.25 "Тайм-код" с Влади-
миром Ленским 22.00 Израиль за неделю 23.00
Т/с "Чкалов", 3 с 00.00 Т/с "Чкалов", 4 с 01.00
"Особое мнение" 02.40 Лиза из Сохо 04.00 Т/с
"Главные роли", 2 с 04.10 Т/с "Главные роли", 1 с
04.50 Т/с "Главные роли", 3 с

05.40 Т/с "Главные роли", 4 с 06.30 Т/с "Главные
роли", 5 с 07.20 Т/с "Главные роли", 6 с 08.15
Мультфильмы 09.05 Т/с "Громовы", 7 с 10.00 Из-
раиль за неделю 11.30 Х/ф "Женский день" 13.00
Шоб я так ел 13.55 Х/ф "Веселое сновидение,
или Смех сквозь слезы", 2 с 15.10 Т/с "Парфю-
мерша", 6 с 16.05 Т/с "Чкалов", 3 с 18.05 Сквоз-
ной эфир. Гость 22.00 Намедни в караоке 22.30
Т/с "Чкалов", 5 с 23.30 Т/с "Чкалов", 6 с 00.30
Лиза из Сохо 01.00 "Особое мнение" 02.30 Т/с
"Парфюмерша", 1 с 03.25 Т/с "Парфюмерша", 2 с

RTVI

06.00 Новости 06.10 Елена Проклова в фильме "Звонят, откройте
дверь" 07.30 "Смешарики. ПИН-код" 07.55 "Часовой" (12+) 08.25
"Здоровье" (16+) 09.20 "Непутевые заметки" с Дм. Крыловым (12+)
10.00 Новости (с субтитрами) 10.20 Премьера. "Елена Проклова.
"До слёз бывает одиноко..." (12+) 11.15 "Честное слово" с Юрием
Николаевым 12.00 Новости 12.15 К 70-летию актрисы. Премьера.
"Наталья Гундарева. О том, что не сбылось" (12+) 13.15 Наталья
Гундарева, Александр Михайлов в комедии "Одиноким предоставля-
ется общежитие" 14.50 "Александр Михайлов. Только главные роли"
(12+) 15.45 Семён Трескунов, Константин Хабенский, Михаил Ефре-
мов, Александр Паль в фильме "Хороший мальчик" (12+) 17.30 "Взрос-
лые и дети". Праздничный концерт 19.25 Премьера. "Лучше всех!"
21.00 Воскресное "Время" 21.55 "Клуб Весёлых и Находчивых" (16+)
23.55 Премьера. Екатерина Тарасова, Александр Ратников, Юрий
Батурин в фильме "Опасный круиз" (16+) 01.35 Вениамин Смехов,
Виктор Вержбицкий, Андрей Чадов, Юрий Чурсин в фильме "Ма-
фия: игра на выживание" (16+) 03.05 Людмила Целиковская, Влади-
мир Дружников в фильме "Попрыгунья" 04.35 "Модный приговор"

1 КАНАЛ

Суббота, 1 сентябряСуббота, 1 сентября

Воскресенье, 2 сентября

05.30 Монолог в 4-х частях. Сергей Гармаш
06.00 Утро России 10.00 О самом главном
11.00 Вести 11.40 Вести. Местное время 12.00
Судьба человека с Борисом Корчевниковым
13.00 60 минут 14.00 Вести 14.40 Вести. Мес-
тное время 14.55 Гении и злодеи 15.25 Мос-
ковская борзая 17.00 Вести 17.40 Вести. Мес-
тное время 18.00 Андрей Малахов. Прямой
эфир 19.00 60 минут 20.00 Вести в 20:00 20.45
Вести. Местное время 21.00 Челночницы 00.50
Рая знает 02.30 Предлагаю руку и сердце. Х/
ф 03.55 Карнавал по-нашему. Х/ф

05.30 Гении и злодеи 06.00 Лорд. Пес-поли-
цейский 09.10 Живые истории 09.50 Обыкно-
венный концерт с Эдуардом Эфировым 10.20
Дело №306. Рождение детектива 11.00 Вести
11.20 Вести. Местное время 11.40 Фестиваль
детской художественной гимнастики "Алина"
12.55 "Измайловский парк". Большой юморис-
тический концерт 14.45 Счастье из осколков.
Х/ф 18.05 Привет, Андрей! 20.00 Вести в суб-
боту 21.00 Доктор Улитка. Х/ф 00.30 Роман-
тика романса 01.20 Сладкая женщина. Х/ф
02.55 Влюблен и безоружен. Х/ф 04.25 Дело
№306. Рождение детектива

05.05 Обыкновенный концерт с Эдуардом Эфи-
ровым 05.30 Пряничный домик 06.00 Доктор
Улитка. Х/ф 09.15 Сам себе режиссер 09.55
Смехопанорама Евгения Петросяна 10.20 Вес-
ти-Москва 11.00 Вести 11.20 Утренняя почта
11.50 Когда все дома с Тимуром Кизяковым
12.35 Сваты-2012 14.30 Человек-амфибия. Х/
ф 16.10 Несладкая месть. Х/ф 20.00 Вести
недели 22.00 Воскресный вечер с Владими-
ром Соловьевым 00.25 Дежурный по стране
01.10 Патент на Родину 01.55 Пыльная работа
03.30 Человек-амфибия. Х/ф

Суббота, 1 сентября
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Понедельник, 3 сентября

Вторник, 4 сентября

Среда, 5 сентября

Четверг, 6 сентября

Понедельник, 3 сентября

Среда, 5 сентября

Четверг, 6 сентября

Понедельник, 3 сентября

Вторник, 4 сентября

Среда, 5 сентября

Четверг, 6 сентября

06.00 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.15 "Се-
годня 3 сентября. День начинается" 09.50 "Модный при-
говор" 10.55 "Жить здорово!" (16+) 12.00 Новости (с суб-
титрами) 12.15 "Время покажет" (16+) 15.00 Новости (с
субтитрами) 15.15 "Давай поженимся!" (16+) 16.00 "Муж-
ское / Женское" (16+) 17.00 "Время покажет" (16+)
18.00 Вечерние новости (с субтитрами) 18.25 "Время
покажет" (16+) 18.50 "На самом деле" (16+) 19.50 "Пусть
говорят" (16+) 21.00 "Время" 21.35 Юрий Колокольни-
ков, Юлия Снигирь, Виктор Сухоруков, Дмитрий Улья-
нов, Роман Мадянов в многосерийном фильме "Седь-
мая руна" (16+) 22.30 Премьера. "Большая игра" 23.25
Премьера. "Курортный роман" (16+) 00.20 "Время по-
кажет" (16+) 01.15 "Пусть говорят" (16+) 02.15 "Мужс-
кое / Женское" (16+) 03.00 "Давай поженимся!" (16+)
04.05 "Седьмая руна". Многосерийный фильм (16+)

05.00 Новости 05.05 "Курортный роман" (16+) 06.00 Телека-
нал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.15 "Сегодня 4 сентября.
День начинается" 09.50 "Модный приговор" 10.55 "Жить здо-
рово!" (16+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Время по-
кажет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15 "Давай по-
женимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Женское" (16+) 17.00 "Вре-
мя покажет" (16+) 18.00 Вечерние новости (с субтитрами)
18.25 "Время покажет" (16+) 18.50 "На самом деле" (16+)
19.50 "Пусть говорят" (16+) 21.00 "Время" 21.35 Юрий Коло-
кольников, Юлия Снигирь, Виктор Сухоруков, Дмитрий У-
льянов, Роман Мадянов в многосерийном фильме "Седьмая
руна" (16+) 22.30 Премьера. "Большая игра" 23.25 Премье-
ра. "Курортный роман" (16+) 00.20 "Время покажет" (16+)
01.15 "Пусть говорят" (16+) 02.15 "Мужское / Женское" (16+)
03.00 "Давай поженимся!" (16+) 04.05 "Седьмая руна". Мно-
госерийный фильм (16+)

05.00 Новости 05.05 "Курортный роман" (16+) 06.00 Телека-
нал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.15 "Сегодня 5 сентября.
День начинается" 09.50 "Модный приговор" 10.55 "Жить здо-
рово!" (16+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Время по-
кажет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15 "Давай по-
женимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Женское" (16+) 17.00 "Вре-
мя покажет" (16+) 18.00 Вечерние новости (с субтитрами)
18.25 "Время покажет" (16+) 18.50 "На самом деле" (16+)
19.50 "Пусть говорят" (16+) 21.00 "Время" 21.35 Юрий Коло-
кольников, Юлия Снигирь, Виктор Сухоруков, Дмитрий У-
льянов, Роман Мадянов в многосерийном фильме "Седьмая
руна" (16+) 22.30 Премьера. "Большая игра" 23.25 Премье-
ра. "Курортный роман" (16+) 00.20 "Время покажет" (16+)
01.15 "Пусть говорят" (16+) 02.15 "Мужское / Женское" (16+)
03.00 "Давай поженимся!" (16+) 04.05 "Седьмая руна". Мно-
госерийный фильм (16+)

05.00 Новости 05.05 "Курортный роман" (16+) 06.00 Телека-
нал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.15 "Сегодня 6 сентября.
День начинается" 09.50 "Модный приговор" 10.55 "Жить здо-
рово!" (16+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Время по-
кажет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15 "Давай по-
женимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Женское" (16+) 17.00 "Вре-
мя покажет" (16+) 18.00 Вечерние новости (с субтитрами)
18.25 "Время покажет" (16+) 18.50 "На самом деле" (16+)
19.50 "Пусть говорят" (16+) 21.00 "Время" 21.35 Юрий Коло-
кольников, Юлия Снигирь, Виктор Сухоруков, Дмитрий У-
льянов, Роман Мадянов в многосерийном фильме "Седьмая
руна" (16+) 22.30 Премьера. "Большая игра" 23.25 Премье-
ра. "Курортный роман" (16+) 00.20 "Время покажет" (16+)
01.15 "Пусть говорят" (16+) 02.15 "Мужское / Женское" (16+)
03.00 "Давай поженимся!" (16+) 04.05 "Седьмая руна". Мно-
госерийный фильм (16+)

05.15 Т/с "Парфюмерша", 4 с 06.50 Т/с "Дом на
Озерной", 5 с 07.55 Т/с "Дом на Озерной", 6 с
09.05 Т/с "Громовы", 1 с 10.00 Новые итоги 11.05
"Тайм-код" с Владимиром Ленским 11.40 Изра-
иль за неделю 12.40 Сквозной эфир. Гость 16.20
Х/ф "Киндер-Вилейское привидение" 18.00 Но-
вости 18.15 Сквозной эфир. Live 19.00 Новости
19.15 Сквозной эфир. Live 20.00 Новости 20.15
Сквозной эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквоз-
ной эфир. Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовс-
кий", 1 с 00.00 Т/с "Котовский", 2 с 01.00 "Осо-
бое мнение" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости
03.30 Сквозной эфир

05.45 Сквозной эфир. Гость 06.05 Сквозной эфир
06.30 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 2 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 1 с 16.10 Т/с "Котовский", 1 с
17.05 Т/с "Котовский", 2 с 18.00 Новости 18.15
Сквозной эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквоз-
ной эфир. Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной
эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквозной эфир.
Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовский", 3 с
00.00 Т/с "Котовский", 4 с 00.55 "Особое мне-
ние" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости 03.30
Сквозной эфир

05.40 Сквозной эфир. Гость 09.05 Т/с "Громовы",
3 с 10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35
Сквозной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.15
Т/с "Парфюмерша", 2 с 16.15 Т/с "Котовский", 3
с 17.10 Т/с "Котовский", 4 с 18.00 Новости 18.15
Сквозной эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквоз-
ной эфир. Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной
эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквозной эфир.
Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовский", 5 с
00.00 Т/с "Котовский", 6 с 01.00 "Особое мне-
ние" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости 03.30
Сквозной эфир

05.40 Сквозной эфир. Гость 06.00 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 4 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 3 с 16.10 Т/с "Котовский", 5 с 17.05
Т/с "Котовский", 6 с 18.00 Новости 18.15 Сквозной
эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквозной эфир.
Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной эфир. Live 21.00
Новости 21.15 Сквозной эфир. Live 22.00 Новости
23.00 Т/с "Котовский", 7 с 00.00 Т/с "Котовский", 8
с 01.00 "Особое мнение" 02.40 Сквозной эфир 03.00
Новости 03.30 Сквозной эфир

05.15 Когда все дома с Тимуром Кизяковым 06.00
Утро России 10.00 О самом главном 11.00 Вести
11.40 Вести. Местное время 12.00 Судьба чело-
века с Борисом Корчевниковым 13.00 60 минут
14.00 Вести 14.40 Вести. Местное время 14.55
Монолог в 4-х частях. Николай Губенко 15.25
Морозова 17.00 Вести 17.40 Вести. Местное вре-
мя 18.00 Андрей Малахов. Прямой эфир 19.00
60 минут 20.00 Вести в 20:00 20.45 Вести. Мест-
ное время 21.00 Челночницы. Продолжение 23.00
Вечер с Владимиром Соловьевым 01.25 Вести-
Санкт-Петербург 01.40 Энигма. Дэниэл Хоуп
02.20 Новости культуры 02.40 Судебная ошибка
04.30 Андрей Малахов. Прямой эфир

05.30 Пряничный домик 06.00 Утро России 10.00 О
самом главном 11.00 Вести 11.40 Вести. Местное
время 12.00 Судьба человека с Борисом Корчев-
никовым 13.00 60 минут 14.00 Вести 14.40 Вести.
Местное время 14.55 Монолог в 4-х частях. Нико-
лай Губенко 15.25 Морозова 17.00 Вести 17.40
Вести. Местное время 18.00 Андрей Малахов. Пря-
мой эфир 19.00 60 минут 20.00 Вести в 20:00 20.45
Вести. Местное время 21.00 Челночницы. Про-
должение 23.00 Вечер с Владимиром Соловьевым
01.25 Вести-Санкт-Петербург 01.40 "Тем време-
нем" с Александром Архангельским 02.20 Новос-
ти культуры 02.40 Судебная ошибка 04.30 Андрей
Малахов. Прямой эфир

05.30 Пряничный домик 06.00 Утро России 10.00 О
самом главном 11.00 Вести 11.40 Вести. Местное вре-
мя 12.00 Судьба человека с Борисом Корчевниковым
13.00 60 минут 14.00 Вести 14.40 Вести. Местное вре-
мя 14.55 Монолог в 4-х частях. Николай Губенко 15.25
Морозова 17.00 Вести 17.40 Вести. Местное время
18.00 Андрей Малахов. Прямой эфир 19.00 60 минут
20.00 Вести в 20:00 20.45 Вести. Местное время 21.00
Челночницы. Продолжение 23.00 Вечер с Владими-
ром Соловьевым 01.25 Вести-Санкт-Петербург 01.40
Новая волна-2018. Бенефис "А-Студио". Трансляция из
Сочи 03.00 В старых ритмах. Х/ф 04.30 Андрей Мала-
хов. Прямой эфир

Вторник, 4 сентября

05.30 Пряничный домик 06.00 Утро России 10.00 О
самом главном 11.00 Вести 11.40 Вести. Местное вре-
мя 12.00 Судьба человека с Борисом Корчевниковым
13.00 60 минут 14.00 Вести 14.40 Вести. Местное вре-
мя 14.55 Монолог в 4-х частях. Николай Губенко 15.25
Морозова 17.00 Вести 17.40 Вести. Местное время
18.00 Андрей Малахов. Прямой эфир 19.00 60 минут
20.00 Вести в 20:00 20.45 Вести. Местное время 21.00
Челночницы. Продолжение 23.00 Торжественное отк-
рытие Международного конкурса молодых исполни-
телей "Новая волна-2018" 02.15 Женатый холостяк.
Х/ф 03.40 Судьба человека с Борисом Корчевниковым
04.30 Андрей Малахов. Прямой эфир

Бедная Маша
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Популярная певица отпра-
вилась на отдых в компании
своего нового бойфренда и
двоих дочерей - девятилет-
ней Александры и трехлет-
ней Марии. МакSим не лю-
бит распространяться о лич-
ной жизни, придерживаясь
принципа "счастье любит ти-
шину", поэтому тщательно
скрывает своего нового из-
бранника от посторонних
глаз.

Известно лишь только то,
что в новых отношениях пе-
вица состоит всего полтора
месяца, а молодой человек
не имеет отношения к шоу-
бизнесу и отлично ладит с
ее дочками. Что касается
совместного отдыха, то пе-
вица и ее бойфренд выбра-
ли живописные горы Алтая,
пишет портал "Стархит.ру".

"Ездила туда несколько лет

Продюсер фестиваля "Но-
вая волна" Александр Румян-
цев в беседе с радиостан-
цией "Говорит Москва" рас-
сказал о концерте Лаймы
Вайкуле в Сочи.

По словам Румянцева, на
выступление Вайкуле не пов-
лияют ее недавние заявле-
ния о том, что она не будет
выступать в российском
Крыму ни за какие гоно-
рары. "Мы творчеством за-
нимаемся", - отрезал он.

"Это дело каждого, на са-
мом деле, как они относят-
ся к тому, что Крым вер-
нулся в состав России. Это
как говорить, верит человек
в Бога или нет, к какой пар-
тии он хочет принадлежать
или что он подразумевает",
- поделился размышления-
ми продюсер. Он уверен,
что, если кто-то сдаст би-
леты, эти билеты сразу же
купят другие желающие.

Международный конкурс
молодых исполнителей попу-
лярной музыки "Новая вол-
на" в 2018 году пройдет в Со-
чи. Лайма Вайкуле выступит
на открытии 4 сентября.

Ранее продюсер Иосиф
Пригожин осудил Вайкуле,
пообещавшую в одном из
интервью не давать концер-
тов в российском Крыму и
заявившую, что европейцам

Êîðîëåâà ñîðâàëà øîó Ìàëàõîâà
Съемки нового выпуска шоу "Привет, Андрей!", посвя-

щенного Наташе Королевой, сорвались из-за отказа пе-
вицы исполнять песни, написанные ее бывшим мужем Иго-
рем Николаевым. Об этом сообщил "Собеседник" со
ссылкой на неназванные источники.

По данным издания, ведущий шоу Андрей Малахов из-за
сорванных съемок внес Королеву в список своих "зак-
лятых врагов". "Собеседник" отмечает, что съемки должны
были состояться 16 августа. На передачу уже пригласили
гостей - мама певицы специально прилетела из США, так-
же должны были прийти юморист Владимир Винокур, пе-
вец Стас Михайлов и сам Николаев.

Однако Королева якобы не захотела исполнять песни
бывшего супруга и сказала, что будет исполнять только
новые хиты, но Малахова этот вариант не устроил.

"Королева поняла, что ей на уступки идти не хотят, топ-
нула ногой и сказала: "Тогда я совсем не приду", - отмеча-
ет "Собеседник". Сама певица в комментарии "Собесед-
нику" опровергла эту информацию.

"Я никогда не отказываюсь петь песни Игоря Николае-
ва. Но он никогда не ходит на съемки, связанные со мной",
- подчеркнула она. По ее словам, съемки шоу не отмени-
ли, а перенесли на осень: в августе все друзья певицы
оказались на отдыхе, поэтому собрать их не удалось.

Ïóò÷ 1991 ãîäà çàêàëèë Êèðêîðîâà
Филипп Киркоров

рассказал, какую роль
в его жизни сыграли
события 1991 года.
"Король российской
эстрады" признался,
что путч закалил его и
многому научил.

О тех событиях пе-
вец вспомнил, оказав-
шись с концертом в
Крыму. Здесь он ока-
зался отнюдь не слу-
чайно. Как выяснилось,
именно здесь Кирко-
ров был и пел в ав-
густе 1991-го. С тех
пор каждый год в это
время он возвращает-
ся в Ялту и выступает
с концертом. Таким
образом Филипп напо-
минает самому себе, что можно все потерять в одночасье
- но даже в это время надо стараться не потерять самого
себя.

"Путч… только закалил меня как артиста и многому нау-
чил - как в экстремальной ситуации сделать все, чтобы
не сдаться и не сломаться", - признался певец своим
поклонникам в Instagram.

ÌàêSèì âîçâðàùàåòñÿ íà ñöåíó
назад - эти горы невозмож-
но сравнить ни с какими дру-
гими. Красота невероятная.
Скучаю. Вообще обожаю пу-
тешествовать по России, обо-
жаю активный, даже экстре-
мальный отдых", - поделилась
с поклонниками звезда.

Поклонников певицы обра-
довала новость о том, что
она вновь возвращается на
сцену. А ведь в конце июля
МакSим сделала громкое за-
явление об уходе со сцены
из-за ухудшения состояния
здоровья. Друзья поп-
звезды рассказывали, что
она пыталась успеть везде
и всюду: выступала с кон-
цертами, монтировала
клипы по ночам, уделяла
внимание двум дочкам. В
последнее время певица все
чаще отменяла концерты из-
за плохого самочувствия, на

свой день, рождения 10 ию-
ля, организованный фан-клу-
бом не пришла.

Вернувшись в Москву, де-
вушка прошла обследование
у врачей. Специалисты ди-
агностировали у звезды
проблему с сосудами голов-
ного мозга. МакSим продол-
жает бороться с недугом,
занимается боксом, была
замечена в церковном хо-
ре. Вероятно, активный
отдых в компании близких
людей пошел на пользу пе-
вице: в ее Instадram появил-
ся анонс первого после
творческого отпуска концер-
та - он пройдет первого сен-
тября в Стерлитамаке.

Ранее певица уже состоя-
ла в браке со звукорежис-
сером Андреем Луговцевым.
Несмотря на красивую брач-
ную церемонию на Бали, и

рождение в 2009 году доче-
ри Александры, брачный со-
юз распался в 2011 году.
Позже у популярной испол-
нительницы были романы с
солистом Animal Jazz Алек-

сандром Красовицким и
бизнесменом Антоном Пет-
ровым. В 2014 году у Петро-
ва и МакSим родилась дочь
Мария, а год спустя пара ра-
зошлась.

Одна из ведущих скандального про-
екта "Дом-2" Ольга Орлова призналась,
что у нее дружеские и теплые отноше-
ния с Ксенией Бородиной и Ольгой Бу-
зовой. Однако подругами они друг дру-
га считать не могут.

По словам Орловой, у них не совпа-
дают с другими соведущими рабочие
графики, поэтому за пределами съе-
мочной площадки они практически не
встречаются. "Когда одна из нас отды-
хает, другая, как правило, в кадре", -
добавляет Орлова.

Звезда признается, что в полном вос-
торге от проекта "Дом-2". По ее мне-
нию, все участники там очень искрен-
ние. Ее заряжает общение с другими
участниками. Она также грустит или ра-
дуется, когда у них что-то происходит в
жизни.

Певица также призналась, что у нее
доверительные отношения с сыном, ко-
торый уже достаточно взрослый. Ког-
да она отправляется на свидание, то
обязательно сообщает ему об этом, пи-
шет портал "СтарХит".

Ïðîäþñåð "Íîâîé âîëíû" ðàññêàçàë î êîíöåðòå
Âàéêóëå â Ñî÷è

поездки туда запрещены.
Продюсер отметил, что

многие артисты лицемерят,
делая антироссийские заяв-
ления, а после приезжют на
заработки в РФ. "Со сто-
роны артистов получается
лицемерие. Никто не делает
подобных заявлений на тер-
ритории РФ. Все это сказа-
но за пределами нашей
страны. И это нечестно по
отношению к обществу. Тог-
да не надо приезжать в Рос-
сию и выступать на корпо-
ративах. А то получается, что
артист не может поехать в
Крым, но приезжает за де-
ньгами "в страну-агрессор".
Где логика? То есть зарабат-
ывать в России деньги они
приезжать не боятся, а по-

радовать людей в Крыму -
боятся! Надо быть последо-
вательными. Или ты как Ки-
кабидзе, который не приез-
жает в РФ ни под каким со-
усом, даже на частные за-
казники, или ты даешь кон-
церты в "Крокусе" и других
городах РФ. Но тогда раз-
берись в самом себе. На "Но-
вую волну" в Сочи приезжа-
ют все артисты - из Укра-
ины, Грузии, Латвии… Тогда
и туда, получается, не надо
ездить", - заявил Пригожин.

Напомним, что в марте
2014 года в Крыму прошел
референдум, по итогам ко-
торого полуостров стал тер-
риториальной частью Рос-
сии, а Севастополь - горо-
дом федерального значения.

"Вот так мы провели с детьми наш
первый день в Крыму, в знамени-
том сафари-парке "Тайган" перед
концертом в Феодосии", - подписал
снимок Киркоров в twitter

Îðëîâà íå ñ÷èòàåò Áóçîâó è Áîðîäèíó ñâîèìè ïîäðóæêàìè
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19. ЛИЦА

Олга Гурска

От 22 до 30 август у нас
се проведоха Дни  на руско-
то кино в България. Прожек-
ции на нови руски филми се
състояха в София и Варна.
В навечерието на официал-
ното откриване на Дните
на руското кино, на 22 ав-
густ, в Руския културно ин-
формационен център в сто-
лицата се състоя прескон-
ференция с участието на
руска делегация кинематог-
рафисти: актьорът и режи-
сьор Кирил Плетньов ("Дивер-
сант"), режисьорът Николай
Хомерики ("Ледоразбивач",
"Селфи"), актрисата Анас-
тасия Хомерики-Гранковская,
един от композиторите на
саундтрака към филма "Са-
лют-7" Дмитрий Носков.
Пресконференцията откри и
води ръководителят на от-
дел "Култура" на РКИЦ Вла-
димир Ястреба.

Проектът "Дни на руското
кино" се реализира в рамки-
те на международното кул-
турно сътрудничество в об-
ластта на киното между Рус-
ката федерация и Република
България.

Организатори на фестива-
ла са Министерството на
културата на РФ, Россот-
рудничество, Националният
филмов център, руският Фонд
"Кино", "Вяст Плюс", проду-
центската компания "Фест-
филм".

Актьорът Кирил Плетньов
бе един от най-ярките и из-
вестни творци. Звездата на
Плетньов изгрява през 2004
година с безапелационния ус-
пех на сериалите "Диверсант"
и "Наказателен батальон", ко-
ито събират милиони зрите-
ли пред телевизионния екран.
Следват роли в такива фил-
ми като "Десантура. Никой
освен нас", "Поп", "Адмирал",
"Метро", "Колектор", "Викинг"
и много други.

"Играл съм в над 80 филма,
но се гордея само с двайсе-
тина от тях - казва Кирил
Плетньов. - Никога не съм
удовлетворен от това, кое-
то имам, но пък съм доволен
от това, че някога избрах
правилния път и вървя по не-
го."

Първото впечатление, кое-
то създава младият актьор
е, че е земен човек, немно-
гословен, но с желание да от-
говаря на всеки зададен въп-
рос. Той никога не игнорира
събеседниците си.

Тази година излезе още един
филм "Без мен" на режисьора
Кирил Плетньов. В момента,
отново в качеството си на
режисьор, той снима роман-
тичната комедия "Седем ве-
чери".

Ето какво сподели пред жур-
налисти популярният руски
актьор и режисьор Кирил
Плетньов, който представи
у нас своя режисьорски де-
бют - кинолентата "Давай!
Жги!" ("Давай!").

- Кирил, за първи път ли
сте в България?

- Не. За първи път посе-
тих България, когато бях на
11 години. Тогава за мен то-
ва беше глътка свеж въз-
дух… не заради морето,
просто чувствах, че това е
друга страна. По-свободна,
слънчева… И бих искал да
кажа на всички българи ед-
но голямо благодаря за то-
ва, че само на 11 години се
докоснах до това усещане и

Êèðèë Ïëåòíüîâ: Öåíàòà íà óñïåõà å òðóä

защото оттук ние с мама за-
несохме 5 кашона с книги,
които в Русия беше трудно
да купим. Занесохме събра-
ните съчинения на Цветае-
ва, Пастернак, Маяковски,
Хемингуей и др.

- На българска земя вие
представихте своя режи-
сьорски дебют филма "Да-
вай!". Защо избрахте имен-
но такава тема за дебюта
си?

- Всичко е много просто.
Дипломната ми работа пред-
ставляваше късометражен
филм, който заснех с Инга
Оболдина, много ми хареса
да работя с нея и реших да
напиша за нея сценарий.
Един ден просто прочетох в
търсачката Яндекс новина за
някаква надзирателка в зат-
вор някъде в Англия, която
участвала в някакво музикал-
но шоу. Тя отишла с унифор-
мата, запяла и покорила
всички. Стори ми се, че ще
бъде интересно, ако разгле-
даме същата история у нас,
как надзирателка отива да
участва, например в музи-
калния формат "Голос". Тоест
едно е в Англия, а как би из-
глеждало това у нас. И така
започнах да изследвам тема-
та. Така се роди сценарият.

- Коя кинолента е идеал-

но построена според вас?
- За мен идеално построе-

на е филмовата експозиция
във филма на Гай Ричи "Ри-
царите на кръглата маса:
Крал Артур". Още при пър-
вия музикален трак се отра-
зява цялата експозиция на
филма, как той се разраст-
ва. За мен тази експозиция
е идеална, защото ми се
струва, че днес всички вече
мислят много по-бързо, вед-
нага монтират, показват… Се-
га кино се прави с малко по-
различна скорост отколкото
преди.

- В кое амплоа се чувст-
вате по-добре - на актьор
или на режисьор?

- Знаете ли, на 16 години
първоначално кандидатствах
режисура, но не ме приеха.
Затова следвах във факул-
тета по актьорско майстор-
ство в Театралния институт.
Винаги съм искал да бъда
режисьор и това не е някак-
ва прищявка, която се е по-
явила по време на снимки и
репетиции. Преди това аз с
голямо удоволствие работих
11 години като актьор и съм
много щастлив заради опи-
та, който придобих. Но сега,
когато съм от другата стра-
на на камерата, ми е доста
комфортно. Разбира се, смя-

там да продължа да се сни-
мам, но не така често, как-
то преди.

- Вие сте много известен
с ролята си в сериала "Ди-
версант". Тази роля остана
ли в миналото, забравена
ли е или ще има продълже-
ние?

- Тази роля не може да се
забрави. Наскоро стана из-
вестно, че ще има "Дивер-
сант-3", в който нашите ге-
рои са на по 22, а в момента
аз съм на 39 години (усмих-
ва се), но това не спира ре-
жисьора Зайцев. Затова ще
ми се наложи да се върна
към "Диверсант", колкото и
да не ми е иска, например.
Ролята определено е знако-
ва. Имах огромния късмет да
се сприятеля на площадката
с двама души, които се пре-
върнаха в мои много близки
приятели, от които единият -
Владислав Галкин (1971-2010)
вече не е между живите, за
съжаление…

- Какво със сигурност не
бихте искали да правите в
киното?

- Знаете ли, Владислав Гал-
кин ми разказваше една ис-
тория за един актьор, който
се снима с нас в "Диверсант".
Той се снимаше и във филма
"През август на 1944". Там все
не се получавала финалната
сцена, а един от актьорите,
който играел в тази сцена,
го болял кракът. И все не му
се получавало да изиграе
сцената както трябва. В един
момент режисьорът Пташук
изскочил из-зад камерата,
ритнал актьора в болния му
крак и наредил на операто-
ра да снима, докато онзи ви-
кал и се гърчел от болка.
Честно казано, може би е
добре да има понякога про-
вокация, но засега не бих ис-
кал да използвам подобни
методи.

- А има ли теми, по които
не бихте искали да снима-
те?

- Аз не разбирам добре ре-
лигиозните теми. Тоест, за мен
съществува една качествена
лента на религиозна темати-
ка, която аз разбирам и тя е
"Страстите Христови" на Мел
Гибсън, а и сигурно "Андрей
Рубльов".Това е сякаш… Ма-
кар че съм се снимал във
филм на религиозна темати-
ка, който не ми харесва.

- Имате роля в комедия-
та "Каникулы строгого ре-
жима". Успяхте ли да се
сприятелите със Сергей
Безруков и Дмитрий Дю-
жев? Какви хора са те?

- Не се сприятелих нито с
Дюжев, нито с Безруков. В
този филм аз имах много
малка роля. Въпреки това
съм във възторг от Сергей
Безруков като артист, парт-
ньор. Докато снимахме моя-
та сцена той нито веднъж не
напусна снимачната площад-
ка, въпреки че снимаха мен.
Беше измислил много неща
за мен и само за мен. Ос-
вен огромно уважение този
човек не предизвиква друго
чувство у мен. А с Дюжев не
се засякохме на площадка-
та. Иначе, когато гледах фил-
ма много се смях, повече от-
колкото на снимките.

- Как оценявате съвре-
менното руско кино и как-
ви са прогнозите ви за в
бъдеще?

- Знаете ли, както се ока-
за и никой май не е разб-
рал, миналата година при нас

в Русия е станала револю-
ция в областта на киното.
Миналата година бяха вложе-
ни много повече пари в ин-
тернет, отколкото в телеви-
зията. Тоест съдържанието
преминава в интернет. И па-
рите съответно вече се вла-
гат там. Съответно всички
продуценти се разтревоже-
ни, защото при това положе-
ние те реално остават без-
работни. Защото в интернет
блогерът няма нужда от про-
дуцент.

Ако искаме да направим
прогноза, трябва просто да
погледнем какво се случва в
света, тъй като при нас ино-
вациите в киното идват със
закъснение. Всички кино-
продукти, които не се подда-
ват на цензура и свободни
продукции ще отиват в ин-
тернет пространството и съ-
ответно все по-интересно ще
е да се гледат именно таки-
ва продукти. С две думи: ин-
тернетът дава много повече
свобода.

- Кои са вашите идоли в
професията?

- В актьорската ми про-
фесия имах двама изключи-
телно забележителни учите-
ли - Владимир Петров, свет-
ла му памет, който е възпи-
тал не едно поколение ак-
тьори, като Лариса Гузеева
и Дмитрий Нагиев, Саша Лу-
ков и още много други из-
вестни колеги. А другият бе-
ше Лев Стукалов, достоен
ученик на Георгий Товстоно-
гов. А на режисура ме учи
Владимир Финченко, което
много ме радва, защото той
е може би единственият пе-
дагог в Русия, който препо-
дава такава дисциплина ка-
то монтаж и може да изгра-
ди от даден студент индиви-
дуалност. Тези мои учители
ме научиха на най-важното
- да наблюдавам. И ако в
по-младата ми възраст за
мен беше интересно да наб-
людавам походката на даден
човек или как говори, то се-
га обръщам повече внима-
ние на това как човек се
държи в различни стресови
ситуации.

- Продължава ли да ви
дразни жълтата преса?

- Честно казано, отнасям
се с отвращение към жъл-
тите медии! Смятам, че то-
ва е най-елементарния на-
чин да станеш известен. Не
обичам, когато се ровят в
моя живот. Макар че вед-
нъж журналисти от жълто
издание в Санкт Петербург
ми помогнаха. Но това, кое-
то прави жълтата преса за
мен е извън нормалното.
Има неща, които не бива да
се правят. Например за мен
е неприемливо да се четат
чужди писма, да се рови в
чужд телефон. Спомням си
как на погребението на
Александър Абдулов един
журналист едва не влезе в
гроба му с камерата. Мъ-
жът на Ксюша Алфьорова -
актьорът Егор Бероев, се
сби с него, защото не може
при тази голяма трагедия
журналистите да се държат
по такъв арогантен начин.

- Каква е цената на ва-
шия звезден успех?

- Аз съм известен и раз-
познаваем, но не съм звез-
да… А цената, знаете ли, аз
работя непрестанно. Дори ко-
гато следвах в театралния ин-
ститут. Вероятно цената за
това се нарича - труд.

Кадър от филма "Поп"

Кирил Плетньов, Алексей Бардуков и Владислав Галкин (от-
ляво на дясно)

Артистите Анастасия Хомерики-Гранковская и Кирил
Плетньов на пресконференцията в РКИЦ
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20. ИКОНОМИКА

Румен Минчев

Въпреки постоянното
ожесточаване на западните
санкции срещу присъедини-
лия се през 2014 г. към Рус-
ката Федерация полуостров
Крим, икономиката на ре-
гиона не само демонстрира
сериозна активност в прос-
транството на Евразийския
икономически съюз (ЕАИС),
но и непрекъснато разши-
рява връзките си с редица
държави по света, включи-
телно с някои от инициато-
рите за налагане на санк-
циите.

Тези тенденции се потвър-
ждават от официалната тър-
говска статистика. Така, по
данни на Митническото уп-
равление на Кримския фе-
дерален окръг през мина-
лата година стойността на
износа от региона към дър-
жавите от ОНД е достигнал
почти 14,7 млн. долара, а
вносът оттам е надхвърлил
24,2 млн. Тези показатели не
са особено впечатляващи, но
пък са с 12% по-високи, от-
колкото през 2016 г. Стой-
ността на износа от Крим в
Казахстан е 2 млн. долара,
в Беларус - над 2,8 млн., в
Армения и Узбекистан - съ-
ответно, 280 хил. и почти 1
млн. долара. Тези показате-
ли са със 7-11% по-високи,
отколкото през 2016 г.

Изглежда парадоксално,
но Украйна също е голям
потребител на кримския из-
нос - включително на зър-
нена и млечна продукция,
птиче месо, плодове и зе-
ленчуци, рибни продукти, ви-
но, както и на продукти на
местното енергомашиност-
роене и химическата индус-
трия. Така, през миналата
година кримският износ в
тази страна е надхвърлил
8,5 млн. долара, а пък вно-
сът от Украйна е достигнал
3,6 млн., т.е. въпреки пос-
тоянните призиви на прави-
телството в Киев към мест-
ните компании да спрат да
търгуват с полуострова, тър-
говията продължава с пъл-
на сила.

Обяснимо е, че държави-
те от ЕАИС доминират във
вноса на Кримския регион:
общият им дял е над 80%.
През 2017 г. обемът на дос-
тавките от Беларус е дос-
тигнал 15,6 млн. долара, от
Казахстан - почти 1,2 млн,
а от Армения - около 2,6
млн. Значителен е и делът
на Молдова - 803 хил. дола-
ра, и Узбекистан - около 600
хил. Над 75% от съвкупния
внос на Крим от тези дър-
жави са селскостопански
стоки, хранителни продукти,
текстилни суровини, комп-
лектуващи изделия, петрол-
ни продукти и продукти на
химическата индустрия.

Що се отнася до търгови-
ята на региона с държави-
те извън ЕАИС, обемите за-
сега остават сравнително
скромни (особено ако гово-
рим за износа от Крим) и
то тъкмо заради санкциите,
но и в този сегмент е нали-
це устойчив растеж. Така,
през миналата година стой-
ността на износа от Крим
за държавите извън пост-
съветското пространство е
надхвърлил 12,5 млн. дола-
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Провалят се икономическата и
политическата блокада на полуострова

Украински радикали блокират
автомобилната връзка с Крим

ра (като над 75% от него са
доставки на зърнени продук-
ти, както и на различни су-
ровини за фармацевтична-
та индустрия, органични хи-
мически продукти, плодове
и мед). Износът от полуост-
рова за Китай е надхвър-
лил 4,1 млн. долара, за Ин-
дия и Египет - съответно, 4,2
и 2,9 млн. долара, а за Ита-
лия, която поне на теория е
ангажирана със санкциите
срещу Крим, - 402 хил. до-
лара. Интересно е, че Крим
е осъществил износ на стой-
ност 183 хил. долара и в
Маршаловите острови, кои-
то са асоциирана със САЩ
република.

Що се отнася до кримс-
кия внос, който през 2017 г.
достигна рекордното равни-
ще от 35,5 млн. долара, 30%
от него са от Китай - около
10,87 млн. долара, вносът от
Турция е на стойност 1,2 млн.
долара, от Сърбия - 800 хил.,
от Япония - 740 хил, а от
Южна Корея - над 740 хил.
долара.

По отношение на този сег-
мент на регионалния внос
почти всички държави,
участващи в санкциите сре-
щу Крим, са сред достав-
чиците на стоки за полуост-
рова. Данните сочат, че
сред тях преобладават обо-
рудването и други стоки с
висока добавена стойност,
очевидно защото и западни-
те производители, доставчи-
ци и инвеститори напук на
санкциите демонстрират все
по-голям интерес към про-
екти в този руски федера-
лен окръг, особено предвид
облекченията, с които се
ползват там чуждестранни-
те инвестиции, както и във
връзка с програмите за раз-
витие на местните отрасли.
Така, през 2017 г. вносът на
стоки от Италия в Крим е
надхвърлил 9 млн. долара,
този от Испания е бил 3,6
млн., от България - 3,1 млн.,
от Германия - почти 630 хил.,
от Франция - 381 хил., от
Белгия - над 250 хил., а от
Люксембург - около 208 хил.
долара.

С други думи, паралелно
с все по-активната си ин-
теграция в евразийското
икономическо пространство,
Крим успешно преодолява и
опитите на Запада, и най-
вече на САЩ, да му нало-
жат икономическа блокада.

Това се дължи не само на
интереса към предлаганите
от местните производители
стоки, но и на факта, че все
повече държави осъзнават
политическите и икономи-
чески реалности, свързани
с решението на Крим да се
присъедини към Русия.

Както е известно, през
2014 г. новият режим в Ки-

ев се опита да наложи "вод-
на блокада" на Крим, зат-
варяйки шлюзовете на Се-
вернокримския канал, чрез
който водата от река Дне-
пър стигаше до полуостро-
ва. По онова време Украй-
на осигуряваше до 85% от
потребностите на полуост-
рова от питейна вода. Днес
обаче Крим сам осигурява
необходимите му водни ко-
личества, а според местни-
те власти, водните резер-
воари на полуострова са
пълни почти на 100%.

В същото време водната
блокада на Крим заплашва
да превърне Южна Украй-
на в гигантско блато. Спо-
ред експерти в резултат от
затварянето на Севернок-
римския канал голяма площ
селскостопански земи може
да се окажат негодни за об-
работване още в рамките на
следващите десет-двайсет
години. Те посочват, че след
затварянето на канала е за-
почнало да се повишава ни-
вото на подпочвените води,
което пък е довело до мно-
го сериозно осоляване на
почвата, превръщайки я в
негодна за обработка. В ре-
зултат от повишаването на
подпочвените води редица
селища в по-ниските райо-
ни са наводнени, да не го-
ворим, че е застрашен пло-

дородният почвен слой, ко-
ето може да предизвика ма-
щабна екологична катастро-
фа в тази част на страната.

Впрочем, данните сочат,
че опитите на Киев да орга-
низира "туристическа бло-
када" на Крим също са пре-
търпели провал. Очаквани-
ята са, че през 2018 г. бро-
ят само на украинските ту-
ристи, почиващи в кримс-
ките курорти, ще достигне
1 млн. души. Да напомним,
че в момента в Русия рабо-
тят над 5 млн. украински
граждани, които всеки ме-
сец превеждат по сметки в
родината си около 2,5 млрд.
рубли.

Накрая, що се отнася да
транспортната блокада на
полуострова, тя беше окон-
чателно обезсмислена с пус-
кането в експлоатация през
май т.г. на моста, който
свързва Крим с континен-
талната част на Русия. Очак-
ванията са, че до края на
2019 г. по него ще започнат
да се движат и влакове, в
резултат от което туристи-
ческият поток към полуост-
рова със сигурност ще на-
расне, а цените на някои
стоки и услуги ще се пони-
жат.

Закономерно започва да
се пропуква и политическа-
та блокада. В средата на
май 2018 г. на церемонията
по откриването на моста
присъства и официална де-
легация на френската общи-
на Маринян, начело с кме-
та Ерик Льо Дисе. Тя подпи-
са протокол за побратимя-
ване с кримския курорт Ев-
патория, както и редица до-
говори с различни местни
компании. Разбира се, в го-
лемите френски медии не се
появи нищо за посещението

на делегацията от Маринян,
а Външното министерство в
Париж се задоволи да ко-
ментира, че става дума за
"частна визита", която няма
връзка с официалната по-
литика на Франция.

На няколко пъти през та-
зи година полуостровът бе-
ше посетен от депутати от
Чехия и България. Именно
след посещението си в
Крим, чешкият сенатор
Ярослав Дубрава, в интер-
вю за Parlamentni listi, срав-
ни Украйна с "черна дупка,
в която изтича цялата фи-
нансова помощ от Европа"
и заяви, че големите градо-
ве в страната се контроли-
рат от крайно радикални и
фашизирани елементи.

Освен това Дубрава ак-
центира върху изключител-
но високото равнище на ко-
рупцията в Украйна. Сред
примерите за това е пред-
ложението на украинския
министър на инфраструкту-
рата Михаил Омелян дър-
жавата да престане да фи-
нансира жп връзките с Ру-
сия. В тази връзка редица
украински експерти припом-
нят, че от петте най-пече-
ливши направления по жп
мрежата на страната, три
са именно към Русия - Ки-
ев-Москва, Одеса-Москва и
Киев-Санкт Петербург. През
миналата година от прево-
зите на пътници и товари по
направлението Киев-Москва
бюджетът на страната е по-
лучил 5,8 млн. долара, от
направлението Одеса-Мос-
ква - още 3,7 млн. долара,
а от направлението Киев -
Санкт Петербург - 800 хил.
долара. През първите шест
месеца на тази година жп
превозите по линията Киев-
Москва са осигурили бю-
джетни постъпления от 2,3
млн. долара, а по линията
Лвов-Москва - още 1,4 млн.
Ето защо веднага след изяв-
лението си Омелян беше об-
винен от редица местни ме-
дии, че иска да прекъсне жп
връзките с Русия на дър-
жавно равнище, за да мо-
же малко по-късно да пред-
ложи и осъществи привати-
зацията на въпросните пе-
челивши жп отсечки, т.е. да
реализира една откровено
корупционна схема.

Тоест би могло да се
твърди, че за пропукването
на "блокадата" на Крим кос-
вено съдействат и гранди-
озната корупция, и действи-
ята на радикалните нацио-
налисти в самата Украйна.

(С малки съкращения,
geopolitica.eu)

Новото летище в Симферопол увеличи възможностите за тър-
говия и туризъм
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Балетната трупа на Мос-
ковския академичен детски
музикален театър "Наталия
Сац" в понеделник сложи
прекрасен финален акорд
на 21-ия Фестивал на рус-
кото изкуство в Кан. На
главната сцена на Двореца
на фестивалите и конгреси-
те с 2,5 хиляди места бяха
показани възстановените
балети от репертоара на да-
гилевските "Руски сезони" -
"Шехеразада" по музика на
Римски-Корсаков, "Шопени-
ана" по музика на Шопен и
"Половецки танци" по музи-
ка на Бородин.

"Не случайно бяха избра-
ни балетите от наследството
на Дягилев "Руски сезони",
прославили руския балет в
чужбина" - каза за ТАСС ре-
жисьорът на възобновените
спектакли, народният артист
на РФ Андрис Лиепа. Той от-
давна се занимава с пропа-
ганда на "Руски сезони" и до-
ри оглавява фонда "Руски се-
зони ХХІ век".

"Преди седем години по-
казахме в Кан обширна
програма, съставена от
спектакли на "Руски сезо-
ни", след това направихме
на Лазурния бряг "Дагиле-
ва-гала" - казва Лиепа. - Се-
га гостувахме с Театъра "На-
талия Сац", който предста-
ви три балета в старата пос-
тановка на Михаил Фокин.
Възобновихме ги заедно с
главния хореограф на Теа-
тър "Наталия Сац" Кирил Си-

Край Екатеринбург, пре-
ди влизането във Верхняя
Пъйшма, е издигната на пос-
тамент скулптурата "Рабочий
и колхозница" - мащабно ко-
пие на произведението на
Вера Мухина. За разлика от
московската скулптура, ко-
ято е пред ВДНХ, този ва-
риант е направен точно по
авторския замисъл.

Възложител на поръчка-
та е металургичен холдинг,
а Александър Котеев е спе-
челилият обществената по-
ръчка скулптор. Той рабо-
тил 14 месеца (почти кол-
кото и Мухина) над скулпту-
рата.

Оригиналът е изпълнен от
кроен метал - заварени лис-
тове на хромникелова сто-
мана. Гигантската скулптур-
на група е била поставена
пред павилиона на СССР на
парижкото ЕКСПО-1937 г.
Но при демонтажа и изпра-
щането обратно в СССР
скулптурата е била повре-
дена. По-късно нарушените
елементи били заменени с
други, забележимо отлича-
ващи се от оригиналните, а
самият монумент бил пос-
тавен пред ВДНХ "на пън-
че" както казвала Мухина по
повод твърде ниския за по-
добна скулптура постамент.

"Искаше ми се да възста-
новя първоначалния вариант
на този недостижим автори-
тет Вера Мухина - казва
скулпторът Кокотеев. - Се-
риозно се заех със задача-
та, много пъти ходих до Мос-
ква да гледам монумента и
в Третяковката, където се
съхранява двуметров брон-
зов работен модел".

Сега е проблемно да се
изработи дори умалено ко-
пие на скулптурата по ори-
гиналния Мухински начин,
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Балетът на Московския академичен детски музикален театър "Наталия Сац" закри фестива-
ла на руското изкуство

монов". Декорацията и кос-
тюмите също са възстано-
вени по ескизи на Леон
Бакст, Александър Бенуа и
Николай Рьорих. Завесата в
залата също бе възстанов-
ка на тази от времената на
"Руски сезони".

"В Кан много високо се це-
ни руското изкуство" - каза
при откриването на фести-
вала, обръщайки се към
препълнената зала вице
кметът на града Франк
Шикли. Той напомни, че
именно с тези три балета -
"Шехеразада", "Шопениана"
и "Половецки танци" през
1909 г. започват "Руски се-
зони" във Франция. "С тези
постановки на Михаил Фо-
кин започва запознанство-
то на французите с руския

балет", каза Шикли и отбе-
ляза огромната роля на Фес-
тивала на руското изкуство
в Кан, който се провежда
от 1998 г., за укрепването
на връзките между Фран-
ция и Русия.

"Безкрайно съм щастлива
и благодарна за вашето вни-
мание, за любовта и пълни-
те зали - каза генералният
продуцент на фестивала Та-
тяна Шумова. - За тези 21
години на фестивала се под-
младих и станах по-енергич-
на, иска ми се да направим
за вас нещо, което дори не
подозирате и не мечтаете.
Затова екипът ни вече за-
почна подготовката за фес-
тивала в Кан през 2019 г".

И през петте фестивални
дни залите в Двореца, кои-

то побират от 500 до 2,5 хи-
ляди зрители, бяха пълни.
Фестивалът бе открит с кон-
церт на Държавния ансам-
бъл за песни и танци на Ре-
публика Татарстан. На след-
ващия ден се състоя тради-
ционният гала концерт "Рус-
ка нощ", в рамките на кой-
то се проведе церемония по
награждаването с почетен
знак "За изключителен при-
нос в укрепването на кул-
турните връзки между Ру-
сия и Франция". Носител на
наградата стана известната
френска актриса, продуцент
и писател Маша Мерил (Ма-
рия Владимировна Гагари-
на).

В рамките на фестивала
бяха показани и нови руски
филми. Двете вечери - пре-

ди финала и финалната, бя-
ха посветени на балета - на
200-годишнината от рожде-
нието на "най-руския от
всички френски балетмай-
стори Мариус Петипа" и на
дягилевските "Руски сезони".

Татяна Шумова съобщи за
ТАСС, че вече се подготвя
следващият фестивал: "Ще
се опитаме да внесем нови
форми на музикалните кон-
церти, които да заинтригу-
ват младежката аудитория,
а по-конкретно - ще се опи-
таме да запознаем френс-
ките младежи с руския рок.
Разбира се, ще запазим и
традицията. Непременно ще
има фолклорна програма и
вечер на балета. Планове-
те ни са да отдадем дължи-
мото уважение на изключи-
телния балетист Рудолф Ну-
реев като представим спек-
такъл на Уфимския театър
за опера и балет, който но-
си неговото име". Шумова
обясни, че фестивалът ще
продължи да запознава
френските зрители с изкус-
твото на различните регио-
ни на Русия. Друг важен де-
тайл е отбелязването на
100-годишнината на ВГИК,
която е следващата година,
с прожекции на филми на
знаменити випускници на ки-
ноакадемията, както и твор-
би на режисьори, които се-
га започват творческия си
път. През 2019 г. фестива-
лът ще се проведе на съ-
щите дати - 23-27 август.

"Ðàáî÷èé è êîëõîçíèöà" ñå ïîÿâè êðàé Åêàòåðèíáóðã
при който формата на ме-
талните листове е правена
ръчно. Уралският скулптор
предложил по-икономичен
материал - алуминий.

За да изработи модел на
"Рабочий и колхозница" в ма-
щаб 1:2,5 към оригинала, се
наложило Кокотеев да нае-
ме празен заводски цех с
височина десет метра и до-
ри това било малко, защо-
то краят на сърпа опирал в
тавана. Скулпторът напра-
вил модел от глина, после
го прехвърлил на гипс, а
след това включил IT-техно-
логии.

Съвременната скулптура е
преди всичко носещата кон-
струкция, която държи ку-
хата фигура. Носещата кон-
струкция от стомана за де-
сеттонната скулптура напра-
вил инженер Дмитрий Кук-
лин с помощта на 3D скани-
ране на гипсовия модел. Ма-
тематическият модел помог-
нал и при "разчленяването"
на скулптурата на удобни за

отливане фрагменти, а те са
стотици за тази фигура. Но-
вите технологии осигурили
изключителна точност, обг-
ръщащият фигурите шал
например имал отклонение
само 3 мм.

Десетметровият поста-
мент - равен по височина
на скулптурната група, съ-
ответства на замисъла на
Мухина - скулптурата сякаш
е устремена напред и наго-
ре.

"Имам усещането, че тук
се появи късче от Москва.
Радва очите - хармонична е
и по форма, и по цвят, и по
мащаб - казва Александър
Кокотеев. - Сякаш товар ми
падна от гърба. Много се
вълнувах, когато слагахме
фигурата на постамента.
Провървя ни, защото няма-
ше вятър и неприятни сюр-
призи. Сега приключвам
последните щрихи".

Монументът "Рабочий и
колхозница" ще бъде открит
на 5 септември.

Александър Кокотеев по време на работа над скулптурата

Áîÿðñêè îòíîâî âúâ
ôèëìà íà Äðóæèíèíà

Званието гардемарин (буквално - морска стража) - ун-
тер-офицер в Руския императорски флот, е въведено от
Петър І през 1716 г. Замисълът на народната артистка на
РФ режисьорката Светлана Дружинина за четвърти филм
за приключенията на смелите гардемарини датира от 1991
г., но поради проблеми с финансирането снимките така и
не започнали.

В новата лента, в която се разиграват събития от 1787
г., от времето на Руско-турската война, водещи ще са де-
цата на гардемарините, чиито роли ще бъдат поверени на
млади артисти. Но по думите на Дружинина във филма ще
се снимат практически всички артисти, познати на зрите-
лите от предишните серии.  Засега участието си в новия
филм са потвърдили познатият от първия филм "Гардема-
рини,напред!" (1988 г.) народният артист на РСФСР Миха-
ил Боярски и колегата му Александър Домогоров, който
играе в третия филм. "Снимките започнаха и аз ще участ-
вам", каза за ТАСС Михаил Боярски, като уточни, че ще
изпълнява същата роля - на френския дипломат де Брили
и допълни, че е много радостен от този факт.

В края на юни т. г. Министерството на културата на РФ
отпусна държавно финансиране за създаването на про-
дължението на филмите на Дружинина за приключенията
на гардемарините.

Те са създадени по романа на Нина Соротокина "Трима-
та от навигационната школа".

Михаил Боярски в ролята на френския дипломат де Брили
във филма "Гардемарини, напред!"
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Â Êðèì çà ïúðâè ïúò îòêðèõà
íàêèò ñ åãèïåòñêè ìîòèâè

Експедиция
на Кримския
федерален уни-
верситет (КФУ)
"В.И.Вернадс-
ки" за първи
път откри жен-
ски накит  от
елинистически
тип с египетски
мотиви. По ду-
мите на декана
на факултета по
история към
КФУ Алексан-
дър Херцен, на-
ходката е била открита на платото Мангуп в Бахчисарайс-
ки район буквално преди седмици. На това място някога
се е намирала столицата на средновековното княжество
Теодоро (Феодоро). Учените предполагат, че находката да-
тира от IV-III век пр.н.е. Как накитът се е озовал на това
място засега не е ясно.

Херцен уточни, че накитът е бил намерен по време на
археологически разкопки на дворцовия комплекс на Ман-
гупските князе от XV век. Украшението е с малки разме-
ри, около два сантиметра, и е изработено от бронз. Вър-
ху накита е изобразена фигура на жена, облечена в дълга
роба.

Руският учен отбеляза също така, че археолозите за
първи път намират подобни артефакти в Крим. "Това е
първата такава находка. Вероятно става въпрос за еги-
петско божество", разказа деканът на историческия фа-
култет към КФУ. По думите му кримските учени са се
обърнали за помощ към колегите си от Ермитажа и МГУ
(Московския държавен университет). "Досега не са нами-
рани аналози на този накит", отбеляза ученият.

Княжество Теодоро, или както го наричат още Мангупс-
кото княжество, със столица Дорос (Мангуп), е възникна-
ло в средата на XIV век. То е заемало почти цялата югоза-
падна част на Кримския полуостров. Столицата се е на-
мирала на изолирано плато на Мангуп в територията на
сегашния Бахчисарайски район. Главният град на полуос-
трова се е възвишавал на отвесни скали на височина 70
метра, а крепостните стени са се разпростирали до се-
дем километра.

Учени от Руския център за
усвояване на Арктика съоб-
щиха, че провеждат специ-
ална операция. GPS-устрой-
ство, произведено в Русия,
се вгражда в нашийник и
предава сигнали през чети-
ри часа. Така учените наб-
людават движението на бе-
лите мечки. С получените
данни специалистите водят
мониторинг за изменения в
климата на Арктика.

"В продължение на чети-
ри години се опитвахме да
хванем полярни мечки, жи-
веещи на островите в Карс-
ко море. Накрая успяхме. На
островите Вилкицки и Шо-
калски сложихме нашийни-
ци със спътникови устройс-
тва на две мечки. Популаци-
ята на белите мечки в райо-
на на Карско море е най-
малко изследвана. Мечките
ще живеят с тези нашийни-
ци малко повече от година.
Той е направен така, че след
не повече от година и поло-
вина закопчалката сама ще
се разруши и нашийникът
сам ще падне, без да при-
чини на животното някакво
неприятно усещане", разка-
за директорът на центъра
Андрей Баришников.

Интересното е това, че уче-
ните са хванали две женски
мечки, защото при мъжките
вратът се увеличава и става
по-широк от главата и след
2-3 месеца нашийникът мно-

Â Òàãàíðîã
äðåñèðàò ðèáè

В Таганрог създадоха ме-
тод за примамване на риба
в мрежа. Методът се изпол-
зва също, за да бъдат из-
теглени цели рояци риба от
хидравлични структури и
водни прегради на атомни
електроцентрали. Става ду-
ма за акустичен сигнал с
ниска честота, който риба-
та бързо запомня и безпог-
решно отговаря на него.

Първоначално рибата
трябва да запомни сигнала.
Това става по следния на-
чин - на моторна лодка се
поставя новата специална
апаратура, след това я спус-
кат във водата и я включ-
ват преди храненето на ри-
бата. След 5-10 такива се-
анса рибата запаметява сиг-

Ïî áåëèòå ìå÷êè ó÷åíèòå
íàáëþäàâàò ïðîìåíèòå â êëèìàòà

го лесно ще падне, докато
при женските вратът и гла-
вата остават почти с еднак-
ви размери. Затова устрой-
ството остава, докато не се
разпадне закопчалката.

Група специалисти от Инс-
титута по екология и еволю-
ция "А.Н. Северцев" на РАН
проследява популацията на
белите мечки в арктическа-
та зона вече осем години. В
Ненецкия автономен окръг,
на Камчатка, Чукотка, а ве-
че и на Ямал общо 17 бели
мечки са със спътникови ус-
тройства.

Защо именно белите меч-
ки служат за важен индика-
тор на измененията на кли-
мата в Арктика?

"Като правило в зимния
сезон тези животни живеят
върху лед и нямат никакви
проблеми с добиването на
храна, защото там риба и бо-
зайници има в изобилие. Но
щом ледът започне да се то-
пи, те започват да плуват до
най-близката суша. Обикно-
вено на някой остров, къде-
то започват да се хранят с
каквото им падне, включи-
телно с умрели животни, на-
падат птичи гнезда и т.н. По
неволя те се превръщат в
санитари. Така чрез промя-
ната на поведението на по-
лярните мечки, по движени-
ето им може да се прецени
как се променя климатът в
Арктика.

По думите на старши науч-
ния сътрудник от Института
по екология и еволюция
"А.Н.Северцов" на РАН, зам.-
ръководител на "Програмата
за изследване на бялата меч-
ка в Руска Арктика", Иля Мор-
двинцев, активизиращото се
разтапяне на ледовете кара
тези животни да се движат
там, където има повече хра-
на и е по-комфортно за жи-
вот.  Това всъщност е отс-
тъпление след топенето на
ледовете. То е най-забележи-
мо до Земята на Франц Йо-
сиф. Там мечките отстъпват
все по-навътре в морето на
плаващи ледници. С две ду-
ми, както показват данните
от първите наблюдения в
Ямал, една от женските за
по-малко от месец от о. Вил-
кицки е стигнала до о. Шо-
калски. Втората женска от о.
Шокалски е стигнала до по-
луостров Явай. Общо и две-
те са изминали над 160 км.
По думите на учените обаче,
все още е рано да се правят
заключителни изводи за
придвижването на белите
мечки в Карско море, тъй ка-
то през есента много от тях
остават на островите.

"За нас е загадка защо в
последно време през есен-
та в Карско море мечките
все по-често остават на ост-
ровите. Оказа се, че женс-
ките с малките си не успя-
ват да се адаптират към нас-

тъпването на ледниковия пе-
риод. Много от тях са на ос-
тровна "диета" и не успяват
да натрупат достатъчно ко-
личество мазнини. Намаля-
ването на периода, когато
морето се намира под леда,
засяга пряко хранителната
база на полярните мечки",
поясни Мордвинцев.

Други учени правят прог-
нози за рязък спад на попу-
лацията на полярните мечки
през следващите 20-30 го-
дини. За разлика от тях Мор-
двинцев обаче не е толкова
песимистичен. По негово
мнение полярната мечка я
спасява това, че тя е прак-
тически всеядна, мобилна и
доста приспособима към
променящите се условия. Та-
ка например, на остров Бе-
лий в Карско море мечките
са се научили да използват
приливите и отливите. Те
дебнат отлива, когато може
по-лесно да се хване риба.
При това десет от дванаде-

сетте мечета, които са под
наблюдение на руските уче-
ни, изглеждат добре охра-
нени. По данни на Арктичес-
кия и Антарктическия науч-
ноизследователски институ-
ти на Росгидромет, през пос-
ледните 30 години площта на
морския лед в Арктика е на-
маляла два пъти. Според
прогнозите на учените към
края на този век зимите в
Далечния север ще бъдат по-
топли с десет градуса, а ля-
тото ще стане по-горещо с
пет градуса.

В резултат на разтапянето
на ледовете през последни-
те 20-25 години част от ост-
ровите в Чукотско море са
останали под вода. В Море
Лаптеви, както отбелязват
учените, също се наблюда-
ват изменения, където зара-
ди топенето на ледниците сил-
ните вълнения буквално из-
миват бреговете всяка годи-
на на разстояние от 14 мет-
ра.

нала и започва да следва из-
точника на запаметения
звук.

Експериментите показали,
че с "музиката" на хидроакус-
тичната система цели ята ри-
би могат да се движат на дос-
татъчно далечни разстояния.

Сега учените залагат на
използването на устройство-
то в аквакултурата. При раз-
въждане на риба, по време
на риболов в мрежите се
озовават както малки, така
и големи риби. Малките ри-
би са неподходящи за про-
дажба, затова ги връщат об-
ратно във водоема, но ог-
ромно количество от вече
травмираните рибки не оце-
лява. В този смисъл новата
технология дава възможност
да се избират само едри ри-
би, които плуват по-бързо
от дребните, които изоста-
ват от лодката с апарату-
рата, като по този начин не

попадат в мрежата.
Новото устройство може

да се използва в друго нап-
равление -  отклоняването
на рибата от водни прегра-
ди във водоеми. Първо риб-
ките биват "дресирани" в ра-
йона на водната преграда,
като биват подхранвани под
звуците на апарата. След то-
ва вече дресираната риба
отвежда цели рояци под лъ-
ченията на новата техноло-
гия, които иначе биха заги-
нали в съоръженията на хид-
ротехниката.

Между другото, по думите
на учените, рибите могат да
"говорят". Тоест, те са спо-
собни да издават различни
целенасочени звуци, като
например да се търкат с
люспите една в друга или да
вибрират с различни части
на тялото, като по този на-
чин осъществяват звукова
комуникация.
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Международният военно-
технически форум "Армия-
2018" стана най-мащабният
за цялата история по брой
на представени на него об-
разци въоръжения и военна
техника. При това не само
на известни на целия свят,
проверени с годините и учас-
твали в различни въоръже-
ни конфликти, но и перспек-
тивни образци оръжия и най-
нови разработки на предп-
риятията от руския отбрани-
телно-промишлен комплекс.
Част от тях се предлагат за
експорт, а някои ще постъ-
пят на въоръжение в руски-
те Въоръжени сили в близ-
ките години. Много от техни-
ката и въоръженията се де-
монстрират пред широка пуб-
лика за първи път.

През тази година на изло-
жението имаше над 26 000 ек-
споната. За сравнение - през
миналата година бяха предс-
тавени около 18 500, а през
2015 г. - първата година от
работата на "Армия" - 7000.
Шест часа бяха необходими
на руския министър на отб-
раната Сергей Шойгу, за да
разгледа експозицията на фо-
рума, която е разположена
на повече от 200 000 кв. м.

Само през първия ден от
работата на изложението
пристигнаха повече от 100
чуждестранни делегации - от
Индия, Китай, Пакистан, Ар-
мения, Казахстан и редица
други страни. Новостите на
руската отбранителна про-
мишленост и вече стоящите
на въоръжение в армията об-
разци на техника успяха да
видят над 250 журналисти от
Китай, Великобритания, САЩ,
Япония, Франция и други
държави.

Бронирана техника
Безусловен хит сред бро-

нираната техника стана теж-
ката бойна машина на пехо-
тата Т-15 с новия 57-мм боен
модул "Кинжал", както и със
свръхзвукови противотанко-
ви ракети "Атака". Този об-
разец предизвика възхище-
ние сред военните експерти
и журналистите. Създаден е
от корпорацията "Уралвагон-
завод" на базата на тежката
верижна унифицирана плат-
форма "Армата". Разработчи-
ците отбелязват, че скорост-
релното му оръдие може да
използва различни видове
боеприпаси на далечина до
14 км и с тяхна помощ да
поразява жива сила, брони-
рана техника и летателни апа-
рати на противника. Както и
танковете, машината издър-
жа попадение с високоточни
и подкалибрени боеприпаси,
запазвайки живота на еки-
пажа и десантчиците в нея.

Държавната корпорация
"Ростех" представи модерни-
зираната БМП-1АМ "Басурма-
нин". Една от най-популярни-
те в света бойни машини на
пехотата получи нов комплекс
въоръжения, съвременна
електроника и по-мощна си-
лова установка, което дове-
де до съществено подобря-
ване на нейните бойни харак-
теристики. "Басурманин" е
снабдена с 30-мм боен мо-
дул от БТР-82А с автоматич-
но оръдие, картечница ПКТМ
с калибър 7,62 мм, система
за управление на огъня с де-
нонощен зенитен прицел,

Îðúæèÿ, êîèòî ñâåòúò âèäÿ çà ïúðâè ïúò
Главните новини от изложението на въоръжения и военна техника "Армия-2018"

двуплоскостен стабилизатор
на въоръжението, както и с
противотанковия комплекс
"Метис".

Един от най-ярките екс-
понати на изложението е мо-
дернизираният на основата
на опита на боевете в Си-
рия брониран автомобил "Ти-
гър". Машината получи бро-
ниран моторен отсек, антит-
равматични кресла, нов въз-
духозаборник със защита от
прах и вода, решетъчни ек-
рани на прозорците и ка-
мера с панорамен обзор. Тя
е дело на предприятието
"Военнопромишлена компа-
ния". Външно тя се отлича-
ва с обновен, по-агресивен
дизайн на предната част и
пустинна маскировка.

Системи за ПВО
и артилерия
Концернът "Алмаз-Антей"за

първи път представи пред
широката публика най-нови-
ят зенитно-ракетен комплекс
"Бук-М3". В тази модифика-
ция е използвана нова раке-
та, а техният брой е увели-
чен от четири на шест във
всяка машина. Броят на ед-
новременно обстрелваните
цели е увеличен до 36, а об-
сега им - до 70 км. "Бук-М3"
постъпва на въоръжение в
руската армия. Съобщаваше
се, че с тези комплекси се
въоръжават частите на Юж-
ния военен окръг. През тази
пролет стана известно, че
"Рособоронэкспорт" е започ-
нал прилагането на експор-
тен вариант - ЗРК "Викинг" -
за чуждестранните пазари.

Друга интересна новост от
тази година е самоходната
зенитна установка "Дерива-
ция-ПВО" с 57-мм боен мо-
дул. Артилерийската уста-
новка е предназначена за
унищожаване на безпилотни
летателни апарати, крилати
ракети, ракети от класа
"въздух-земя", самолети на
тактическата авиация, вер-
толети за огнева поддръж-
ка. Съобщаваше се, че
ЦНИИ "Буревестник" на ба-
зата на комплекса ще под-
готви боен робот, а съответ-
ните дейности вече са пла-
нирани. Според генералния
директор на предприятието
Григорий Закамених съвре-
менните бойни машини, сред
които и "Деривация-ПВО", се
създават с автоматичен ре-
жим, в който целият цикъл
на бойната работа се про-
вежда без участието на опе-
ратор. Операторът, който се
намира извън бойния модул
на автоматизирано работно
място в друг отсек на ма-
шината, само избира акту-
алната цел и дава команда
за откриване на огън.

Авиационна техника
Холдингът "Вертолеты Рос-

сии" представи на форума мо-
дернизирания ударен верто-
лет Ми-28НЭ в нов техничес-
ки облик. Подобренията за-
сягат носещата система на
вертолета и силовата уста-
новка. Ми-28НЭ беше пока-
зан с новите противотанкови
управляеми ракети "Хризан-
тема-М" и с възможността да
управлява безпилотни лета-
телни апарати дистанционно
(за тази цел вертолетът е
снабден със специални свър-

ви път за безпилотния лета-
телен апарат е разработена
технология за въздушно ла-
зерно сканиране, която пре-
доставя данни за изучавана
местност, включително реле-
фа, открива замаскирани
обекти и техните характерис-
тики.

Групата "Кронштад" показа
новия си безпилотен комп-
лекс "Орион-Э". Това е без-
пилотен летателен апарат,
чиято максимална маса за
излитане е 1 тон, а макси-
малната маса за полезен то-
вар - 200 кг. Неговият таван
на височина достига 7,5 км,
максималната продължител-
ност на полета със стандар-
но натоварване е 24 часа,
скоростта на хоризонталния
полет - до 200 км/ч. За "Ори-
он" беше представен и про-
тотип за боеприпас с маса
до 50 кг и блок за управле-
ние на оръжието. Според
разработчиците подобен бо-
еприпас може да се използ-
ва в безпилотната авиация
при локални конфликти с
малка интензивност.

На изложението бяха по-
казани и комплекси за бор-
ба с безпилотни летателни
апарати. Така например, хол-
дингът РТИ разработи моби-
лен комплекс за радиоелек-
тронна борба за противодей-
ствие на безпилотни летател-
ни апарати. Той може да по-
дава сигнал на GPS/ГЛО-
НАСС в радиус от 5 км. Като
се отчитат габаритите на ком-
плекса, той може да се уста-
нови практически на всеки
носител.

Сензация сред представе-
ното стрелково оръжие пре-
дизвика новият автомат АК-
308, приспособен за патрони
от НАТО. Оръжието е изпъл-
нено на базата на автомат АК-
103 с патрони 7,62х51 мм
(стандартен стрелкови боеп-
рипас за страните от Север-
ноатлантическия блок) с еле-
менти и възли от конструк-
цията на автомат АК-12. Сега
се подготвят предварителни-
те изпитания на оръжието.
Вместимостта на пълнителя е
20 патрона, масата му с пра-
зен пълнител е 4,3 кг. АК-308
използва диоптричен прицел
и сгъваем, регулируем по дъл-
жина приклад, възможно е и
поставянето на щик.

На "Армия-2018" беше
представено и маскиращо
покритие за бойна техника и
екипировка, а възможности-
те бяха демонстрирани с вой-
нишкия шлем. Специализира-
ният електроуправляем ма-
териал, с който е покрит про-
тотипът на шлема, е спосо-
бен да променя цвета си в
зависимост от повърхността
и обкръжаващата среда. В
бъдеще материалът ще мо-
же да отразява динамичните
промени на интензивността
на цвета, имитирайки слож-
ни географски изображения,
например - движението на
листата на дърветата при по-
рив на вятъра. Според ръ-
ководителят на "Ростех" Сер-
гей Чемезов представеният
"невидим шлем" ще бъде част
от екипировката на руския
войник на бъдещето. Вече са
получени експериментални
образци от това покритие -
то е идеално средство за
маскировка на личния със-
тав и техниката, в това чис-
ло и на танковете.

зочни средства). "Използва-
нето на тази ракета ще поз-
воли да се увеличи обсегът
на поражение на бронирани-
те цели до 10 км. Вертоле-
тът е снабден също така с
управляемите ракети "Атака"
с лазерна система за насоч-
ване и има възможност за
използване на авиационни
бомби с тегло до 500 кг", съ-
общиха от холдинга.

Специална техника
Новост е и универсалната

бронирана инженерна маши-
на (УБИМ), създадена на ба-
зата на танка Т-90М. Всъщ-
ност, това са три инженерни
машини в едно: бронирана
ремонтно-евакуационна ма-
шина, инженерна машина за
разграждане и за размини-
ране. Екипажът на УБИМ е
от двама души - командир и
механик-водач. В защитено-
то отделение могат да се раз-
положат трима сапьори. За
самоотбрана машината е
снабдена с боен модул с кар-
течница с калибър 12,7 мм и
прицел с топловизьор и ла-
зерен далекомер.

Безпилотни самолети
и проекти на бъдещето
Несъмнено най-обсъжда-

ният и ярък проект на фору-

ма стана управляемият ро-
бот с работно название "Иго-
рьок". Подобни концепции на
двуноги машини по-рано са
описвани в различни произ-
ведения на научната фантас-
тика. Концепцията за управ-
ляем подвижен комплекс
представи концернът "Калаш-
ников". Перспективната цел
на комплекса е решаване на
инженерни задачи. Машина-
та се състои от кабина, къ-
дето седи водачът, установе-
на върху двуного шаси. Ро-
ботът има дистанционно уп-
равляеми ръце. Височината
на машината достига 4 м. Съ-
общава се, че на следваща-
та "Армия" ще бъде предста-
вен действащ образец на ма-
шината, който вече ще ходи.

През тази година на фору-
ма безпилотната техника бе-
ше представена доста обшир-
но. Много предприятия от от-
бранителната промишленост
показаха свои образци, сред
които и комплекси за борба
с дронове. Така например,
новият безпилотен комплекс
ZALA 421-16Е5V2 беше пред-
ставен от компанията Zala
Aero. Сега той преминава за-
водските изпитания. Неговото
преимущество е продължи-
телността на полета - 14 ча-
са. Съобщава се също така,
че масата на въздушния съд
е съкратена до 30 кг. За пър-

Бойна машина за огнева поддръжка "Терминатор"

Бойна бронирана верижна машина Т-15 на базата на уни-
версалната верижна платформа "Армата"

Автомобил със специално предназначение "Тигър-М"
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ПРОГРАМА:

Поклонение на Паметника на свобода-
та на връх Шипка: 9:00-10:00 часа (важи
за групите от северна България, минава-
щи през Шипка);

Концерт на лауреатите на V Национален
фестивал на руската поезия, песен и танц
"Пусть всегда будет солнце": 09:30 - 13:00
ч. Заключителният етап на Фестивала ще
се проведе на 7 септември в НЧ "Искра" -

Казанлък от 10:00 до 17:00 часа;
Награждаване на победителите в ІХ Меж-

дународен конкурс за детска рисунка
"Обичам моята Родина": 11:30 -12:00 ч.;

Митинг в подкрепа на позициите на На-
ционално Движение Русофили: 13:00 - 13:50
ч.;

Художествена програма с участие на бъл-
гарски и руски артисти и състави: 14:00 -
17:00 часа.

Според бившия армейски
треньор вратарят е постъ-
пил правилно, като не е оти-
шъл да играе в чужбина

След подписването на но-
вия договор с ЦСКА врата-
рят Игор Акинфеев може да
бъде наречен легенда за ар-
мейския клуб, той е пример
за младите футболисти, ка-
за пред ТАСС бившият тре-
ньор на ЦСКА и на руския
национален отбор депутатът
от Държавната дума Вале-
рий Газаев.

В сряда ЦСКА обяви за
сключването на новото спо-
разумение с Акинфеев, ка-
то удължи договора му с
още четири години.

"Фактът, че Игор е пре-
дан на ЦСКА на практика го-
вори, че той е станал ле-
генда за клуба. Неговите
професионални и човешки
качества, отговорността му
позволяват да играе на та-
кова високо равнище и да
съхранява великолепна
форма - каза Газаев. - ЦСКА
постъпи абсолютно правил-
но - такива футболисти ка-
то Игор Акинфеев трябва да
се пазят. Те са пример и за
младите футболисти - със
своето отношение, преда-

Руската тенисистка Екате-
рина Макарова се класира
за третия кръг на Открито-
то първенство на САЩ по
тенис (US Open) - заключи-
телен турнир от серията на
Големия шлем с общ награ-
ден фонд 53 млн. долара,
който се провежда в Ню
Йорк.

В сряда Макарова надиг-
ра немкинята Юлия Гьоргес
(9 поставена в турнира) с
резултат 7:6, 6:3. Мачът
продължи 1 час и 36 мину-
ти.

В следващия кръг Мака-
рова ще срещне 19-ата пос-
тавена в турнира латвийка-
та Анастасия Севастова.

Макарова играе за 12-и
път на Откритото първенс-
тво на САЩ. Най-добрия си
резултат на кортовете в Ню
Йорк тя постигна през 2014
г., когато се класира за по-
луфинала на турнира.

Руснакът Карен Хачанов
също постигна победа в мач
от втория кръг на Открито-
то първенство на САЩ. Той
се наложи над италианеца
Сонего. Срещата продължи
2 часа и осем минути и за-
върши при резултат 7:5,

Ãàçàåâ îïðåäåëè Èãîð Àêèíôååâ êàòî ëåãåíäà íà ÖÑÊÀ

Този епизод ще остане в историята - Игор Акинфеев спасява дузпа срещу Испания, което
изпраща "сборная" на четвъртфиналите на Световното първенство в Русия

е изтъкнат футболист. Фак-
тът, че ЦСКА се отнася тол-
кова грижовно към Акинфе-
ев, е прекрасен, Игор зас-
лужава това."

Газаев смята, че Акинфе-
ев е постъпил правилно, ка-
то е отклонил предложени-
ята на чуждестранни клубо-
ве. "Ако ставаше въпрос за
водещ клуб от английската
или испанската лига, би
трябвало да замине. Но с
неговото равнище и статут
той няма право да играе за
второстепенен клуб", под-
черта бившият треньор.

Със състава на ЦСКА Игор
Акинфеев е печелил шест пъ-
ти руското първенство, в
сметката му има шест по-
беди в турнира за Купата
на Русия и седем - за Су-
перкупата на страната. През
2005 г. вратарят печели с
отбора на московските ар-
мейци Купата на УЕФА.
Акинфеев има 111 мача с
националния отбор на Ру-
сия, като става бронзов
призьор на Европейското
първенство през 2008 г. и
четвъртфиналист на Светов-
ното първенство, което се
състоя през тази година в
Русия.

ност и отговорност Игор по-
каза как трябва да се слу-
жи на своя клуб, на своето
отечество."

Газаев добави, че той мо-
же да бъде наречен визит-

на картичка на ЦСКА: "Из-
раснал е в детско-юношек-
щата школа на армейците,
след това започва да играе
за своя клуб. Малко са фут-
болистите, минали по този

път. Веднага си спомням
Лев Яшин, който през це-
лия си живот игра за мос-
ковския "Динамо". Игор има
сходна съдба, равнището на
популярността му говори, че

Òðèìà ðóñíàöè ñå êëàñèðàõà çà òðåòèÿ êðúã íà US Open
6:3, 6:3 в полза на 22-го-
дишния руснак, поставен под
номер 27 в турнира. Двама-
та спортисти играха за пър-
ви път един срещу друг на
турнир под егидата на Асо-
циацията на тенисистите
професионалисти (АТР).

В третия кръг Хачанов ще
се срещне с поставения под
номер 1 в турнира Рафаел
Надал, който победи кана-
деца Вашек Поспишил с ре-
зултат 6:3, 6:4, 6:2.

Хачанов участва за чет-
върти път на Откритото
първенство на САЩ. През
2015 г. той не успя да прео-
долее квалификациите и да
влезе в основната мрежа на
турнира. През 2016 г. рус-
накът стигна до втория кръг,
а през миналата година за-
губи в първия кръг. Така,
след като се класира за
третия кръг, Хачанов над-
мина най-добрия си резул-
тат, показан на кортовете в
Ню Йорк.

В мач от втория кръг на
US Open руснакът Даниил
Медведев победи 20-годиш-
ния грък Стефанос Циципас,
поставен под номер 15-и в
турнира, с резултат 6:4, 6:3,

4:6, 6:3. Срещата продължи
2 часа и 48 минути.

Следващ съперник на
Медведев ще бъде хървати-
нът Борна Чорич, поставен
под номер 20.

Медведев участва в основ-
ната схема на Откритото
първенство на САЩ за вто-
ри път. През 2016 г. той не
успя да преодолее квалифи-
кациите, а през миналата го-

Екатерина МакароваКарен Хачанов

дина загуби в първия кръг
от канадеца Денис Шапова-
лов.

Откритото първенство на
САЩ ще завърши на 9 сеп-
тември.
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